
Lepiej, żeby 
OBO nie było?
Kiedyś go w zgodzie i 
wspólnie przyjmowali. 
Dzisiaj Oleśnicki Budżet 
Obywatelski stał się 
przedmiotem ostrych 
sporów i polemik po
między 
władzą 
a opozy
cją...
S T R . 8 OBYWATELSKI

Czytelnia Główn
w Oleśnicy

Czy teinia Główn* 
w Oleśnicy

w  l e ś n i c y  W  *  W WPanorama Olesmcka
Czytelnia Główna

w  Oleśnicy
Gimnazja: 
Niechciane. 
Kochane.
Co z nauczycielami, 
dyrektorami, budynkami 
i... imionami oleśnickich 
gimnazjów. I czy ci, 
którzy gimnazjów nie 
chcieli, teraz będą ich 
obroń
cami?
STR. 141
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Dwa pokoje w  podbierutowskiej wiosce. To w  nich żyją korpulentna blondynka Marta S., 
jej rodzice, wujek i troje braci (!). Jak to możliwe, że w tak licznym gronie nikt nie zapobiegł 
tej makabrycznej tragedii?!... Odsłaniamy jej kulisy | -sir- ^g jfc fe irT,rii >-

Będzie 400 miejsc pracyPomnik do Bornego Sulinowa?
To będzie koniec kontro

wersji i sporów? Czy pomnik 
Wdzięczności Armii Radzieckiej 
i Wojska Polskiego ze skwerku 
na Mickiewicza zostanie wy
wieziony do skansenu w Bor
nem Sulinowie? IPN proponuje 
pokrycie kosztów transportu 
monumentu. strona 7

Rynek kamienną pustynią
Radna Małgorzata Lipska 

krytykuje „niezbyt profesjo
nalną pielęgnację drzew". Jej 
zdaniem „korony drzew nie 
są przycinane a okaleczane". 
- Potem mamy takie bonza- 
je, a rynek to kam ienna pu
stynia. Dlaczego nasadzane 
są w yłącznie m iniaturow e 
drzewa? - pyta. strona 9

Jak Robert Makłowicz „Tortem twarogowym" się zachwycił | strona 18

Skąd ta smoła?
Gdyby to była ropa naf

towa.... A le nie. Na jednej 
z działek  budow lanych z 
ziem i zaczęła  w yp ływ ać 
śmierdząca smoła. I brudzi 
drogę. Sprawę zasygnali
zował nam  lokalny przed
siębiorca. Sprawdziliśmy. 
Problem rzeczywiście jest...

strona 11

Żyła vs Bielański
Mocna polemika pomię

dzy dwójką radnych. Jeden 
jest szefem kom isji, drugi 
jego zastępcą. Czy jeden nie 
zna statutu, regulam inu i 
n ie wie, co robi Rada? A 
może to drugi nie powinien 
głosować w sprawach Atola, 
bo jest jego pracownikiem?
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W sobotę 9 lipca o godz. 18.00 
w Kinie BiFK w ramach Brave Fe- 
stival odbędzie się projekcja filmu 
„Fuocoammare. Ogień na morzu". 
W dokumencie reżyser pokazuje 
zderzenie włoskich rybaków z falą 
imigrantów, docierających do wy
brzeży Europy. Autor nagrodzony 
został Złotym Niedźwiedziem w 
konkursie głównym tegorocznego 
Berlinale. Wrażliwość, mądrość i 
humanizm „Fuocoammare” podbiły 
serca nie tylko jury, ale i publiczno
ści, która oklaskiwała film na stoją
co. Bezpłatne wejściówki są już do 
odbioru w biurze sali widowiskowej 
BiFK. Warto!

•  • •

W niedzielę-10 lipca odbędzie 
się kolejny koncert w ramach XII 
Międzynarodowego Festiwalu Mu
zyki Organowej Oleśnica 2016. O 
godzinie 19.00 w bazylice pw. św. 
Jana Apostoła przed publicznością 
wystąpi Andrzej Białko, który zagra 
utwory m in. J.S. Bacha, Fr. Liszta 
czy Maxa Regera. Wstęp wolny. 
Zapraszamy!

•  • •

W okresie wakacji w każdą nie
dzielę OKR ATOL zaprasza dzieci 
oraz rodziców na bezpłatne zaję
cia na ściance wspinaczkowej. Z 
atrakcji można jeszcze skorzystać 
10, 17, 24, 31 lipca; 7, 14, 21, 28 
sierpnia w godz. 18.00 -  20.00. Za
jęcia ze wspinaczki realizowane są 
dzięki finansowaniu Miasta Oleśni
ca - Miejskiej Komisji Rozwiązywa
nia Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii.

•  • •
Przystań wodna w Parku nad 

Stawami otwarta! Z kajaków i ro
werków wodnych można korzystać 
codziennie od 12.00 do 19.00. 
Godziny funkcjonowania przystani 
mogą jednak ulegać zmianom ze 
względów pogodowych.

•  • •

Przypominamy, że można już 
składać propozycje zadań do Ole
śnickiego Budżetu Obywatelskiego 
2017. Szczegóły znajdują się na 
stronie www.olesnica.pl. Termin 
przyjmowania projektów zadań 
mija 31 sierpnia 2016 r.

•  • •

Trwa akcja Bądź Fit! 7 lipca o 
godz. 17.30 zapraszamy do przy
stani wodnej w Parku nad Stawami 
na Nordic Walking, 8 lipca o 17.00 
przy placu zabaw nieopodal Parku 
nad Stawami zagramy w boule, tego 
samego dnia o godz. 19.00 na Sta
dionie Miejskim odbędą się zajęcia 
Jogi. 9 lipca o godz. 9.30 zaprasza
my na boisko przy Gimnazjum Nr 1 
na zajęcia Zumby ®. O 10.00 tego 
samego dnia na placu zabaw przy 
Parku nad Stawami będzie miała 
miejsce smyko-gimnastyka, a o
11.00 wyruszymy spod amfiteatru 
na przejażdżkę na rolkach.

Przypominamy, źe na terenie 
Miejskiej Gospodarki Komunalnej 
Sp. z o.o. przy ulicy 11 Listopada 17 
(wjazd od ulicy Moniuszki) zlokalizo
wany jest Punkt Selektywnej Zbiór
ki Odpadów Komunalnych EKO 
PUNKT, gdzie można oddawać 
nadwyżki odpadów komunalnych 
segregowanych. EKO PUNKT czyn
ny jest od poniedziałku do piątku od 
godz. 10.00 do godz. 18.00 , w so
boty od godz. 10.00 do godz. 16.00.

Serwis redagują 
służby m iejskie

Jagoda dopingu doda
Niektórzy Martę Barczok okrzyknęli „miss Euro 2016”. Ale fotoreporterzy 
wypatrzyli też inną seksowną kibickę Biało-Czerwonych. Mieszka w Syd
ney, ale pochodzi z Grabowna Wielkiego...

„Marta Barczok ma konkurencję. 
To Jagoda K onarzew ska na stałe 
mieszkająca w Sydney. Jej perfek
cyjne ciało to zasługa wielu godzin 
spędzonych na siłowni oraz zdro
wego od żyw ania" - pisze portal 
sportowefakty.pl.

Kim jest Marta Barczok? To dzi
siaj najbardziej znana fanka naszej 
reprezentacji. Polka, która na co 
dzień mieszka i pracuje w Wielkiej 
Brytanii, na każdym meczu zacze
piana jest przez fotoreporterów  
oraz kibiców, którzy chcą m ieć jej 
zdjęcia. „To nowa Natalia Siw iec" 
- piszą media. Są też tacy, którzy 
okrzyknęli ją „miss Euro 2016".

„Ale, czy nie za wcześnie? - pyta
ją  sportowefakty i dodają; „Marcie 
zaczęła deptać po piętach bowiem 
inna kibicka Biało-C zerw onych. 
Chodzi o Jagodę Konarzewską".

Jagoda m ieszka w  Sydney, ale 
pochodzi z Grabowna Wielkiego. 
Jej fotki z trybun w Paryżu w cha
rakterystycznym  w ianuszku na 
głowie można znaleźć na najwięk
szych portalach sportowych (i nie 
tylko!) na świecie. Oficjalny profil 
UEFA Euro na Twitterze również ją  
„uhonorował".

Największą pasją fanki polskiej 
kadry jest fitness oraz zdrowe od
żywanie.

(ror)

Sześciolatek (nie) idzie do szkoły
MEN da rodzicom wybór. 1 września rodzice zdecydują, czy sześciolatki 
pójdą do szkoły. Ile ta zmiana edukacyjna kosztowała miasto? Czy jakiś 
nauczyciel został zwolniony?

Od 1 w rześnia 2016 r. obow iąz
kiem  szkolnym  będ ą objęte tylko 
7-latki, a 6-latki - jeśli taka będzie 
decyzja rodziców.

L icz b a  d z ie c i sz e ś c io le tn ic h  
przyjętych do klas pierw szych w 
roku szkolnym  2016/2017 w ynosi 
132. Sześcioletnich, a nie w szyst
kich! W szystkich  p rzy jętych  do 
k las pierw szych jest 194 w  9 od
działach.

Sp raw d ziliśm y, ja k ie  z o sta ły  
p o n ie s io n e  n a k ład y  na szk o ły  
pod kątem  sześciolatków , które 
wedle w cześniejszych przepisów 
m iały w szystkie iść do szkoły.

R ad osna Szkoła -  to rządow y 
program  m ający na celu zapew 
n ie n ie  n a jm ło d sz y m  u czn io m  
w łaściw y rozwój psychofizyczny 
i w arunki do aktyw ności ru cho
wej porównywalnej ze standarda
m i w ychow ania przedszkolnego. 
Był to program  pow iązany z ob
n iżen iem  w ieku rea lizac ji o b o 
w iązku szkolnego od 6 lat.

Szkoły podstawowe w Oleśnicy 
zo sta ły  w yp osażon e w  pom oce 
dydaktyczne na kw otę 62.367 zł, 
w tym  wkład własny m iasta O le
śnicy  to kw ota 9.148 zł. W  trzech 
szkołach -  SP7, SP4 i SP6 w ybu
dow ano szkolne place zabaw  na 
łączn ą  kw otę 685.367 zł. W kład  
w ła s n y  s a m o r z ą d u  w y n ió s ł  
350.398 zł.

Czyli razem  m iasto  w yd atko
wało 360 tysięcy.

- P y tan ie  je s t tak ie  - czy  gdy
by sześciolatki nie szły  do szkół, 
m ia sto  z ro b iło b y  p lace  zabaw  
i u z u p e łn ia ło  p o m o ce  d y d ak 
tyczne? R aczej na pew no tak, w 
końcu funkcjonują przy szkołach 
od d zia ły  p rzed szkoln e. G d zieś 
te dzieci m usiały się bawić, a ko
rzystają także te z klas I - III. Teza, 
że m iasto poniosło takie koszty i 
teraz jest to m arnow anie m ienia, 
jest zatem , o ile n ie z gru ntu  fał
szyw a, to p rzy n a jm n ie j m ocno 
naciągana - ocenia M ichał Skrzy
pek, asystent burm istrza.

Sp raw d ziliśm y też, ile  d zieci 
6-letnich pozostanie - na w niosek 
rodziców  - w  klasie p ierw szej, a 
ile w drugiej. M ożliw ość ponow 
nego z ap isan ia  d z iec i u ro d z o 
nych w 2009 r. do klasy pierwszej 
to fu rtk a , k tó rą  ro d zicom  d ało  
MEN. To m a dać szansę tym , któ
rzy zdaniem ministerstwa, zostali 
„zm uszeni", by w ysłać do szkoły 
sześcioletnie dzieci.

- W  k la s ie  p ie rw sz e j n a  rok  
szk o ln y  2016/2017 na w n io se k  
rodziców  pozostało 25 dzieci, w 
klasie drugiej 7 dzieci - mówi nam  
Barbara Józefow icz, dyrektorka 
Zespołu Ośw iaty Samorządowej,

Na sesji radny W ojciech Brym  
(PO) złożył interpelację, w której 
pytał m .in., „czy i ile etatów  na
uczycielskich w szkołach podsta
wow ych trzeba będzie zlikw ido
wać?".

- Żaden etat nau czycielski nie 
zostan ie  zlikw idow any! - m ów i 
stanowczo B. Józefowicz.

R ad n y  d o p y ty w a ł też , „czy  
p rzed szk o la  na  te re n ie  m iasta  
b ęd ą w  stanie zapew nić m iejsca 
d la w szystk ich  d zieci w  w ieku 
trzech i czterech  lat? Jeśli nie, to 
dla ilu chętnych dzieci zabraknie 
miejsc?"

- Z g ło szo n e  d z ie c i 4 - i 5 -le t- 
n ie  w szy stk ie  z o s ta ły  p rz y ję te  
- m ów i z satysfakcją  dyrektorka 
Z O S. - L iczb ę  d z iec i 3 -łe tn ich , 
które w nioskow ały i nie zosta ły  
przyjęte trudna jest do ustalenia. 
W  m aju przedszkola niepublicz
ne dysponow ały jeszcze  w olny
m i m iejscam i. O becnie pozostają 
d z iec i na  lis ta ch  rezerw o w y ch  
do p rzed szkoli n iep ublicznych . 
N ie m ożem y d o k ład n ie  u sta lić  
tej liczby. A by ustalić, czy są to te 
sam e dzieci, przedszkola m usia
ły by  nam  ud ostępnić d ane o so 
bowe - w yjaśnia. - M arian Jankie
w icz, d yrektor N iep u bliczn eg o 
P rzedszkola przy K ato lickie j SP 
w  O leśnicy w  rozm ow ie ze m ną 
d z is ia j d ek laro w ał u tw o rzen ie  
w  przeciągu  3 m iesięcy  now ych 
m iejsc dla przedszkolaków  - do
daje.

- G m iny n ie  m ają obow iązku 
zapewnienia miejsc w przedszko
lach dla d zieci trzy letn ich  - roz
w iew a w ątpliw ości ra jcy Skrzy
pek. (ror)

M IASTO W SKRÓCIE
W andal kibol
Policjanci z oleśnickiej komendy 
powiatowej w wyniku podjętej 
interwencji zatrzymali mężczyznę, 
który na elewacji budynku mieszkal
nego napisał „Motor” i „Śląsk”. To 
dwa zaprzyjaźnione ze sobą kluby 
piłkarskie. 37-letni oleśniczanin na 
widok nadjeżdżającego radiowozu 
zaczął uciekać. Został zatrzymany 
po krótkim pościgu. Przeprowa
dzone badanie wykazało u niego 
blisko 2 promile alkoholu. Funkcjo
nariusze ustalają, jak duże szkody 
zostały wyrządzone przez wandala, 
co będzie miało wpływ na rodzaj 
prowadzonego postępowania, 
jak również na wysokość kary za 
popełniony czyn - mówi Aleksan
dra Pieprzycka, oficer prasowa 
powiatowej policji.

Podwórko po nowem u
ZBK ogłosił przetarg na sporzą
dzenie dokumentacji projektowej, 
kosztorysu inwestorskiego oraz 
specyfikacji technicznej zagospo
darowanie wnętrza podwórzo
wego przy Krzywoustego 70-71 i 
Lelewela 20-21. Projekt budowlany 
podlega uzgodnieniu z Wojewódz
kim Urzędem Ochrony Zabytków. 
Wskazany teren objęty jest bowiem 
historycznym układem urbanistycz
nym ujętym w wykazie zabytków. 
Dokumentacja powstanie do 15 
listopada.

Tyle złotówek z tytułu 
zatrudnienia w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno- 
Wychowawczym zarobił w roku 
2015 dyrektor Mariusz Paris.
To średnio 8.636 zł miesięcznie. 
W maju 2015 roku wziął kredyt 
konsolidacyjny w wysokości 
124.889 zł. Spłata ma nastąpić 
do 2024 roku.
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UDUSIŁA. CHCIAŁA 
SPALIĆ. KIM JEST?
Korpulentna blondynka. Latem imała się różnych prac dorywczych. Przez resztę roku siedziała w domu. Lubiana we wsi, 
choć nadużywała alkoholu. Dlaczego udusiła i chciała spalić swoje dziecko?...

Ta tragedia wstrząsnęła i Solnika- 
mi M ałymi, wsią w gm inie Bieru
tów, i powiatem oleśnickim, i wielu 
Polakami, bo po tym, jak ujawnił ją 
portal olesnica24.com, zrobiło się o 
niej głośno w ogólnopolskich m e
diach.

Piwkow ała, a le  była 
łubiana

Marta S. ma 33 lata. Nie ma i nie 
miała stałego zatrudnienia. Latem 
dorabiała sobie przy pracach do
rywczych. Resztę roku spędzała w 
domu. Mieszkała w poniemieckim 
budynku, w którym  żyły trzy ro
dziny. Na dwóch pokojach z kuch
nią gnieździli się: Marta, jej rodzice, 
trzej bracia i wujek. Siedem osób...

- Bezpośrednia. Nie spraw iała 
kłopotów - mówią o niej w rodzin
nej wsi. - Nikomu nie wadziła. Nie 
miała chyba z nikim zatargów - oce
nia jeden z sąsiadów. - Przychodziła 
posprzątać, umyć okna, żeby trochę 
po ludziach zarobić - mówi jedna z 
solniczanek. - Zarabiała „na piwko". 
Wypić lubiła, nie ma co kryć. Nad
używała. Ale żadnych awantur nie 
urządzała - twierdzi kolejna.

- Zarabiała głównie latem. Przez 
resztę roku siedziała przeważnie w 
domu - słyszym y od naszych ko
lejnych rozmówców w Solnikach. - 
Jak to możliwe, że - jak twierdzi jej 
rodzina - nikt nie widział, aby była 
w ciąży, a potem  nagle nie była. 
Tego nikt nie rozumie...

Blondwłosa Marta była niewyso
ka, ok. 160 cm, korpulentna. Takiej

osobie łatwiej ukryć ciążę. Ale na
wet przed najbliższymi?

- C zy m iała  kogoś? N ie, ja  je j 
nigdy z żadnym  chłopakiem  czy 
mężczyzną nie widziałem  - mówi 
so liczan in . - Nie, n ie słyszałam , 
aby była z kim ś zw iązana - mówi 
kolejny.

Popijająca, ale nieszkodliwa. Ra
czej łubiana i nie widywana z męż
czyznami. To wszystko sprawia, że 
inform acja, podana przez portal 
olesnica24.com, była jak grom z ja
snego nieba...

To był szok
28 czerw ca przed p ołu dniem  

jed nak  z m ieszkanek wsi podci
nała róże. Niedaleko jej miejsca za
m ieszkania jest ugór, gdzie lądują 
śmieci i gałęzie. Obcięte różane ga
łęzie zaniosła w łaśnie tam. Nagle 
zobaczyła, że spod jakiejś szmaty 
w y sta ją  rączka i głów ka now o
rodka... Podeszła bliżej. Podniosła 
tkaninę. Ta była częściowo nadpa
lona. Podobnie jak zwłoki dziecka. 
To był szok...

N ow orodek nie został ukry ty  
głęboko w  krzakach, które rosną 
w pobliżu. Było porzucone przed 
krzakam i. Jeśli nie ta osoba, to na 
pewno w końcu ktoś inny natknął
by się na makabryczne znalezisko.

Na m iejscu szybko pojaw ili się 
policja  i zastępczyni prokurator 
rejonowej. Kobieta, która dokonała 
makabrycznego odkrycia, znalazła 
się pod opieką policyjnego psycho
loga. Zwłoki dziecka zostały prze

w iezione do zakładu m edycyny 
sądowej.

Również olesnica24.com ujawni
ła, że jeszcze tego samego dni zosta
ła zatrzymana podejrzana o porzu
cenie dziecka. To właśnie Marta S.

- Wstępne oględziny pozwalają 
na określenie, że to nie płód, ale że 
znaleziony został noworodek płci 
męskiej - pow iedziała olesnicy24. 
com Arieta Pawłowska, zastępczy
ni prokurator rejonowej. I potwier
dziła informację portalu, że został 
za trzy m an a osoba p o d e jrzan a. 
33-letniej kobiecie postawiono za
rzut z art. 149 Kodeksu karnego. To 
dzieciobójstwo. „Matka, która za
bija dziecko w okresie porodu pod 
wpływem jego przebiegu, podlega 
karze pozbawienia wolności od 3 
miesięcy do lat 5". Kwalifikacja czy
nu może jednak jeszcze ulec zmia
nie.

S o ln icz a n k a  p o czątkow o nie 
przyznawała się do popełnienia za
rzucanego jej czynu. Jej twierdzenia 
o tym, że nie była w ciąży, stały jed
nak w sprzeczności z zeznaniam i 
mieszkańców wsi.

Dzień później, na w niosek ole
śnickiej Prokuratury, Sąd Rejonowy 
w Oleśnicy aresztował Martę S. na 3 
miesiące.

- Kobieta przyznała, że była w 
ciąży, a po urod zeniu  porzuciła 
dziecko i po dwóch dniach weszła z 
powrotem do pomieszczenia, gdzie 
je zostawiła. Zobaczyła, że jest już 
martwe. Postanowiła więc pozbyć 
się ciała oraz spalić je - mówi Pa

noramie Aneta Świtała, prokurator 
rejonowy w Oleśnicy.

M akabryczna śm ierć
Wiadomo już, że noworodek zna

leziony w Solnikach Małych urodził 
się żywy, a następnie został uduszo
ny. To w yniki z przeprowadzonej 
sekcji zwłok dziecka.

-  Ze wstępnej opinii Zakładu Me
dycy Sądowej we Wrocławiu wyni
ka, że dziecko urodziło się żywe, a 
przyczyną zgonu było gw ałtow 
ne uduszenie - pow iedziała nam 
dzień później prokurator Świtała. 
W mieszkaniu podejrzanej jest piec 
kaflow y. Jest też stara w ęglow a 
kuchnia. - Pewnie dziecko nie mie
ściło się w piecu i dlatego nie mogła 
go spalić - snują przypuszczenia 
mieszkańcy Solnik. Mówią, iż Mar
ta miała początkowo utrzymywać,

że paliła ognisko w miejscu, gdzie 
znaleziono zwłoki. - Ale to niepraw
da. Nie ma tam żadnego śladu po 
ognisku - słyszymy we wsi.

Policjanci badali piwnice w bu
dynku. M ieszkanie podejrzanej 
sprawdzali ultrafioletem, szukając 
śladów krwi.

O ojcu dziecka, jak dotąd, nic nie 
wiadomo. We wsi krąży pogłoska, 
że w nocy z niedzieli na poniedzia
łek strasznie wyły psy. Czy to była 
noc, w której chłopiec został udu
szony i miał zostać spalony?

- Czemu po urodzeniu nie zosta
wiła chłopca komuś pod drzw ia
mi? Chyba każdy by wiedział, co z 
dzieckiem zrobić. I żyłoby do dzisiaj 
- mówią we wsi.

Ale ta tragiczna historia potoczyła 
się inaczej...

Roman Rybak, hag

Tu rozegrała się tragedia

Rezydencja Milano" |
przy ul. Wojska Polskiego w Oleśnicy HMdeveldpment

Biuro sprzedaży: 
Oleśnica, ul. Sudoła 33d

www.milanodevelopment.info

i» i.

http://www.olesnica24
http://www.milanodevelopment.info
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Jest nowy operator SPP
Będziemy mieli nowego ope
ratora Strefy Płatnego Parko
wania. City Parking Group nie 
będzie już zarządcą SPP. Na 
ulicach pojawią się nowe parko- 
maty.

Jak  u jaw niła Panoram a, cztery  
o ferty  złożono w p rze targ u  na 
adm inistrow anie Strefą Płatnego 
Parkowania. W  ramce przypom i
namy kwoty, jakie firmy chcą dla 
siebie z każdego zebranego tysiąca 
zł, oraz rok produkcji oferowanych 
parkomatów.

Poznaniacy i krakowianie ofero
wali płatności mobilne przy pomo
cy karty i system  naprowadzania 
na w olne m iejsce, firm a z Byd

goszczy tylko płatności mobilne, a 
dotychczasowy operator - City Par
king Group - żadnej z tych usług.

Sekcja Dróg Miejskich po wnikli
wym zbadaniu ofert i zsumowaniu 
punktów (za cenę, płatności mobil
ne, naprowadzanie i rok produkcji 
parkomatów) ogłosiła, że wygrały 
Kolejowe Zakłady Łączności z Byd
goszczy. Uzyskały 95 punktów. O 
1 punkt przegrała przetarg firma 
Projekt Parking Poznań.

Miasto jest zadowolone - zarobi 
więcej niż dotychczas. Czy popra
w i się d zia łan ie  ad m in istratora 
SPP w zględem  kierowców, jakie 
będą parkomaty i jak  sprawdzi się 
system mobilnych płatności - to do
piero zobaczymy. (ror)

O F E R T Y
Kolejowe Zakłady Łączności Bydgoszcz 392,11 zł 2016

Projekt Parking Poznań 407,20 zł 2013

City Parking Group Grudziądz 598 zł 2014

KBU sp. z o. Kraków 950 zł 2016

Oleśniczanin 
narkotykowym rekinem
Policjanci zatrzymali oleśnicza-
n ina . k tó ry  w m ie szka n iu  m ia l «
ponad 9 tys ię cy  po rc ji na rko ty-
ków.

| f i  POLICJA , W
P olic jan c i  W y d zia łu  K ry m i-  |kJ

nalnego z KPP Oleśnica ustalili  i Wm
zatrzymali m ężczyznę podejrzą- m- ]
nego o posiadanie znacznej ilości f
środków odurzających. Funkcjo- *
nariusze, w trakcie czynności w 
mieszkaniu podejrzanego, znaleźli . ■
worek z zawartością białego prosz
ku oraz susz roślinny. Analiza vvv- fil ■ '4
kazała, że były to am fetam ina i 
marihuana.

Ilość narkotyków przejęta przez 
funkcjonariuszy pozwoliłaby, po po- ce. U słyszał zarzu ty  posiad ania
dziale, na uzyskanie ponad 9 tysięcy znacznej ilości środków odurzają-
porcji handlowych narkotyków. cych, za co grozi do 10 lat więzie-

27-letni m ieszkaniec O leśnicy  nia. M ężczyzna już wcześniej był
został zatrzym any. D ecyzją sądu karany za przestępstw a narkoty-
tra fił do aresztu  na trzy  m iesią- kowe. (ipol)

Klimatyzator na zabytku
Na XVII-wiecznej kamienicy żona radnego zamontowała klimatyzator. Bez 
wymaganej zgody konserwatora zabytków.

Sprawę ujaw niła na sesji Rady 
M iasta radna B eata K rzesiń sk a  
(Razem dla Oleśnicy). Złożyła do 
burmistrza interpelację w imieniu 
m ieszkańców ul. 3 Maja, w której 
domaga się wyjaśnień dotyczących 
montażu klimatyzatora na elewacji 
nieruchom ości przy ul. 3 M aja nr 
69. Chodzi o dobrze znaną oleśni- 
czanom  zabytkow ą kam ien icę z 
charakterystycznym  kielichem, u 
zbiegu 3 M aja z u licą  Zam kow ą 
- naprzeciw ko banku PKO, obok 
kam ienicy z barem  „Krakus". Lo
kal handlow y w ydzierżaw iła tu 
od m iasta  na sk lep  sp ożyw czy 
żona radnego Roberta Sarny (Po
rozumienie Samorządowe 2018) i to 
na jej zlecenie klimatyzator został 
zam ontow any. Radna w skazu je 
w interpelacji, że nieruchomość ta 
znajduje się w wykazie zabytków 
wojewódzkiego konserwatora za
bytków. „Każda je j przebudowa, 
adaptacja czy m odernizacja pod
lega procedurom i zaleceniom dla 
obiektów  zn a jd u jących  się pod 
ochroną konserw atorską według 
przepisów Ustawy o ochronie za
bytków i opiece nad zabytkam i z 
dnia 23 lipca 2003 roku - stwierdza 
Beata Krzesińska. Domaga się ona 
„wyjaśnienia podstaw wydanego 
zezw olenia oraz przedstaw ienie 
wym aganego pozwolenia dolno
śląskiego wojewódzkiego konser
w atora zabytków  na m ontaż in 
stalacji klimatyzacji na elewacji tej 
kamienicy".

Jak się nieoficjalnie dowiedzieli
śmy, zezwolenie na montaż wydał 
pracow nik adm inistratora nieru
chom ości, czyli Zakładu Budyn
ków Komunalnych, nie informując 
o tym swojego dyrektora, do czego 
był zobowiązany. Inwestor nie uzy
skał jednak wymaganego zezwole

W ten sposób można oszpecić każdy zabytek

nia od konserwatora. Tymczasem 
chodzi o zapisany w wykazie za
bytków Oleśnicy dom mieszkalny, 
którego początki sięgają XVII wie
ku, przebudowany z końcem XIX 
wieku.

„W o ce n ie  m ieszk ań có w  z e 
wnętrzna cześć instalacji jest bardzo 
dużych rozmiarów, znacząco zakłó
ca estetykę zabytkowej nieruchomo

ści. Ponadto mieszkańcy zgłaszają 
obawy o głośną pracę urządzenia 
podczas intensyw nej eksploatacji 
w czasie letn ich  upałów. W obec 
powyższego w imieniu mieszkań
ców proszę o pilne wyjaśnienie, czy 
montaż instalacji na elewacji ww. 
nieruchom ości został w ykonany 
zgodnie z obowiązującym prawem" 
- napisała radna. (kad)

CO MÓW IĄ PRZEPISY
W przypadku budynku podlegającemu ochronie zabytków do montażu klimatyza
tora na elewacji wymagane jest zezwolenie od właściwego konserwatora ochrony 
zabytków. Należy też sprawdzić w miejscowym planie zagospodarowania prze
strzennego, czy np. cały obszar, na którym znajduje się dany obiekt [w omawianym 
przypadku chodzi o objęte ochroną Stare Miasto], jest wpisany do rejestru zabyt
ków. Jeśli okaże się, że budynek jest wpisany do rejestru zabytków, jego przebu
dowa, adaptacja i konserwacja podlega procedurom i zaleceniom dla obiektów pod 
ochroną konserwatorską według przepisów Ustawy o ochronie zabytków i opiece 
nad zabytkami (Dz.U. 2003 nr 162 poz. 1568). Oznacza to, że właściciel zabytku 
powinien zwrócić się do właściwego WKZ z wnioskiem o wydanie zaleceń kon
serwatorskich, określających sposób korzystania z obiektu, jego zabezpieczenia i 
wykonania prac konserwatorskich, a także zmian, które można w nim dokonać. Z 
reguły konserwatorzy wymagają, aby elewacja obiektu zabytkowego zosta
ła zachowana (lub odtworzona) wedle kształtu pierwotnego i zakazane jest 
montowanie na jej froncie jakichkolwiek elementów reklam, szyldów czy 
urządzeń, w tym klimatyzacyjnych. za www.HVACR.pl

Fatimska pod dachem

O l e ś n i c a  _ o

Profesjonalne 
Usługi Pogrzebowe i Kamieniarskie

Oleśnica, ul. 3 Maja 53 
Tel. Całodobowy: 71 /314-95-24 , 730-730-600

S n  0 IL e m e 4 v to  
JAKUBOWSKI

F I R M A  P O G R Z E B O W A

Zgodnie z planem przebiegają prace związane z montażem dachu na kościele p.w. Matki Boskiej Fatimskiej 
przy ul. Ludwikowskiej. Pracownicy firmy Rzepecki z Ostrzeszowa przy pomocy dźwigu na drewnianej kon
strukcji więźby układają zintegrowane panele z płyty OSB i papy podkładowej. Jak powiedział P an oram ie  
nadzorujący budowę Janusz Superson, ich montaż zakończy się pod koniec tygodnia. Następnym etapem 
prac dekarskich będzie układanie na dachu warstw gontu papowego w kolorze miedzi. Potem przyjdzie 
czas na obróbki blacharskie i zespolenie blachą miedzianą tzw. latarni z resztą dachu. (hag)

PO W IAT W  SK R Ó C IE  

M niej bezrobotnych

W maju liczba zarejestrowanych 
bezrobotnych zmniejszyła się o 
243 osoby, tj. o 6,9 proc. w  stosun
ku do kwietnia. Dodajmy, że maju 
2015 roku zanotowano spadek o 
290 osób. Na koniec maja 2016 
roku w Powiatowym Urzędzie Pra
cy w Oleśnicy zarejestrowanych 
było 3.289 bezrobotnych. Jest to

o 855 osób mniej niż maju 2015 
roku. Od początku roku liczba 
zarejestrowanych bezrobotnych 
zmniejszyła się o 318 osób, tj. 
o 8,8 proc. W maju pracodawcy 
zatrudnili 342 osoby (w ramach 
pracy sezonowej 129, w ramach 
prac interwencyjnych 9). W powie
cie oleśnickim stopa bezrobocia 
wynosił 9,7 proc. (w województwie 
dolnośląskim - 8,5 proc.; w Polsce 
- 9,5 proc.).

http://www.HVACR.pl


6-12 lipca 2016 l Panorama Oleśnicka nr 27 w w w .  o l e s n i c  a 2 4 . c o m R EK LA M A  W  PA N O R A M IE I 5

K G L .L .U S
B I K E  C O M P A N Y , suim nno A 3!E 7 7 #Z7 / 7

o % m m w w Ą m m m m m m  m m m
O  S l i iR i l f lM f l f l f S ! .  B i l l i

o mm 1 4 M S C M M A *Szczegóły promocji 
u sprzedawcy w sklepie

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 34 (teren Spolmotu) obok Pogodnego Centrum, 
f? 731-821-851. Znajdź nas na Facebooku: facebook.com/rower.olesnica

Kredyt „SZYBKA GOTÓWKA”
KREDYT WAKACYJNY TERAZ Z NIŻSZYM   i
OPROCENTOWANIEM

- Z A S I Ę G  U

ROWER WRONA
od 1994r. O leśnickie  Centrum  Rowerowe

Bank Spółdzielczy w Oleśnicy
Grupa BPS
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Spór o statut
Statut Miasta Oleśnicy miał być 
uchwalony 30 czerwca. Ale wo
bec głosów opozycji odłożono 
to na 2 miesiące.

Powołana przez oleśnicki samo
rząd 30 marca br. komisja doraźna 
do spraw  opracow ania projektu 
S ta tu tu  R ady M iasta  O leśn icy  
obradow ała na 6 roboczych  p o
siedzeniach i w  ciągu 3 m iesięcy 
przygotowała projekt nowego Sta
tutu Miasta Oleśnicy. Jego uchwa
lenie - jak wyjaśniała radca prawna 
Urzędu Miasta - jest niezbędne, bo
wiem obecnie obowiązują dwa do
kumenty - Statut Miasta Oleśnicy i 
Regulam in Rady M iasta Oleśnicy. 
Z now elizow ane ogólnokrajow e 
przepisy w ym agają jednego do
kum entu - statutu. W spom niany 
regulam in może być jedynie jego 
częścią. Dlatego miejski samorząd 
od 3 m iesięcy  p rzy g o to w y w ał 
się do d ostosow ania lok aln ego 
prawa do ustaw ow ych regulacji. 
Jak  inform ow ał jeszcze podczas 
posiedzenia K om isji Sportu  w i
ceburm istrz Jarosław  Sadowski, 
prace nad „szlifowaniem" nowego

- D obrze się d zie je , że będ zie 
rozwaga, dłuższy czas. Musi być 
jak  najw iększy consensus - sko
m entow ał radny W ojciech Brym  
(Platforma Obywatelska). - Sygna- 
liżow ałam , że jest taka potrzeba 
- stw ierdziła M ałgorzata Lipska. 
Z w róciła uw agę, że w ostatn im  
czasie wprowadzono znaczną ilość 
zm ian do projektu. Wnioskowała, 
by rozwiązać Kom isję Statutową, 
a zw o łać w sp óln e p o sied zen ie  
w szystkich kom isji w celu om ó
wienia projektu.

Głos w  dyskusji zabierali kolejni 
radni. Beata K rzesińska (Razem 
dla Oleśnicy) powiedziała, że nie 
było zaangażowania radnych spo
za komisji statutowej do pracy nad 
projektem, poza tym  można było 
zgłaszać swoje uwagi. - Ta komisja 
solidnie pracowała, wręcz czepiała 
się niuansów - stwierdził Tadeusz 
Żółkiew ski (RdO). - Ubolewam , 
że dopiero w tym momencie M ał
gorzata Lipska wypowiada swoje 
zdanie... - skrytykowała samorzą
dową koleżankę radna G rażyna  
Siednienko (RdO). M. liska odpo
w iedziała, że nie zgłaszała się do

Kameleon pręży muskuły
- Szanse na przetrwanie mają nie gatunki najsilniejsze, ale te, które po
trafią dostosować się do zmieniających warunków. My potrafimy - mówił 
dyrektor na tle zdjęcia kameleona.

To kolejny m ilow y krok w dzia
ła ln o śc i  o le śn ick ie g o  zak ła d u  
koncernu GKN D riveline Polska. 
Po niespełna roku - w m urowanie 
kam ien ia w ęgielnego pod now ą 
halę miało miejsce 27 lipca 2015 r. - 
w czwartek 30 lipca odbyła się in
auguracja wybudowanego w eks
presow ym  tempie, imponującego 
obiektu przy ulicy Trakcyjnej.

Cerem onia jego otw arcia odby
ła się w pustej jeszcze hali m on
tażow ej, w której ju ż  we w rze
śniu pełn ą parą ruszy produkcja 
podzespołów  m otoryzacyjnych. 
Symbolicznym elementem sceno
grafii były stojące rzędem  auta 2 
św iatow ych m arek volvo i fiat, w 
których m.in. m ontow ane są sły
nące z solid ności półosie i w ały 
napędowe made in Oleśnica.

W śród gości zn aleźli się m in: 
Philip Swash - dyrektor generalny 
GKN  Driveline, wojewoda Paweł 
H reniak, poseł Platform y Sław o
m ir P iechota, starosta  W ojciech 
Kociński, wiceburm istrz Jarosław 
Sadow ski, Ewa Van Veenendaal- 
-Rawicz z Ambasady Wielkiej Bry
tanii. O becni byli przedstawiciele 
Politechniki W rocław skiej, GKN 
D riveline Europę, W ałbrzyskiej 
Specjalnej Strefy  Ekonom icznej, 
służb m undurow ych, zw iązków  
zaw od ow ych , d ostaw ców  oraz 
pracownicy GKN w Oleśnicy.

D y re k to r  G K N  D riv e lin e  w 
O le śn icy  M a riu sz  K aro lew sk i, 
n ieco  m etaforycznie naw iązując 
do jednej z teorii Karola Darwina, 
stw ierdził, że „na św iecie szanse 
na przetrw anie m ają nie gatunki 
najsilniejsze, ale te, które potrafią 
dostosować się do zm ieniających 
w arunków . M y potrafim y sp ro
stać now ym  w yzw aniom  i ocze
k iw an io m , a o ja k o śc i n aszy ch  
w yrobów  św iadczą zam ów ienia 
w io d ą cy ch  św ia to w y ch  p o tęg  
m o tory zacy jn y ch . N asz su kces 
to w spólne dzieło i ciężka praca 
w szy stk ich  p raco w n ików  oraz 
nasza innow acyjność i kreatyw 
ność". W szystko to m ów ił, stojąc 
na tle ekranu ze zd jęciem  kam e
leona.

Rozw ijający się zakład komple
m entow ał w ojew oda. - O leśnica 
zasługuje na dobre inw estycje, a 
to je s t dobra inw estycja. O leśni
ca jest, jak  w idać, atrakcyjna dla 
b izn esu , co d obrze św iad czy  o 
lokalnym samorządzie. Ten nowy 
zakład podnosi rangę miasta, któ
re staje się bardziej atrakcyjne dla

PO W IAT W  SK R Ó C IE  

Nie dla orien tac ji, ta k  
dla futbolu
Zarząd Powiatu stwierdził brak 
celowości realizacji zadania pu
blicznego „Organizacja szkolenia 
sportowego w biegu na orientację”, 
w tym organizacji zgrupowania 
sportowego. Taki wniosek złożył 
MLKS Echo Twardogóra. Pozytyw
nie natomiast rozpatrzył wniosek 
Akademii Piłkarskiej Oleśnica na 
zorganizowanie i przeprowadzenie 
rozgrywek turniejowych dla dzieci i 
młodzieży w zakresie piłki nożnej.

Jest kolejny powód do dumy

m ieszkańców  - stw ierd ził Paweł 
Hreniak.

Punktem  kulm inacyjnym  cere
monii otw arcia było sym boliczne 
przecięcie w stęgi i w spólna foto
grafia z charakterystycznym  ge
stem uniesionego w górę kciuka.

A rtystycznym  uzu pełnieniem  
inauguracji była naw iązująca do 
d z ia ła ln o śc i zak ład u  m u ltim e 
d ia ln a  p re z e n ta c ja  „ P ia sk iem  
m alow ane" przygotow ana przez 
ag en cję  Yom a A rt z W rocław ia 
oraz w y stęp  p ary  ak ro b ató w  - 
Roksany Kostyry i M arcina Pałki.

- W  kole jnych  tygo d n iach  b ę 
d z ie  trw a ł p ro ce s  w y p o s a ż e 
nia hali. Trafi tu 200 m aszyn do 
m o n tażu  z zak ład u  p rzy  u licy  
Południowej. M ontaż pierwszych 
elem entów  w nowej hali ma roz
począć się we w rześniu. D ocelo
wo zakład przy ulicy Trakcyjnej 
będzie p ełn ił funkcję m ontow ni,

a p rzy  P o łu d n io w ej b ęd z ie  od 
byw ała się w yłącznie produkcja 
podzespołów . A ktualnie w GKN 
pracu je 1.000 osób, a ostatecznie 
b ęd zie  ich  1400. P rzy  czym  200 
tra f i  do n ow ego zak ład u  p rzy  
T rak cy jn e j. W  d ru g ie j p o łow ie  
roku zostanie rozpoczęta rozbu
dowa zakładu przy K rzyw ouste
go, aby sp rostać n ow ym  zam ó 
wieniom. Powierzchnia całkowita 
rozbudowy to 14.000 m  kw. Nowa 
hala będzie połączona z istn ie ją
cą - m ów i M ałgorzata W ęgrzyn, 
asystentka Zarządu GKN Driveli- 
ne Oleśnica

Grzegorz Huk
fot. Autor

H A LA  W P IG U ŁC E

wykonawca: Skanska S.A. 
powierzchnia: 14.280 mkw 
zatrudnienie: 400 osób (w 3-4 lata) 
wartość inwestycji: 68 min zł

Zarząd, podejmując taką decyzję, 
miał na uwadze dysponowanie 
ograniczonymi środki finanso
wymi i fakt rozpatrzenia dwóch 
ofert. Odrzucił propozycję Echa, 
bo „wziął pod uwagę potrzebę 
realizacji zadań na terenie całego 
powiatu, brak wcześniejszego 
wsparcia dla konkurencyjnej oferty 
oraz fakt udzielenia w tym roku 
dofinansowania Echa w wysokości 
4000 zł”. Co do drugiego zadania, 
Zarząd zasugerował, aby w ramach 
dofinansowania na koszulkach 
piłkarskich zostało umieszczone 
logo powiatu.

Tel. 314-95 49, 
0-606-87-42-72

BAZAR ZA BRAMĄ
Oleśnica 

ul. Wrocławska 30 B

OKNU -NPOlf 
ŻALUZJE 
R A T Y !

WYKONUJEMY
POSADZKI 

MIKOKRETEM

Razem dla Oleśnicy spełniło żądanie opozycji

Statutu będą trwały do samej sesji. 
W prow adzone do niego zm iany 
w ynikają na przykład z orzeczeń 
sądowych. Ponadto projekt został 
przekazany do w stępnej analizy 
nadzoru praw nego wojewody, a 
jego sugestie zostały uwzględnio
ne. To zdaniem J. Sadowskiego po
zwoli uniknąć przyjęcia zapisów, 
które m ogłyby być zakw estiono
wane przez ów nadzór.

Jednak już w  trakcie posiedzeń 
kom isji stałych pojawiły się głosy 
radnych opozycyjnych, że ostatecz
ny kształt projekt Statutu wymaga 
dodatkow ego przeanalizow ania 
i p otrzebny je s t na to d od atko
w y czas. Zgłaszali takie w nioski 
na przykład Robert Sarna (Poro
zu m ien ie  Sam orządow e 2018) i 
M ałgorzata Lipska (niezależna). 
Skutkiem  tego był w niosek zgło
szony ju ż na sesji przez radnego 
Dam iana Siedleckiego w imieniu 
Razem  dla O leśnicy o odłożenie 
uchwalenia Statutu Miasta Oleśni
cy do następnego posiedzeń) a, któ
re nastąpi pod koniec sierpnia, co 
um ożliw i zgłaszanie uwag przez 
radnych i dalszą pracę komisji sta
tutowej. D. Siedlecki nie omieszkał 
zauważyć, że prace nad projektem 
trwają już 3 miesiące, a radni mają 
swobodny wstęp na posiedzenia 
kom isji doraźnej i dostęp do pro
tokołów  z je j posiedzeń. Jak  się 
okazuje, tylko nieliczni (Tadeusz 
Żółkiewski i M arcin liski) z takiej 
możliwości skorzystali.

kom isji statutowej, poniew aż nie 
w idziała potrzeby zm ian w obo
wiązujących dokumentach, a wiele 
poprawek pojawiło się w  ostatnim 
czasie . Je j zd aniem  w ym aga to 
przeanalizowana przez całą Radę, 
a nie tylko komisję doraźną.

- Jak to się dzieje, że nadzór woje
wody wydaje opinię przed uchwa
leniem Statutu? - postawił pytanie 
Piotr Pawłowski (PO). Odpowiedź 
na nie padła właściwie podczas po
siedzenia Komisji Sportu. Urzędo
wi M iasta udało się uzyskać taką 
analizę z uwagi na dobre relacje z 
wojewodą i nie jest ona formalnie 
rozstrzygająca, skoro dotyczyła 
projektu, a nie uchwały. Wcześniej
sza, nie stosow ana pow szechnie, 
konsultacja prawna pow inna być 
zatem odczytywana jako atut.

R adni jednom yślnie zdecydo
wali o odsunięciu w czasie uchwa
lenia Statutu M iasta Oleśnicy. Na 
sierpniowej sesji przekonamy się, 
czy w nieśli do gotowego już pro
jektu coś nowego.

K rzysztof Dziedzic

SKŁAD KOMISJI 
STATUTOWEJ

Paweł Bielański (RdO)
Wojciech Brym (PO)
Aleksander Chrzanowski (PS 2018)
Beata Krzesińska (RdO)
Zbigniew Nagórny (SLD)
Damian Siedlecki (RdO)
Józef Stojanowski (RdO)

■V
Akrobatyczne popisy uświetniły ceremonię otwarcia hali

http://www.olesnica24.com
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Kłopotliwy pomnik 
do Bornego Sulinowa?
Czy pomnik wdzięczności Armii Radzieckiej i Wojska Polskiego ze skwerku 
na Mickiewicza zostanie wywieziony do skansenu w Bornem Sulinowie?

, - *. i

Skansen historyczny, do którego 
trafić mają tzw. pom niki wdzięcz
ności A rm ii C zerw onej dem on
towane z przestrzeni publicznej, 
chce utw orzyć In sty tu t Pam ięci 
Narodow ej. Park historyczny ze 
ścieżką edukacyjno-narracyjną ma 
pow stać w Bornem  Sulinow ie w 
2017 roku.

Z przeprowadzonej przez Insty
tut inw entaryzacji w ynika, że w 
kraju jest jeszcze 229 pomników, 
stojących w przestrzeni publicznej 
poza cmentarzam i, będących tzw. 
pom nikam i w dzięczności A rm ii 
Czerwonej. I to one mogłyby trafić 
do skansenu. IPN oferuje samorzą
dom pomoc w ich przeniesieniu i 
prosi zainteresow ane projektem  
władze samorządowe o kontakt.

- Chcielibyśmy, by tzw. pom ni
ki wdzięczności Arm ii Czerwonej 
trafiły  w  jedno m iejsce, gdzie by 
można opowiedzieć cały kontekst, 
historię tego, w jaki sposób one po
wstawały, co oznaczały. Miejsce to 
um ownie nazywamy skansenem. 
I podjęliśm y decyzję o um iejsco
w ieniu go w Bornem  Sulinow ie. 
To m iejscow ość historycznie nie
zwykle symboliczna, przez kilka
dziesiąt lat zamknięta dla Polaków. 
M iejsce, gdzie stacjonow ały duże 
oddziały armii sowieckiej -  powie
dział podczas konferencji prasowej 
wiceprezes IPN Paweł Ukielski.

To szansa dla Oleśnicy, aby rów
nież z je j przestrzeni publicznej 
zniknął pomnik Wdzięczności Ar
mii Radzieckiej i Wojska Polskiego. 
I nieładny, i budzący od lat ogrom
ne kontrowersje. W 2010 roku trój
ką młodych ludzi napisała na nim 
„Za Kaczyńskiego śmierć Ruskim", 
n am alo w ała  k otw icę  (w ojenny 
sym bol Polski w alczącej) i litery 
AK (Arm ia Krajowa), w łożyła na 
głowę czerw onoarm isty kubeł na 
śm ieci, na którym  naklejono dwa 
pasy na krzyż, przyp om inające 
krzyż świętego Andrzeja - patrona 
Rosji, a w rękę polskiego w ojaka 
w etknęła  b ia ło -czerw o n ą  flagę. 
Wybuchł ogólnopolski skandal...

Trójka młodych postanowiła zaprotestować
Jak w każdej sprawie, tak i w tej 

m ieszkańcy są podzieleni. Jedni 
chcieliby pomnik usunąć, inni po
zostawić. Ci drudzy wskazują też 
na koszty finansowe rozbiórki czy 
przeniesienia. Ten argument zdaje 
się jednak tracić rację bytu.

- Oferujemy pomoc nie tylko me
rytoryczną, ale także proponujemy 
pokrycie kosztów transportu prze
niesienia do skansenu w Bornem 
Sulinowie -  powiedział wiceprezes 
Ukielski.

Skansen ma za zadanie pokazać 
pom niki w odpowiednim kontek
ście historycznym , tzn. w yjaśnić, 
dlaczego były budowane i dlacze
go nie powinny stać w przestrzeni 
publicznej, co symbolizowały. Nie 
będą w całości w yeksponow ane, 
a jed yn ie  w części, którą m ożna 
przenieść i wyeksponować.

Oznacza to, że w Oleśnicy pozo
stałby postument. Przypomnijmy, 
że pierwotnie (od 1901 roku) stał na 
nim  cesarz Fryderyk III. Zaraz po 
zakończeniu wojny postać cesarza 
zniknęła, a w 1950 r. na kam ien
nym cokole postawiono żołnierzy 
radzieckiego i polskiego.

Jak ujawnił zajmujący się historią 
Oleśnicy Marek Nienałtowski, ole
śnicki „pom nik znajduje się pod

ochroną rządu RP. Jest ujęty w spi
sie pomników, których utrzym a
niem jest zainteresowana Federa
cja Rosyjska". Pasjonat oleśnickiej 
historii postawił tezę, że „wszelkie 
żądania jego zniszczenia, przenie
sienia, postawienia na jego cokole 
innej postaci itp. są bezcelowe. Wy
nika to z pisma, które otrzymałem 
na zapytanie w ysłane do MSZ od 
ś. p. m inistra A ndrzeja Przew oź
nika (zginął w katastrofie lotniczej 
pod Smoleńskiem)".

A le w icep rezes IPN  w id zi to 
inaczej.

-  Polska przestrzeń publiczna 
jest elementem polskiej suw eren
ności i nie istnieje potrzeba konsul
towania tego typu działań [przeno
szenia pomników wdzięczności do 
skansenu] z żadnym  z sąsiadów. 
Umowa ze stroną rosyjską dotyczy 
tylko miejsc pochówku i pamięci, a 
zatem de facto cmentarzy, więc nie 
dotyczy upam iętnień sym bolicz
nych, których dotyczy nasza akcja 
-  wyjaśnia Paweł Ukielski.

Na razie zgłosiło się z deklaracją 
przekazania pomnika do Bornego 
Sulinowa kilkanaście samorządów. 
Tego typu parki i skanseny istnieją 
już innych krajach. Są świadectwa
mi historii. (ror)

Radny z dyplomem
Według danych GUS za 2015 
rok 38 proc. radnych legitymuje 
się wykształceniem wyższym. 
W czterech miastach w Polsce 
dyplom uczelni posiada pełen 
skład rady gminy. A w gminach 
naszego powiatu?

W y ższe  w y k s z ta łce n ie  m a ją  
w szyscy radni Podkow y Leśnej, 
Przemyśla, Poznania i Sopotu. W 
przypadku 29 gm in (1,2 proc.) od
setek radnych po studiach prze
k racza  lub je s t rów ny 90 proc. 
P rzynajm niej połow ę radnych z 
w y k sz ta łce n ie m  w y ższy m  m a 
blisko co czwarta gm ina w Polsce 
(22,5 proc.).

Z danych w ynika, że w ponad 
trzech czwartych gmin (77,5 proc.)

więcej niż połowa składu rady nie 
posiada w ykształcenia wyższego. 
W  36 sam orządach (1,5 proc.) ża
den z przed staw icieli lokalnych 
społeczności nie ukończył studiów.

A jak to wygląda w gminach na
szego pow iatu - zobacz w ramce

(sklasyfikow ano 2.478 gmin). Jak 
czytać ranking? - miejsce w nim za
jęte, gmina, liczba radnych, liczba 
radnych z w yższym  w ykształce
niem, procent radnych z wyższym 
wykształceniem.

(ror)

M IE JS C E  W  R A N K IN G U
277. miasto Oleśnica. 21 13 61,9

362. Bierutów 15 9 60,0

504. Dobroszyce 15 8 53,3
747. Twardogóra 15 7 46,7

1707. Międzybórz 15 4 26,7

1708. Syców 15 4 26,7

2013. Dziadowa Kłoda 15 3 20,0
2014. gmina Oleśnica 15 3 20,0

Rozpędzony Żyła, 
kontrujący Bielański
Internetowa polemika pomiędzy 
dwójką radnych. Czy jeden nie 
zna statutu, regulaminu i nie 
wie, co robi Rada? A może to 
drugi nie powinien głosować 
w sprawach Atola, bo jest jego 
pracownikiem?

„Paweł, czy ty nie pow inieneś 
się wstrzymywać przy wszystkich 
u ch w ałach  d o ty czący ch  A tola? 
Przesu nięć budżetow ych, dota
cji, pok rycia  kosztów , napraw  i 
rem ontów  i itp. decyzjom , które 
w najm niejszym  stopniu dotyczą 
Atola?" - zaczepił na portalu spo- 

łe c z n o ś c io w y m  
Pawła B ielańskie
go (RdO), rad ne

go i k ierow nika ds. 
tech n iczn y ch  w A tolu, 

Grzegorz Żyła (PS 2018).
I nad ział się na ostrą ripostę... 

„Skoro zastępca przew od niczą
cego [komisji rew izyjnej] nie zna 
Statutu Miasta, regulaminu Rady i 
praw komisji, to faktycznie jest pro
blem. To nie jest wiedza tajem na i 
zawsze służę pomocą - wystarczy 
zapytać. Tym samym obiecuję nie 
staw iać w ięcej w tak kłopotliw ej 
sytuacji swojego zastępcy... Dota
cje dla Atola!? Pierwsze słyszę, aby 
spółka takie dostawała. Może rad
ny przedstawić uchwałę dotyczącą 
dotacji dla spółki Atol? Naprawdę 
warto czytać uchwały, które pod
dawane są pod głosowania, funk
cja radnego do tego zobowiązuje" 
- zripostował mu mocno Bielański.

Żyła się pokajał: „Rozpędziłem  
się z tym i dotacjami". Ale nie po
z o s ta ły  d ł u ż n y  a d 

w ersarzo w i: 
,Rada, której 

[jesteś człon
kiem , głosu- 

e z m i a n y  
budżetow e,

Paweł Bielański
MMNNNNNMHBMMBMM

PO W IAT W  SK R Ó C IE  

Co z tym  chodnikiem ?
Marzena Graczyk, dyrektorka 
Zarządu Dróg Powiatowych w 
Oleśnicy, przedstawiła Zarządowi 
Powiatu wyliczenia związane z 
wnioskiem radnego Czesła
wa Teleszki (PSL) w zakresie 
wykonania chodnika na drodze 
powiatowej w Jemielnej. W yko
nanie dokumentacji projektowej 
może wynieść ok. 40 tys. zł, a

niejednokrotnie w ynikające z za
dań zleconych przez miasto spółce 
Atol, której jesteś prom inentnym  
pracownikiem i zwykła przyzwo
itość pow inna nakazyw ać tobie 
w strzym anie się od głosow ania. 
O cenę mojej pracy zostaw moim 
wyborcom w stosunku do których 
pow inienem  być i jestem  lojalny. 
Nie muszę być zastępcą w twojej 
komisji, wskaż kogoś innego, chęt
nie dam mu szansę spraw dzenia 
się przy tak  w szechw iedzącym  
przewodniczącym".

Co na to Bielański? Dalej mocno: 
„Rozpędzania", czyta j pogrąża
nia, radnego Grzegorz Żyła ciąg 
dalszy... M iasto nie zleca Atolowi 
zadań. W 2006 roku uchwałą Rady 
M iasta powołano m iejską spółkę 
„Atol" do prowadzenia działalno
ści określonej w je j akcie założy
cielskim. W  akcie nie ma zapisów 
o wykonywaniu zadań zleconych 
przez m iasto i m iasto takow ych 
zadań nie zleca. O sposobie prze
kazywanie środków finansowych 
do miejskiej spółki Atol warto za
sięgnąć inform acji np. u skarbnik 
m iasta. W iedza ta jest przydatna 
p o d cz a s  sp raw o w an ia  fu n k c ji  
radnego, bowiem  może ważyć na 
decyzje podczas głosow ań. O ce
nę m oich głosow ań proszę, aby 
radny zostawił mieszkańcom. Ab
solutnie żadna moja decyzja pod
czas głosowań nie była sprzeczna 
z interesem  m iasta Oleśnicy oraz 
je j m ieszkańców . Atol to spółka 
ze 100-procentow ym  kapitałem  
m iasta, fu nkcjonu je  i d ziała dla 
m ieszkańców , d latego spraw ne 
jej funkcjonowanie p o -
winno leżeć w in
teresie  w szyst
kich radnych".

(ror) O

Grzegorz Żyła

według wstępnej oceny wykona
nie chodnika kosztowałoby ok.
500 tys. zł.

Gm ina musi s ię  w łączyć
Zarząd Powiatu dyskutował o prze
znaczeniu nadwyżki ok. 400 tys. 
zł - z tytułu oszczędności osiągnię
tych przy przetargach drogowych. 
Krzysztof Sycianko (PiS) zwrócił 
uwagę, aby budowy chodników były 
realizowane wyłącznie przy współfi
nansowaniu gminy.

O leśnica, ul. Armii K rajow ej 1, www.chaber.eu 
tel. 71314-21 -51 ,6 0 1 -7 7 -1 3 -6 9 ,6 6 1 -9 5 4 -1 6 7 ,6 0 1 -5 3 3 -1 6 6

C A ŁO D O BO W Y % 
P R Z E W Ó Z  ^>I\^ARŁYCHp

http://www.olesnica24.com
http://www.chaber.eu
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Echa naszych publikac

Starostwo problemu nie widzi?
Po naszej publikacji „Śmierdzą
ce zlecenie” o pracy uczniów w 
oczyszczalni ścieków w Bystrem 
swoje sprostowanie nadesłało 
Starostwo Powiatowe. Publi
kujemy je, wraz z odpowiedzią 
autora.

O to treść sprostow ania, które 
sygnował wicestarosta Artur No- 
woryta. Odnosi się ono do naszego 
artykułu „Śmierdzące zlecenie". 
Ujawniliśmy w nim, że szkodliwy 
dla zdrowia osad z oczyszczalni 
ścieków w Bystrem usuwała grupa 
twardogórskich uczniów, wyzna
czonych do tego zadania przez fir
mę z Moszyc.

Brak kom petencji w  tej 
sprawie

„W artykule opublikowanym w 
tygodniku Panorama Oleśnicka nr 
26 z 29 czerwca -  5 lipca 2016 r., po
dano błędne nazwisko naczelnika 
oraz niewłaściwą nazwę wydzia
łu. Naczelnikiem jest pani Dorota 
Wojciechowska, a nie -  jak podano 
w artykule - Dorota Olszewska, 
natomiast prawidłowa nazwa wy
działu to: W ydział Środowiska i 
Rolnictwa Starostwa Powiatowego 
w Oleśnicy.

P on ad to  n iep raw d ziw e  je s t  
stw ierd zenie: „D orota O lszew 
ska, naczelnik Wydziału Ochrony 
Środow iska Starostw a Pow iato
wego, potwierdziła nasze obawy 
dotyczące przebywania na terenie 
oczyszczalni nieuprawnionych, na
szym zdaniem, osób w związku za 
szkodliwym dla zdrowia oddziały
waniem zawartych w ściekach oraz 
osadach substancji czynnych biolo
gicznie."

Naczelnik Dorota Wojciechow
ska o całym zdarzeniu, jakie mia
ło miejsce na terenie oczyszczalni 
ścieków w Bystrem, dowiedziała 
się z telefonicznej relacji redakto
ra Grzegorza Huka. Nie wyraziła 
jednak żadnej oceny w temacie za
trudniania osób na terenie oczysz

czalni ścieków, ze względu na brak 
kompetencji w tej sprawie.

Na prośbę redaktora przesłała 
jedynie materiał merytoryczny, do
tyczący możliwości postępowania 
z kom unalnymi osadami ścieko
wymi, w postaci linków do strony 
Ministerstwa Środowiska".

Nie zaw racajc ie  nam  
głowy, redaktorze

Rzeczywiście, pomyliłem nazwi
sko naczelnik Wydziału Środowi
ska, za co przepraszam, i dodałem 
słowo „O chrony" do nazw y ko
mórki, którą kieruje. Faktycznie, w 
kontekście powyższych wyjaśnień 
słowo „ochrona" ma się nijak do 
działalności w opisanej sprawie...

Ale nie to było najw ażniejsze! 
Z rozmowy z naczelnik Wydział 
Środowiska Dorotą W ojciechow
ską odniosłem wrażenie - jak się 
okazuje błędne - że widzi ona pro
blem i podziela obawy co do pracy 
uczniów przy szkodliwych ściekach 
i osadach. Jest jasne, że nie tak mają 
wyglądać uczniowskie praktyki. 
Ale, jak wynika z nadesłanego spro
stowania, Wydział Środowiska, a 
skoro pismo sygnuje wicestarosta, 
więc i całe Starostwo, problemu nie 
widzi i obaw nie podziela.

Cóż, miałem - jak widać - zbyt 
w ielką wiarę w to, że bulw ersu
jący tem at zainteresuje W ydział 
Środowiska i jego naczelniczkę, a 
ona sama zajmie się nim i zbada 
go. Niestety, jej rola ograniczyła się 
do... przesłania linków.

D ługiej, m erytorycznej w ypo
wiedzi udzieliła nam dyrektor Sa
nepidu. Podobne różnice w podej
ściu do tematu dostrzegliśmy już 
kilka lat temu, kiedy z kolei ujaw
niliśm y aferę ze składow iskiem  
odpadów w Gorzesławiu.

Może więc czas słowo „Środowi
sko" z nazwy wydziału po prostu 
wyrugować? I Panorama głowy za
wracać urzędnikom nie będzie.

A linki znajdziemy sobie sami...
Grzegorz Huk

Bitwa na spożywkę
Hm, wygląda na to, że spożywka 
to dzisiaj najpopularniejsza branża 
w handlu. W pobliżu Rynku mamy 
trzy sklepy spożywcze, a teraz 
przybędzie kolejny. Ktoś tej konku
rencji nie wytrzyma...

ZBK rozstrzygnął przetarg na dzier
żawę lokalu na rogu 3 Maja i Zamko
wej. Ma on powierzchnię 94 mkw. Był 
jeden tylko oferent i wygrał za stawkę 
31 zł netto za mkw. Wrocławska

firma otworzy tutaj sklep spożywczy. 
Przypomnijmy, że lokal w Rynku 7-10 
(po fryzjerze) został podzielony na 
dwa. Zwycięzca przetargu na jeden z 
nich zrezygnował z przyczyn rodzin
nych. W II przetargu był jeden chętny. 
Podbił stawkę do 31 zł netto za mkw. 
Lokal ma 41,50 mkw. Powstanie tu 
sklep z artykułami kosmetycznymi. 
Nie było natomiast chętnych na lokal 
w Rynku nr 28 (dawny sklep mięsny 
przy lokalu z dżinsami) oraz na nie
wielkie pomieszczenie nad sklepem 
Polesie (Rynek 48/9). (OAI)
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Lepiej, żeby OBO nie było?
Opozycja krytykuje skład komisji weryfikującej zadania do Oleśnickiego 
Budżetu Obywatelskiego 2017.

Na początku czerwca burmistrz 
powołał zarządzeniem skład „Ko
misji do spraw weryfikacji zgłoszo
nych zadań do projektu pod nazwą 
O leśnicki Budżet Obyw atelski w 
Mieście Oleśnicy w 2017 r." Tworzą 
go: Joanna Jarosiew icz - skarbnik 
Miasta Oleśnicy -  przewodnicząca 
komisji, Izabela Świąder - dyrektor 
Zakładu Budynków Komunalnych
- zastępca przewodniczącej komisji, 
Marcin Karczewicz - radny - czło
nek kom isji, D am ian Siedlecki - 
radny - członek komisji. Zadaniem 
tego gremium jest weryfikacja zgło
szonych zadań.

O tym, jak jest to ważne, przeko
naliśmy się już przy pierwszej edy
cji OBO. Na przykład zainicjowany 
przez radnego Grzegorza Żyłę pro
jekt pod nazwą „Wyznaczenie stref 
piknikowych i utworzenie stano
wisk grillow ych w parkach m iej
skich" przeszedł pozytywnie wery
fikację poprzedniej komisji i został 
w ybrany w w yniku głosow ania 
oleśniczan, ale ostatecznie zostanie 
zrealizow any tylko połow icznie
- strefa piknikowa nie będzie jed
nocześnie strefą grillową. To sku
tek wydanych już w późniejszym 
czasie negatyw nych opinii Pań
stwowej Straży Pożarnej i Policji. 
Widać więc, że wszystkie projekty 
wym agają gruntow niejszej wery
fikacji na etapie kwalifikowania do 
głosowania. Unikniem y wówczas 
rozczarowania tych, którzy oddali 
na zwycięskie zadanie swój głos.

Pod czas u b ieg ło ty g o d n io w ej 
sesji Rady Miasta radny Grzegorz 
Żyła (Porozumienie Samorządowe 
2018) zapytał wiceburmistrza (bur
mistrz przebywał na urlopie), jakie 
były przyczyny „niezaproszenia" 
radnych opozycji do komisji wery-

Marcin Karczewicz (z lewej) zastąpił w komisji Wojciecha Bryma

fikującej OBO. - Dlaczego nie było 
kontynuow ane to zaproszenie? - 
odwołał się do poprzedniego skła
du, w którym znalazł się on sam, 
jak  i radny Platform y O byw atel
skiej Wojciech Brym.

- B urm istrz posiada p ełn ą  au
tonom ię przy doborze członków 
komisji - odpowiadał jego zastępca 
Jarosław Sadowski. Wskazał, że do 
składu powołano „stronę fachową", 
jak dyrektor ZBK, a ponadto jedne
go z inicjatorów  budżetu obyw a
telskiego M arcina K arczew icza i 
szefa Komisji Ładu Przestrzennego 
i Urządzeń Komunalnych.

- Czy to jest żart? Wydaje mi się, 
że to jest żart - zareagował emocjo
nalnie radny Wojciech Brym. - To 
nie ma nic wspólnego z zadaniami 
budżetu obywatelskiego - ocenił.

Widać, słychać i czuć
Budżet obywatelski wciąż budzi 
dyskusje. Zwłaszcza kwestia 
jego powiększenia i niepoparcie 
nowego projektu przez Platfor
mę. Ostra polemika w trójkącie 
radnych: Brym - Siedlecki - Bie
lański...

„O leśnicka P latform a zaw sze 
m iała problem  z budżetem  oby
w atelsk im . Gdy b y li w k o a lic ji 
rządzącej oraz m ieli stanow isko 
w icebu rm istrza  byli „przeciw ". 
Ba, projekt uchw ały OBO naw et 
n ie  m ó g ł „ w e jść" pod  ob rad y  
Rady M iasta. Gdy obecnie są w 
opozycji, najpierw byli „za" OBO, 
by zaledw ie po roku nie poprzeć 
kolejnej jego edycji. Czyli klasyka 
syndrom u: Jestem  „za", a naw et 
„przeciw " - napisał Paweł Bielań
ski (RdO).

To ocena działań Platformy Oby
watelskiej w kwestii Oleśnickiego 
Budżetu Obwatelskiego. Przypo
mnijmy, że radny W ojciech Brym 
(PO) zgłosił na sesji wniosek, aby 
pulę środków zwiększyć z 570 do 
850 tys. zł. W niosek przepadł jed
nak w głosowaniu, a radni PO nie 
poparli w tej sytuacji uchw ały o 
OBO na rok 2017.

Jak to tłumaczą?

„Absolutne kłamstwo, że jeste
śmy przeciw nikam i OBO. Zagło
sow aliśm y za popraw ką zw ięk
szającą pulę jego środków z 570 do 
850 tysięcy - odrzuciliście ją. Przy 
projekcie bez poprawki wstrzyma
liśmy się od głosu. Gdybyśmy byli 
przeciwni, nie składalibyśmy po
prawki, a w projekcie pierwotnym 
bylibyśmy przeciw, a to nie nastą
p iło " - ripostow ał Bielańskiem u 
Wojciech Brym (PO).

Tak odpow iedział mu D am ian 
Siedlecki (RdO): „Przypom nę tyl
ko, że budżet obywatelski „wpro
wadzany" jest co roku, bowiem co 
roku podejmuje się uchwałę [w tej 
sprawie]. Bez tej corocznej uchwa
ły budżetu obywatelskiego by nie 
było. A co by było, gdyby wszyscy 
wstrzym ali się od głosu? Budżetu 
obywatelskiego w 2017 roku by nie 
było"...

Co na to Brym ? „G łosow anie 
jest jawne i następuje w kolejności 
„za/przeciw/wstrzym ujący się". 
Przewodniczący wypowiada m.in. 
ilość głosów „za", więc było widać i 
słychać, że uchwała przejdzie, więc 
ryzyka odrzucenia nie było" - na
pisał.

S ied leck i na  to: „Jeśli je s t  się 
członkiem  zespołu, który zajm u-

Jego zdaniem skład komisji powi
nien „odzwierciedlić szerokie spek
trum  społeczne". O świadczył, że 
nastąpiło „wycięcie dwóch przed
stawicieli innej opcji, niż państwu 
[rządzącemu ugrupowaniu] odpo
wiada". Komisję w obecnym skła
dzie nazwał fasadową. - Lepiej, żeby 
O leśnickiego Budżetu Obyw atel
skiego nie było - oznajmił na koniec.

Je s t je d n a k  pew ne, że edycja  
O BO  z z a d a n ia m i na 2017 rok 
odbędzie się. „Gorąco zachęcam  
wszystkich do składania projektów 
w ramach 2. edycji OBO (termin do 
31 sierpnia br.)" - napisał na portalu 
społecznościow ym  radny M arcin 
Karczewicz. „Duża odpowiedzial
ność, ale też ogromna satysfakcja 
udziału w pracach komisji" - dodał.

Krzysztof Dziedzic

je  się szczegółam i OBO, bierze się 
udział w opracowaniu jego zasad, 
prowadzi się dyskusję w ram ach 
tego zespołu, wspólnie przyjmuje 
się pewne ramy, po czym „wyska
kuje się" z pomysłem zwiększenia 
kwoty budżetu w momencie, gdy 
żadne zadanie z poprzedniej edy
cji jeszcze nie zostało zrealizow a
ne, po czym  nie popiera się całej 
uchwały ws. OBO tylko dlatego, że 
ten pomysł został odrzucony"...

A Bielański tłum aczenie Bryma 
podsum ow ał tak: „Skoro radny 
kieruje się podczas głosowań nad 
danym i pro jektam i założeniem : 
Zagłosuję „przeciw" i tak uchwała 
przejdzie, bo inni radni zagłosują 
„za", to ja  naprawdę nie mam wię
cej pytań. K ryterium  kuriozum ! 
Gdybym m iał się kierować takim  
kryteriam i podczas głosowań, to 
szczerze: Zrzekłbym  się mandatu 
radnego"...

Na razie jednak radni pozosta
li w kom plecie, a zarządzeniem  
burm istrza Kołacińskiego została 
powołana komisja do spraw wery
fikacji zgłoszonych zadań do pro
jektu OBO na rok 2017.0  kolejnych 
kontrowersjach, tym  razem zwią
zanych z jej składem - czytaj w tek
ście „Radny pyta, czy to żart" .

A w n iosk i m ożna sk ład ać do 
końca sierpnia...

(ror)

http://www.olesnica24.com
http://www.optyk-olesnica.pl
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Twoja krew ma moc170 ton strachu
Na terenie Oleśnicy usunięto do tej pory zinwentaryzowane 27 ton azbestu. 
Sporo. Ale na utylizacje czeka jeszcze aż 170 ton 
kle niebezpiecznego produktu.

O ochronie środow iska rozm a
w ian o na p o sied zen iu  K o m isji 
Ekonomiczno-Prawnej Rady M ia
sta. Gościem  komisji, którą kieru
je  Z bigniew  N agórny (SLD), był 
Adam Heliński, naczelnik Wydzia
łu Geodezji, Gospodarki Gruntami,
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Urzędu Miasta.

Uzgodnienia trwają
Trwają uzgodnienia z PKP na 
temat projektu budowlanego i 
rozwiązań projektowych dyk
towanych przez kolej. Zgodnie 
z przyjętym harmonogramem 
prac do końca roku dokumen
tacja projektowa na odbudowę 
wiaduktu ma być gotowa.

Przypomnijmy, że ekspertyza 
techniczna wykazała konieczność

gruntownego remontu wiaduktu 
drogowego nad linią kolejową na 
Moniuszki w Oleśnicy. Inwestycja 
przewidziana jest na lata 2016- 
2017. - W tym roku chcemy wyko
nać projekt, a w roku przyszłym 
starać się o aplikację środków na 
ten cel z Ministerstwa Transportu - 
mówi starosta Kociński.
Z uwagi na niepokojące ekspertyzy 
ograniczono ruch kołowego, wpro

wadzając ruch jednokierunkowy. - 
Prowadzimy uzgodnienia z PKP na 
temat projektu budowlanego i roz
wiązań projektowych dyktowanych 
przez kolej. Do końca roku doku
mentacja projektowa na odbudowę 
wiaduktu będzie gotowa - deklaruje 
Marzena Graczyk, dyrektorka Za
rządu Dróg Powiatowych.
Koszt dokumentacji projektowej to 
około 130 - 160 tysięcy zł. Remont 
kapitalny będzie kosztował ok. 3,5 
miliona złotych. (hag)

Każdy, kto zdecyduje się na odda
nie krwi, uzyska bezpłatnie wyniki 
swoich badań laboratoryjnych oraz 
weźmie udział w losowaniu profe
sjonalnych apteczek sam ochodo
wych. Zbiórkom krwi oraz kampa
nii edukacyjnej towarzyszyć będzie 
wiele atrakcji, a wśród nich nauka 
pierwszej pomocy, pokazy strażac
kie, konkursy i ąuizy.

Patronat Honorowy nad ogólno
polską kampanią objęło Narodowe 
Centrum Krwi. W mediach społecz- 
nościowych akcję „Zbieramy krew 
dla Polski" po raz pierwszy wspierać 
będzie Drużyna#M. To ekipa, której 
członkiem staje się każdy, kto chce 
pomagać innym -  oddając krew, ale 
też zachęcając panie do badań mam
mograficznych, budując place zabaw, 
czy przekazując produkty spożyw
cze Bankom Żywności.

W ram ach w spólnych d ziałań  
Grupy Muszkieterów i PCK, na par
kingach pod sklepami Intermarche 
i Bricomarche, przeprowadzonych 
zostanie łącznie 267 akcji zachęca
jących do regularnego oddawania 
krwi, w tym 201 połączonych z jej 
pobieraniem.

- Od 2008 r., kiedy to rozpoczę
liśmy organizację akcji, wspólnie 
z PCK zebraliśm y ponad 11.600 
litrów - podkreśla Eliza Orepiuk- 
Szymura, kierownik Dyrekcji Ko
munikacji i Informacji Grupy Musz
kieterów.

(OA1)

Jak trzeba, to się pomaga!

Kto wykosi te
Poprzednie roboty wykonano 
niestarannie i nie zakończono 
ich - uważa radny.

Radny powiatowy Adam  Hor- 
bacz (Platforma Obywatelska) zło
żył interpelację do starosty powia
tu oleśnickiego. Czytamy w niej: „W 
związku z licznymi interwencjami 
mieszkańców Oleśnicy osiedla przy 
ul. Żytniej, Owsianej, Jęczmiennej, 
Rzepakowej, Gryczanej oraz Osie
dla Lucień, dotyczącymi wykasza
nia rowów przydrożnych przy ul. 
Ludwikowskiej w kierunku m iej
scowości Bystre oraz ul. Łukanow- 
skiej, wnoszę o wykonanie kontroli 
w yw iązyw ania się z umów 
rzetelności wykonywania zleceń 
przez firm y św iadczące tego 
rodzaju usługi na rzecz Sta
rostwa Oleśnickiego. Nie- 
wykoszone pobocza oraz 
rowy stwarzają zagroże
nie dla bezpieczeństw a 
ruchu drogowego. Wy
soka trawa oraz rosnące 
krzaki zasłaniają póle 
widoczności kierującym

rowy?
pojazdami mechanicznymi włącza
jącymi się do ruchu".

R adny p o d k re ślił, że spraw ę 
koszenia i czyszczenia rowów po
ruszał już dwukrotnie. W wyniku 
tych interw encji wykonano część 
robót, ale zdaniem radnego zostały 
one wykonane niestarannie i nie 
zostały  zakończone. Adam Hor- 
bacz stawia w swojej interpelacji 
3 pytania: Do czyjej kom petencji 
należy sprawowanie nadzoru nad 
prawidłowością oraz term inow o
ścią przeprowadzenia robót pielę
gnacyjnych rowów i poboczy na 
terenie powiatu oleśnickiego?; Jakie 
firmy wykonują na rzecz powiatu 

oleśnickiego zadania z zakresu 
utrzym ania czystości rowów 
i poboczy oraz jakie koszty to 
generuje?; W jakich term inach 
firmy mają wykonać pierwsze i 
następne prace pielęgnacyjne ro

wów i poboczy w danym roku 
kalendarzowym?

Gdy radny otrzyma 
odpow iedź, poinfor
mujemy o jej treści.

(kad)

8 naruszeń praw a
Zaprezentow ał on radnym  za

kres działań obejmujących ochronę 
środow iska w mieście. - Ochrona 
środowiska należy do zadań wła
snych gminy. W ich zakres w cho
dzą: zieleń m iejska (pielęgnacja, 
zad rzew ian ie), zao p atrzen ie  w 
wodę i odprowadzanie ścieków, ład 
przestrzenny, wydawanie decyzji o 
ochronie przyrody. Nadrzędnym 
dokum entem  praw nym , którym  
się kierujemy, jest ustawa o ochro
nie środowiska - mówił Adam He
liński, wym ieniając obszary dzia
łalności samorządu. Są to plany i 
program y ochrony środow iska, 
sporządzane regularnie (co 2 lata) 
raporty, działania kontrolne, kary i 
opłaty za korzystanie ze środowi
ska, wydaw anie decyzji środowi
skowych (np. pod nowe inwestycje). 
Niebagatelna jest rola informacyjna 
i edukacyjna samorządu.

Niezwykle istotnym elementem 
działań proekologicznych, akcen
tował Heliński, są programy m.in. 
usu w ania azb estu  i gospodarki 
n isk o em isy jn e j. W spom niał, że 
Program  O chrony Środow iska w 
Oleśnicy został wdrożony uchwałą 
Rady z 2012 roku, a strategia z tym 
związana sięga roku 2020 roku.

M ów iąc o d ziałaniach  kontro
lnych, w ym ien ił 14 tak ich  akcji 
z udziałem  pracow ników  U rzę
du M iasta oraz p o lic ji, podczas 
których spraw dzono pod kątem  
użytkowania kotłowni centralnego 
ogrzewania 104 lokale mieszkalne. 
Stw ierdzono 8 naruszeń prawa. 1 
osoba została ukarana mandatem.

Ile  w ycinam y drzew?
Naczelnik mówił też o źródłach 

finansowania ochrony środowiska.
Pierwsza z możliwości to dotacje, 

m.in. na wymianę ogrzewania. Jest 
to np. kwota 2.500 zł na zakup no
wego kotła c.o.

W  roku ubiegłym z tej możliwo
ści skorzystało 14 rodzin.

Można skorzystać także z dotacji 
na usuwanie szkodliwego azbestu 
(przypomnijmy, że cały azbest po
w inien zostać poddany utylizacji 
do 2032 roku). Na terenie O leśni
cy usunięto do tej pory zinw en-

16 lipca w ramach IX edycji kam
panii „Zbieramy krew dla Pol
ski”, organizowanej przez Grupę 
Muszkieterów i Polski Czerwony 
Krzyż, swoją krew dla pacjentów 
okręgowych szpitali będą mogli 
oddać mieszkańcy Oleśnicy.

Na parkingu przed supermarke
tem Intermarche 16 lipca w godz. 
8.30 -13.30 będzie można oddawać 
krew w specjalnym ambulansie Re
gionalnego Centrum Krwiodawstwa 
i Krwiolecznictwa (RCKiK), wypo
sażonym w sterylny i bezpieczny 
dla krwiodawców sprzęt medyczny. 
Obecny na miejscu lekarz zadba o 

bezpieczeństwo dawcy i bior
cy.

- Do oddawania krwi zapra
szamy osoby między 18. a 65. ro
kiem życia, choć, za zgodą lekarza, 
krwiodawcą można być nawet po 65. 
urodzinach. W każdym przypadku 
trzeba ważyć co najmniej 50 kg -  tłu
maczy Renata Kawka, sekretarz Kra
jowej Rady Honorowego Krwiodaw
stwa Polskiego Czerwonego Krzyża.

Na dzień przed zabiegiem należy 
pow strzym ać się od spożyw ania 
alkoholu, a na kilka dni przed, nie 
można także zażywać niektórych 
leków, w tym  aspiryny. W dniu 
oddania krwi zaleca się zjedzenie 
lekkiego śniadania i wypicie dużej 
ilości płynów. Aby oddać krew i jej 
składniki niezbędne jest okazanie 
dokumentu tożsamości.

- Stan środowiska w Oleśnicy ulega poprawie - zapewnia Adam Heliński

taryzow ane 27 ton azbestu, a na 
utylizacje czeka jeszcze aż 170 ton 
tego niezw ykle niebezpiecznego 
produktu.

Na ochronę zieleni miasto wyda
je co roku niemałe kwoty. Tylko na 
nowe nasadzenia drzew i krzewów 
z m iejskiej kasy w 2015 w ysupła
no 55 tysięcy złotych. Kierując się 
względami przyrodniczymi, Urząd 
wydaje zgodę na wycinkę drzew - 
przeważnie chorych lub obum ar
łych. W 2015 było wydanych 189 
decyzji, a w I półroczu 2016 - 60.

W  perspektyw icznym  progra
m ie ochrony środow iska m iasta 
kładzie szczególny nacisk na tzw. 
program niskiej emisji pyłów oraz 
ograniczenie w jego składzie tru
jącego benzopirenu. Sprzyja temu 
m .in . lik w id ac ja  lok aln ych  k o
tłow ni i w iększe w ykorzystanie 
m iejskiej ciepłow ni oraz remonty 
dróg i regularne czyszczenie ulic, 
rozwój ścieżek row erow ych, na
sadzenia drzew w pasach drogo
w ych i przem yślane planow anie 
przestrzenne.

Jako niezw ykle ważny element 
dbałości o lokalne środowisko, na
czelnik w ym ienił edukację ekolo
giczną na w szystkich poziom ach 
- od najmłodszych do najstarszych 
mieszkańców Oleśnicy.

O co pytali radni?
Beata K rzesiń ska (RdO) m .in.

0 to, d laczego k ary  za spalan ie 
śm ieci są taki niskie (mandat 100 
zł)? Adam H eliński tłum aczył, że 
kontrole nie m ają charakteru re
presyjnego, a bardziej edukacyjny
1 najczęściej kończy się na poucze

n iach . Co n ie  znaczy, że osoby 
uporczyw ie naruszające przepisy 
m ogą spać spokojnie. - W nioski 
do sądu są także przew idziane. 
Każdy może do nas zgłosić niepo
kojącą sytuację, kiedy z komina są
siada wydostaje się duszący dym. 
Zawsze na takie sygnały zareagu
jemy - jednoznacznie deklarował.

Janinę Szczuraszek (RdO) intere
sowały procedury związane z uty
lizacją azbestu. - Gdzie azbest jest 
grom adzony? - pytała. - U suw a
niem  i utylizacją azbestu zajm ują 
się wyspecjalizowane, posiadające 
odpow iednie certyfikaty , firmy. 
W szystko musi być udokum ento
wane - zapewniał naczelnik.

Z kolei M ałgorzatę Lipska (nie- 
zrzeszona) niepokoi „niezbyt pro
fesjon aln a  p ielęgnacja  drzew  w 
mieście". Zdaniem radnej „korony 
drzew nie są przycinane, a okale
czane". - Potem mamy w m ieście 
takie bonzaje, a rynek to kam ien
na pustynia. Dlaczego nasadzane 
są w yłącznie m iniaturow e drze
wa? - pytała . - Trzeba będ zie  w 
n ied łu gim  czasie zorganizow ać 
dendrologiczny spacerek po m ie
ście - oceniła. - To nieprawda, że 
sad zim y w y łączn ie  szczep io n e 
drzewa. Przykładem niech będzie 
park przy Klonowej. Wszystko od
bywa się w przemyślany, kontro
lowany sposób - zapewniał Adam 
Heliński.

M arcin liski (PO/2018) pytał, czy 
mieszkańcy mogą sugerować miej
sca now ych nasadzeń? - Jesteśm y 
otwarci na takie sygnały - zadekla
rował naczelnik.

Grzegorz Huk

http://www.olesnica24.com
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Pół tuzina szynobusów
Pojedziemy szynobusem na trasie Wrocław - Oleśnica - Syców aż do 
Wielunia? Zwolenników nie brakuje, ale czy PKP wyasygnuje na ten cel 
kilkadziesiąt milionów złotych?

W  m inionym  tygodniu w  Kęp
nie rozm aw iano o uruchom ieniu 
szynob u sów  na lin ii 181 re lacji 
Wrocław - Oleśnica - Syców - Kęp
no - W ieruszów  - W ieluń. O bec
n ie  b y li p rzed staw icie le  trzech  
urzędów marszałkowskich - wiel
kopolskiego, łód zkiego i dolno
śląskiego, parlam entarzyści i sa
morządowcy.

Podczas spotkania zapadły de
klaracje dotyczące inwestycji. Uru
cham iając połączenia pasażerskie 
o charakterze regionalnym, trzeba 
pamiętać, że inicjatorem przedsię
w zięcia m usi być w ojew ództw o, 
przez którego teren przebiega naj
dłuższa jej cześć. W  tym  w ypad
ku jest to samorząd województwa 
dolnośląskiego.

Jest zgoda ze strony trzech  sa
morządów wojew ódzkich, aby te 
połączenia przyw rócić i to w tej 
ilości m inim alnej, czyli 6 par po
ciągów  na dobę. Jest tylko jeden, 
ale podstaw ow y problem  - lin ia  
m ięd zy  W ielu n iem  a O le śn icą  
je s t n ieczy n n a  dla ru chu p asa 
żerskiego. Jej stan techniczny jest 
n iezad ow ala jący , p o n iew aż  na 
n iek tó ry ch  o d cin k ach  d op u sz
czalna prędkość wynosi 40 km/h. 
W łaściciel torów - PKP PLK - pro
w adzi zabiegi rem ontow e, ale to 
ciągle nie jest stan, który umożliwi 
otwarcie ruchu pasażerskiego.

Sam orządow cy z trzech  u rzę
d ó w  m a r s z a łk o w s k ic h  b ę d ą  
wnioskować do PKP PLK o dopro
w adzenie lin ii do tego, aby ruch 
pasażerski na tym  odcinku przy
wrócić. Samorządowcy są skłonni 
do tych połączeń dopłacać - przy
najmniej na początku nie będą one 
rentowne. K luczow ą spraw ą jest 
jednak remont torowiska.

- Jeśli uda nam  się przekonać 
PK P PLK do tego, aby popraw ić 
infrastrukturę, to możliwe, że już 
w  2018 roku w rozkładzie jazd y 
byłaby realna szansa na urucho
m ien ie  p o c ią g u  - p o w ied z ia ła  
A gn ieszka Z akęś z Urzędu M ar
szałkowskiego Województwa Dol
nośląskiego.

To dobre informacje. Ale...
Ale studium wykonalności na to 

przedsięwzięcie nie zostało jeszcze 
opracowane. Brakuje odpowiedniej 
infrastruktury do obsługi pasaże
rów. Na trasie jest 16 stacji, których 
stan  techniczny  jest bardzo zły. 
W ymagana jest naprawa peronów, 
ośw ietlenia i naprawy elementów 
sterowania ruchem. Trudno jedno
znacznie wskazać, jak  kosztowne 
będzie to przedsięwzięcie, ale może 
pochłonąć kilkadziesiąt milionów 
złotych. Środki na to musi wyasy
gnować PKP PLK.

D odajm y, że n ie  w szyscy  p o
zy ty w n ie  ocen ia ją  pom ysł u ru 
chom ienia tej lin ii. Pojaw iają się 
głosy, że szynobusy do W rocła
w ia są zbęd ne, skoro pow stała  
trasa S8. Przedstaw iciele Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
D olnośląskiego przyznali, że od 
m om entu uruchom ian ia  szy n o
busów  z W rocławia do Legnicy z 
trasy praktycznie zniknęły busy, 
b o w iem  ry n e k  z o s ta ł p rz e ję ty  
przez transport kolejowy.

Zwolennicy uruchom ienia szy- 
nobusa na tej linii podkreślają, że 
w  pow iatach w rocław skim , ole
śnickim , kępińskim , wieruszow - 
skim i wieluńskim mieszka ponad 
200 tys. osób. Wiele z nich pracuje 
we W rocławiu, studiuje lub przy
jeżdża na zakupy lub w  celach tu
rystycznych.

Przypom nijmy, że w tym  roku, 
po czternastu latach przerwy, zo
stanie o tw arty  dla ruchu pocią
gów towarowych 45-kilometrowy 
o d cin ek  lin ii n r 181 p o m ięd zy  
Oleśnicą a Kępnem. Prace pochło
ną 25 m in złotych. Ta inw estycja 
może przyczynić się do wznowie
nia ruchu pasażerskiego.

- O tw arcie linii zw iększy moż
liwości przewozu towarów i jazdy 
pociągów  m.in. w czasie przebu
dowy sąsiednich linii oraz w sytu
acjach awaryjnych. Średnia pręd
kość pociągów  na odnow ionym  
od cin k u  w y n iesie  ok. 50 km/h. 
Prace nie obejmowały infrastruk
tury pasażerskiej stacji i przystan
ków na tym odcinku. Dostosowa
nie przystanków do wymaganego 
stand ard u obsłu gi pasażersk ie j 
wym agałoby dodatkowych środ
ków - mówi Bohdan Ząbek z biura 
prasowego PKP Polskie Linie Kole
jowe S.A.

(OAI)

UBAW  

PAC

Uczennice na rurze

Spróbujcie - to takie proste!...

Pole dance, zwany potocznie 
tańcem na rurze, to połączenie 
tańca, gimnastyki (rozciągania) 
fitnessu. Niedawno w Oleśnicy 
powstała szkoła polo dance. Są 
nauczycielki, są i uczennice.

Pole dance, zw any p otoczn ie  
tańcem  na ru rze, to p o łączen ie  
tańca, gimnastyki (rozciągania) fit
nessu. Historycznie wywodzi się z 
indyjskich starożytnych pokazów 
akrobatycznych na drew nianym  
palu w wykonaniu mężczyzn. Dzi-

S  p ro sto w anie
Przedw cześnie zm arły kapitan 

żeglugi wielkiej, jeden z założycie
li 31. Wodnej Drużyny Harcerskiej

siaj jest to taniec sportowy, ćwiczo
ny głównie przez kobiety. Trening 
pole dance wyszczupla sylwetkę i 
w zm acnia całe ciało, szczególnie 
mięśnie pleców, brzucha i bioder.

Niedawno w Oleśnicy powstała 
szkoła Pole Paradise, stworzona z 
pasji do pole dance. Są grupy pod
stawowa i średniozaawansowana. 
Zajęcia odbyw ają się dwa razy w 
tygodniu. Panie ćwiczą pod okiem 
Ady Bieleckiej, Kateryny Gromovej 
i Justyny Fedorczuk.

(OAI)

w Oleśnicy, W aldemar Jam ioł zo
stał omyłkowo w jednym  miejscu 
ochrzczony Włodzimierzem. Prze
praszamy.

Tandem na mecie

Zakończył się „Projekt Tandem”. Było to 10 miesięcy wspólnych, 
międzypokoleniowych działań: warsztaty digitalizacji zdjęć, wykłady i 
prezentacje, warsztaty - pomocy przedmedycznej, sitodruku, grawe
rowania na szkle, wystawy, pikniki, przejażdżki rowerowe, projekcje 
filmowe i mnóstwo niezwykłych spotkań i rozmów. O wielu z tych dzia
łań pisaliśmy na naszych łamach. Zwłaszcza dotyczących dawnych 
historii związanych z miłośnikami jazdy na rowerze. Projekt dofinanso
wano ze środków programu „Seniorzy w akcji” Polsko-Amerykańskiej 
Fundacji Wolności i Towarzystwa Inicjatyw Twórczych „ę”. (OAI)

SKŁAD WĘGLA
X WĘGIEL KAMIENNY 
X WĘGIEL BRUNATNY
x  m iał g t * (% y:r
X BRYKIET BUKOWY \
X EKOGROSZEK p ie k l o r z , 

CHWAŁOW1CE, EKO-CZECH, L E W IC E

SKUP ZŁOMU

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 47 A [naprzeciwko Kauflaiulii) 
Tel. 8 8 0 -5 77-6 49

http://www.olesnica24.com
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Cytryny 
nie chcieli
40 tysięcy okazało się ceną za
porową - nikt nie wpłacił wadium 
w przetargu na sprzedaż wysta
wionego przez Urząd Miasta 
Oleśnicy służbowego citroena.

C itroen C5, po praw om ocnym  
wyroku sądowym , pozostał w ła
snością Urzędu M iasta Oleśnicy. 
Burm istrz M ichał Kołaciński, tak 
jak  zapow iadał w kam panii, nie 
będzie z auta korzystał. Samorząd 
postanow ił go sprzedać. Przypo
mnijmy, że auto zostało kupione w 
2011 roku za 92.000 zł. A ktualnej 
w yceny dokonał rzeczoznaw ca - 
podał kwotę 37 tys. zł. M iała ona 
zostać podw yższona o 1.000 zł z 
powodu niedaw no w ykonanego 
przeglądu, ale ostatecznie cena wy
woławcza służbowego auta byłego 
burm istrza Jana Bronsia wynosiła 
40 tysięcy złotych. W ymagane re
gulam inem  przetargu jed no po
stąpienie to 1 proc. wartości auta, 
czyli potencjalny oferent mógł od
jechać popularną „Cytrynę" za 40 
tysięcy 400 złotych.

Ale chętnych nie było - nikt nie 
w płacił wadium. Na portalu ole- 
snica24.com kierowcy sugerowali, 
że cena jest zbyt wysoka. Nawet ta 
podana przez rzeczoznawcę...

Co dalej z citroenem? Jak powie
dział Panoramie inspektor Grzegorz 
W ojtow icz z W ydziału Organiza
cyjnego UM, teraz wszystko zależy 
od burmistrza. Albo zostanie obni
żona cena i ogłoszony będzie kolej
ny przetarg, albo na razie licytacji 
nie będzie, a kolejna odbędzie się 
dopiero jesienią.

(hag, ror)

Skąd ta smoła?
- Na jednej z działek budowlanych przy Pogodnej z ziemi wypływa śmierdząca smoła. I brudzi 
drogę - zaalarmował nas Czytelnik. Sprawdziliśmy. Problem rzeczywiście jest. Ale inwestor obie
cuje go rozwiązać.

Nikt nie spodziewał się smoły w tym miejscu Wyciek okazał się dokuczliwy dla mieszkańców ulicy Pogodnej

O tym problemie powiadomił nas 
czytelnik. - Na jednej z działek bu
dowlanych przy Pogodnej [boczna 
Słonecznikowej] z ziemi wypływa 
śmierdząca smoła - mówi.

Pojechaliśmy na miejsce. Była tam 
ju ż policja, pow iadom iona przez 
mieszkającego obok przedsiębior
cę. Jadąc drogą, zabrudził mocno 
koła swego pojazdu. Rzeczywiście, 
smolista substancja wydobywała się 
na powierzchnię ziemi i widać było 
je j ślady na jezdni. Pochodziła ze 
spryzmowanych mas ziemnych na 
nieruchomości przy Pogodnej.

O spraw ie poinform ow aliśm y 
Urząd M iasta Oleśnicy. To on bo
wiem sprzedał działkę pryw atne
mu inwestorowi, który stawia tu 
szeregówkę.

- Jeszcze w tym samym dniu po 
informacji Panoramy powiadomiono 
Wydział Zarządzania Kryzysowego 
o możliwości skażenia środowiska 
substancją smolistą niewiadomego 
p ochod zenia. Jed nocześn ie  n ie
zwłocznie udano się na miejsce rze
komego wycieku, celem rozeznania 
się w sytuacji. W trakcie w izji na 
nieruchom ości, na której prow a

dzona jest inwestycja, stwierdzono 
obecność na pryzm ie ziemi brył - 
prawdopodobnie substancji smoli
stej. W wyniku działania promieni 
słonecznych część zastygłych brył 
zaczęła się rozpuszczać i tworzyć 
kałuże w obrębie tej nieruchom o
ści - potw ierdza Adam H eliń sk i, 
naczelnik Wydziału Geodezji, Go
spodarki G runtam i, Rolnictw a i 
Ochrony Środowiska Urzędu Mia
sta. - W ycieki te m ają charakter 
powierzchniowy - uspokaja. - Nie 
stwierdzono obecności substancji 
smolistej na drogach dojazdowych 
do tej n ieru ch om ości, jed n ak że  
przekazano do W ydziału D ziałal
ności Gospodarczej i Porządku Pu
blicznego Urzędu Miasta Oleśnicy 
inform ację o ewentualnym  m oni
torowaniu inwestycji budowlanej 
pod kątem ograniczenia niezorga- 
nizow anych em isji substancji do 
środow iska. W tym  sam ym  dniu 
telefonicznie poinformowano wła
ściciela nieruchom ości o koniecz
ności zabezpieczenia i uprzątnięcia 
terenu - dodaje.

W w izji uczestniczyła trzyoso
bow a k om isja  z U rzędu M iasta

(naczelnik A. Heliński, Katarzyna 
Filipek - inspektor w Wydziale Geo
dezji i Dariusz Kubiak -  inspektor 
w Wydziale Spraw Obywatelskich, 
od pow iedzialny za zarząd zanie 
kryzysowe).

N aczelnik H eliński poinform o
wał nas też, że w 2012 roku, kiedy 
m iasto  d zia łkę sprzed aw ało na 
przetargu, była ona uprzątnięta i 
na jej powierzchni nie znajdowały 
się żadne elementy infrastruktury, 
które były pozostałością po funkcjo
nującej w przeszłości na tym terenie 
bazie transportowej. - Przez okres 
od dnia sprzedaży nie było żadnych 
zgłoszeń dotyczących składowania 
tym terenie jakichkolwiek niebez
p ieczn ych  p o zo sta ło śc i - m ów i 
Adam Heliński.

Również Wydział Spraw Obywa
telskich i Zarządzania Kryzysowe
go w Starostw ie został pow iado
miony przez pracowników Urzędu 
M iasta O leśnicy o wydobywaniu 
się substancji sm olistej z pryzm  
ziemi, zlokalizowanych na działce 
przy Pogodnej.

Skąd w ięc ten w yciek? U stalił 
to dyrektor Sekcji Dróg Miejskich,

który też był na m iejscu na w izji 
lokalnej.

- Na posesji znajduje się zbiornik 
z substancją bitumiczna po Rejonie 
Dróg. Nie jest to asfalt, prawdopo
dobnie smoła. Mogła się ona rozpu
ścić pod wpływ em  wysokich tem
peratur, a sam ochód jeżdżący na 
budowę wjechał na zbiornik i spo
wodował wyciek. Część substancji 
z jego kół znalazła się na jezdni. Nie 
jest ona jeszcze docelowo utwardzo
na. Inwestor zadeklarował, że na bi
tumiczną frezowinę jezdni naniesie 
piasek, aby przysypać te niewielkie 
zabrudzenia. To pojedyncze plamki 
- uspokaja Krzysztof Fink.

- Poczekam y, aż się ochłod zi i 
masa bitumiczna zastygnie. Wtedy 
trzeba będzie ją  mechanicznie cał
kowicie wybrać - powiedział nam 
przedstawiciel wrocławskiego in
westora. Takie działanie rozwiąże 
problem.

We w torek rano otrzym aliśm y 
inform ację, którą przekazał nam  
inwestor F ilip  Jark iew icz  w łaści
ciel firmy Profi Invest, że smolista 
substancja została usunięta.

(ror, hag)

T O
z FINANSOWANIEM 0% do 4 lat 
z RABATEM do 46 000 zł* 
z NISKĄ RATĄ już od 599 
z GWARANCJĄ do 5 lat

§§SDF Finance

Oddział Wilków 
ul. Wrocławska 25 
46-113 Wilków 

kontakt tel:
77 463 55 64

www.stomilagro.pl
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......
przykładowy PAKIET KORZYŚCI!

A G R O L U X  4 1 0
wersja sld, m oc 75KM 4cyl, skrzynia z rewersem  15+15. podnośnik 3000kg, komfortowa kabina

z rabatem 13 500,- zł brutto teraz w cenie 3 6  6 0 0  9m zł brutto 
w wariancie 3x33% z ochroną gwarancyjną 3 lata i A F A H R

Stowarzyszenie Strzelecko-Kolekcjonerskie Huzar Ole
śnica tworzy grupa ludzi, których pasją jest strzelectwo 
i kolekcjonowanie broni palnej. Jego prezesem jest Da
riusz Matujza. Członkowie spotykają się na strzeleckich 
zawodach i piknikach. Oto zdjęcie z ostatniego z nich.

(OAI)

(Oba \  S K L E P  37ę.
\n

W ędUarsko-Zooloc !• 'cznyj
Oleśnica, ul. 3 Maja 22/11

http://www.olesnica24.com
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Nowy oleśnicki festiwal chóralny wygrał dziewczęcy zespół Lira z Mińska.

W  sob otę  2 lip ca  sw o ją  h is to 
rię rozp oczął O leśnicki Festiw al 
S ło w iań sk ie j M u zyki Sakra ln e j 
„G łagolica". - P om ysł Festiw alu  
w iąże  się z h is to rią  O le śn ic y  a 
dokładnie z h istorią  kościoła, w 
któ ry m  o b e cn ie  m ieśc i się  ce r
k iew  praw osław na p.w. Z aśn ię
cia Przenajśw iętszej B ogarod zi
cy. W  roku 1380 książę Konrad II 
u fund ow ał w O leśnicy  opactw o 
benedyktynów  słow iańskich pod 
w ezw aniem  Bożego Ciała. Bene
d y ktyń scy  „bracia  s ło w iań scy " 
zw an i b y li „głagolaszam i" - p o 
w ie d z ia ła  P an oram ie  d y re k to r  
o r g a n iz a c y jn a  F e stiw a lu  Ew a  
H erbut, na co dzień nau czyciel
k a  b io lo g ii w  Z SP  w  O leśn icy , 
c z ło n k in i ch ó ru  A p p assio n ata

i p arafian k a  m iejscow ej p arafii 
praw osław nej. - Trad ycję  św ię
ty ch  C y ry la  i M eto d eg o  z w ią 
zan ą z historią  O leśnicy  chcem y 
potraktow ać jako łącznik m iędzy 
W schodem  a Zachodem , praw o
sław iem  i katolicyzm em , a zara
zem  w sp ó ln y  e lem en t k u ltu ry  
w ię k sz o śc i n a ro d ó w  s ło w ia ń 
skich , który  chcem y u sły szeć w 
u tw orach  sa k ra ln y ch  w y k o n y 
w anych przez chóry - dodaje.

W  ram ach  F estiw alu  o d b y ły  
s ię  p r z e s łu c h a n ia  k o n k u r s o 
we, k on cert to w arzy szący  oraz 
kon cert finałow y. Festiw al zor
g an izo w ała  B ib lio teka  i Forum  
K u ltu ry  p rzy  w sp ó łp racy  Para
fii P raw osław nej p.w. Z aśn ięcia  
P rz en a jśw ię tsz e j B og aro d zicy .

H on orow ym  p atronatem  ob jęli 
ją: praw osław ny arcybisku p  Je 
rem iasz , b u rm istrz  M ich a ł K o- 
łaciń sk i oraz staro sta  W ojciech  
Kociński.

W  kościele św. Jerzego kolejno 
z a p re z e n to w a ło  się  6 chórów . 
W ystęp y  o ce n ia ło  ju ry  w  sk ła 
d zie: prof. W ło d z im ierz  W oło- 
siu k , prof. Iw ona W iśn iew sk a- 
Salam on i ks. protojerej Grzegorz 
C ebulski. Podczas w ieczornego 
k on certu  finałow ego w sa li w i
d ow iskow ej w y stą p ił ch ór O k- 
to ich  d ziałający  przy cerkw i św. 
C yry la  i M etod ego w e W ro cła 
w iu pod d yrekcją ks. G rzegorza 
C eb u lsk iego . O g ło szo n o  w y n i
k i k o n k u rsu  i w ręczo n o  liczn e  
n agrody, w  ty m  n a jw ażn ie jsze

- w ykonane z ceram iki statuetkę 
i p am iątk o w e k a fle  w y k o n an e  
przez artystkę Kam illę Kasprzak. 
N agro d ę G ran d  P rix  o trz y m a ł 
chór d z iew częcy  L ira z M ińska 
n a  B ia ło ru s i  (d y ry g e n t E le n a  
Latsapneva). W ygrał także kate
gorie „najlepszy chór zagranicz
n y " oraz „najlepszy w ykonaw ca 
kom pozycji polskiej". Złote Kliro- 
sy  p rzy p ad ły  chórom  B azy lik a  
C an tans z W rocław ia (dyrygent 
M irosława Jura - Żegleń, wygrała 
kategorię „najlepszy dyrygent") i 
Tonika z M ińska (dyrygent K se
n ia Saw czenko). T onika dostała 
też nagrodę „za spoistość barw y 
w o k a ln e j" . B rązow eg o  K liro sa  
otrzym ał Sinaxis (dyrygent Piotr 
K uropka), w któ ry m  w ystęp u ją

Sinaxis - najlepszy wykonawca utworu cerkiewnego

G O S ZC Z •  Takiej uroczystości 
jeszcze w gminie nie było. Wia
ra, historia i muzyka splotły się 
wjedno.

Z okazji obchodów 1050. roczni
cy chrztu Polski, a także 860. rocz
nicy wzm ianki o Goszczu w bulli 
papieża Hadriana IV, Stowarzysze
nie św. Magdaleny wraz z gm iną 
Twardogóra, przy w spółudziale 
p ow iatu  o leśn ick iego , zo rg an i
zow ało specjalne uroczystości w 
Goszczu. Świętowanie rozpoczęto 
m szą św., której przew od niczył 
ordynariusz diecezji kaliskiej ks. 
biskup Edward Janiak. Msza w ko
ściele p.w. Narodzenia NM P była 
odpraw iana w intencji ojczyzny 
oraz mieszkańców. W  koncelebrze 
uczestniczyli: ks. Jarosław Pizoń - 
inspektor wrocławskiej prowincji 
Zgromadzenia Salezjańskiego, ks. 
Ryszard Jeleń SDB - dziekan deka
natu tw ardogórskiego, ks. M iro
sław Porucznik SDB - m iejscow y 
proboszcz. W  liturgii uczestniczył 
biskup diecezji w rocław skiej Ko
ścioła Ewangelickiego W aldemar 
Pytel, obecni byli przedstawiciele 
władz samorządowych, a uśw iet
niły ją: chór „Rapsodia" z Twardo
góry oraz Reprezentacyjna Orkie
stra Dęta Policji z Wrocławia.

Po eucharystii odbyły się kon
cert i parada na placu przed ko
ściołem O rkiestry Reprezentacyj
nej Wojsk Lądowych, a następnie 
wraz z orkiestrą wszyscy udali się 
do zespołu pałacowo-parkowego. 
Tu na uporządkow anym  terenie 
odbył się całodzienny piknik ro
dzinny. Jego gospodarzem był ze
spół „K alina Czerw ona" z Twar
dogóry.

K u lm inacyjnym  punktem  ob
chodów był sym foniczny koncert 
plenerowy „Quo Vadis?". Konfe
ransjer Jacek W oleński przedsta
w ia ł artystów , a byli n im i: Ewa 
Tracz - sopran, Justyna Kopiszka
- m ezzosop ran , D am ian  C h ru 
ściński - tenor, Radosław Rzepecki
- baryton, O rkiestra Sym foniczna 
Filharm onii Zabrzańskiej pod ba
tutą Sławom ira Chrzanow skiego 
i Zabrzański Chór M łodzieżow y 
pod dyrekcją W aldem ara G ałąz
ki. Po h e jn ale  Tw ardogóry głos 
zabrali poseł P iotr Babiarz, bu r
m istrz Zbigniew  Potyrała, prezes 
S tow arzyszen ia  św. M agdaleny 
Ryszard Gil. Ten ostatni wyjaśnił, 
że n aw iązu jący  do S ien k iew icz  
ty tu ł kon certu  sk ierow any  je s t 
do każd eg o  z n as i zm u sza do 
odpow iedzi na p ytan ie „Dokąd 
idziesz? Dokąd idziesz, Polsko?".

P rezes m ów ił o p lanach  Stow a
rzyszenia, prosił o w sparcie. Za
k oń czen ie  prac p rzy  renow acji 
nieczynnego kościoła planowane 
jest na 2018 rok, na setną rocznicę 
odzyskania przez Polskę niepod
ległości. /Przedstawił też kom itet 
hon orow y koncertu , w którego 
składzie znaleźli się w iceprezes 
Rady M inistrów  prof. Piotr G liń

ski i m in iste r  Skarb u  P ań stw a 
D aw id Jack iew icz . R yszard  G il 
w ręczył N agrody św. M agdaleny 
- płaskorzeźby z patronką posło
w i Piotrow i Babiarzow i, b u rm i
strzow i Z big n iew ow i P otyrale, 
firmom KGHM „Polska M iedź" i 
Tauron. A potem  ze sceny popły
nęła m uzyka poważna. Najpierw 
skom p on ow an a p rzez  cz ło n k a

Członkowie komitetu honorowego ks. bp Edward Janiak i burmistrz Zbigniew Potyrała

Białoruska Lira zachwyciła wszystkich

Chór Bel Canto otrzymał wyróżnienie

orkiestry fantazja „Bogurodzica". 
Na stojąco bardzo liczna widow
nia w ysłu ch ała  hym nu „Gaudę 
M ater Polonia". Potem  w w ersji 
orkiestrow ej zabrzm iał „Polonez 
A -d u r" C h op in a . D a lsz ą  część  
koncertu zdominowały kompozy
cje Moniuszki. Była kantata „Sone
ty krym skie", „Aria M iecznika" z 
opery „Straszny dwór", „Już ogień

Tradycja łączy starsze i młodsze pokolenia

płonie" także ze „Strasznego dwo
ru", a na koniec ognisty „M azur". 
O statn im  utw orem  w ieczoru  w 
w ykonaniu w szystkich artystów  
była „Oda do radości" Beethovena.

Na finał całodziennego św ięto
wania było widowisko „Lux ex Si
lesia - Światło ze Śląska". Narrato
rzy przedstawili sylwetki świętych 
i błogosław ionych pochodzących

z D olnego Śląska: bł. Czesław a, 
św. Jadw igi, bł. ks. G erarda H ir- 
schfedera, św. Teresy Benedykty 
od Krzyża. Te cztery postaci będą 
upamiętnione na postumentach w 
ogrodzie pałacowym. Widowisko 
uświetnił twardogórski chór „Rap
sodia".

Andrzej G łow acz
fot. Autor
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Dziewczęcy śpiew na miarę Grand Prix

Jarosław  Sadowski. Ten ostatni w 
kuluarow ej rozm ow ie z dyrektor 
artystyczną zapow iedział konty
nuację udanej imprezy.

K rzy sz to f D ziedzic 
fot. Autor

i B —

d-moll op. 37/3 Felixa M endelssoh
na Bartholdy, Toccatę i Fugę d-moll 
op. 59/5+6 Maxa Regera, a ponadto 
własną kompozycję Baptismus 966 
- utwór dedykowany M iędzynaro
dowemu Festiwalowi Muzyki Or
ganowej w Oleśnicy.

Organizatorem dorocznego wa
kacyjnego festiwalu jest Biblioteka 
i Forum Kultury. Jego dyrektorem 
artystycznym  jest P iotr Rojek, a 
organizacyjnym Anna Zasada. Pa
tronat sprawują burm istrz Michał 
Kołaciński i proboszcz Parafii pw. 
św. Jana Apostoła i Ewangelisty ks. 
infułat Władysław Ozimek.

Festiwal otworzył wiceburmistrz 
Jarosław  Sadowski. Podziękow ał 
obecnemu na koncercie ks. infuła
towi, kustoszowi bazyliki. Wprowa
dzenie do występu w ygłosił Piotr 
Rojek.

BiFK przygotował dla słuchaczy 
starannie wydany wielostronicowy 
program.

Na kolejnych koncertach wystą
pią: 10 lipca -  Andrzej Białko (orga
ny); 17 lipca -  Tomasz Głuchowski 
(organy), A gnieszka O stapow icz 
(skrzypce), ks. Piotr Zborowski (re
cytacja); 24 lipca -  Elżbieta Karolak 
(organy); 31 lipca -  Piotr Rojek (orga
ny), Maciej Lewandowicz (organy).

K rzysztof Dziedzic

Pamiątkowe kafle Kamilli Kasprzak

tak że  o leśn iczan ie . Z esp ó ł w y 
g ra ł ponadto kategorię  „n a jlep 
szy w ykonaw ca utw oru cerkiew 
nego". W y ró żn ien ie  p rzy p ad ło  
chórow i B el C an to  z R acib orza  
(d yrygent M arceli R eszka). N a
grod ę P u b liczn o ści - to rt z p ie 
karn i Dawid ufundow any przez

Koncerty prowadziła Ewa Herbut

„Panoramę O leśnicką" - otrzym ał 
Głos Przem ienienia z M orzewa.

Koncerty prow adziła Ewa H er
but, a przy cerem onii w ręczania 
nagród tow arzyszyła jej dyrektor 
artystyczna Festiw alu Edyta Śzo- 
stak-K irzyc. W śród publiczności 
byli starosta oraz w iceburm istrz

Lipiec z muzyką organową

Thomas Cornelius zainaugurował 
swoim koncertem XII Międzyna
rodowy Festiwal Muzyki Organo
wej.

To już 12. edycja Międzynarodo
wego Festiwalu Muzyki Organowej 
w Oleśnicy. Coroczne w akacyjne 
przedsięw zięcie m uzyczne tym  
razem zostało skumulowane na li
piec. Koncerty odbywać się będą co 
tydzień w niedzielę o godzinie 19.

Tegoroczną edycję Festiwalu roz
począł koncert Thomasa Corneliu- 
sa. Artysta z Niemiec jest wybitnym

organistą, pianistą, klaw esynistą 
i kom pozytorem . Skom ponow ał 
m.in. muzykę do ponad 30 filmów 
dla telewizji Arte, ARD, ZDF. Wy
stępuje z największymi niem iecki
mi orkiestrami, m.in. NDR Elbphil- 
harm onie O rchester, Bam berger 
Sym phoniker, H am burger Sym - 
phoniker. Skomponował brakujące 
Agnus Dei do M szy c-m oll KV 427 
W olfganga Am adeusza M ozarta. 
Dla oleśniczan zagrał: Toccatę, Ada
gio  i Fugę C-dur BWV 564 Johanna 
Sebastiana Bacha, własną kompozy
cję La nuit mysticjue, Preludium i Fugę

http://www.olesnica24.com
http://www.olesnica24.com
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Gimnazja: Kiedyś niechciane.
Dzisiaj kochane?
„Trójka musi być podstawówką!” - przekonywała Wioletta Efinowicz. „Jestem zaskoczona, że to Jedynka ma być gimnazjum 
- mówiła Maria Kaczmarek. Historia powtórzy się a rebours?

Co nas czeka w n a jb liższy ch  
m iesiącach ? G orąca d ysku sja  i 
obrona gim nazjów . Cofnijm y się 
więc 17 lat. Możemy się założyć, że 
teraz te same argumenty, te same 
apele, te sam e zap ew nien ia  p o
jaw ią się - tak jak  wtedy przy po
wstawaniu gim nazjów - tak teraz 
przy ich likwidacji. Będą te same, 
ale a rebours...

Ciekawe, czy ci, co wtedy pro
testow ali przeciw ko gim nazjom , 
teraz b ęd ą ich  po R ejtanow sku 
bronić?

Cofnijm y w skazów ki 
zegara ...

29 stycznia 1999 roku. Już dawno 
takich tłumów nie było w oleśnic
kim  ratuszu. Sala Ślubów pęka w 
szwach.

Dyrektorzy, nauczyciele i rodzi
ce przyszli na sesję, na której Rada 
Miejska miała zadecydować o tym, 
jakie szkoły podstawowe zostaną 
przekształcone w gimnazja. Prze
bieg obrad pokazał, że większość 
środowisk szkolnych zdecydowa
nie wolała utrzymać status swojej 
placówki na poziom ie podstaw o
wym!

- E fek tam i p an u jącego  u nas 
n eop o zytyw isty czn ego  m odelu 
są m.in.: um iejętność czytania, ale 
bez jego rozum ienia, brak rozbu
dzonych potrzeb  ku ltu raln ych , 
n ieczytan ie  książek, n iechęć do 
sam o k szta łcen ia  - m ów ił p rze 
wodniczący Komisji Oświaty Rady 
Adam Mroczkowski, wymieniając 
argumenty za powstaniem gimna
zjów.

Hm, czy nie przypomina to nam 
obecnych argum entów  m inister 
e d u k ac ji za lik w id a c ją  g im n a 
zjów?...

C zy O leśn ica  była p rzy g o to 
w ana na te zm iany? Z referatu , 
wygłoszonego przez ówczesnego 
kierow nika Zespołu Ośw iaty Sa
morządowej W aleriana Pietrzaka 
wynikało, że tak.

Jak ie  zm iany m iały  nastąpić? 
Cóż, historia mogła się potoczyć 
zupełnie inaczej i dzisiaj gim na
zjów  broniliby  całkiem  inn i dy
rektorzy i nauczyciele...

Pierwszy projekt Zarządu M ia
sta zakład ał bow iem  pow stanie 
gimnazjów w  szkołach podstawo
w ych nr 2 i 3 oraz budynku SP nr 
7 na Słowackiego (drugi ówczesny 
budynek Siódemki to ten obecny). 
N iem al do dnia sesji ten projekt

Za 3 lat gimnazja przejdą do historii

dyskutowano. Ale w piątek Zarząd 
Miasta zdecydował się na inny wa
riant: gimnazja w miejsce szkół nr 
1, 3 i budynku SP nr 7. Natomiast 
Komisja Oświaty większością gło
sów zaakceptow ała jeszcze inny 
projekt: pow stania gim nazjów  w 
szkole nr 3, nr 7 (na Słowackiego) 
i w dwóch segmentach szkoły nr 6 
(w pozostałych byłaby nadal pod
stawówka).

Przed rozpoczęciem  d yskusji 
sprawa była w ięc jasna o tyle, że 
pow stanie gim nazjów  w m iejsce 
szkoły n r 3 i w budynku na S ło
wackiego szkoły nr 7 zdawało się 
być przesądzone. Oba projekty za
kładały te rozwiązania. Pozostała 
kw estia: g im n azju m  w Jedynce 
czy w części Szóstki? Ale nie ozna
czało to, że przed gim nazjum  nie 
broniła się Trójka. I to jak broniła!

- Zebraliśm y ponad 200 podpi
sów protestujących przeciwko tej 
decyzji - mówiła przedstawicielka 
rodziców Wioletta Efinowicz, dzi
siaj radna pow iatow a Platform y 
O by w atelsk ie j. - Nie p o trafim y 
znaleźć argum entu za tym , żeby 
nasza szkoła została zniszczona. 
To, co p iękne, bu rzy  się. Trójka 
m usi być podstaw ówką! - apelo
wała.

Przed gim nazjum  bronili się też 
przedstawiciele Jedynki. - Jestem  
z ask o czo n a , że to Je d y n k a  m a 
być g im nazju m  - m ów iła dyrek

tor szkoły M aria Kaczm arek. - Z 
zadow oleniem  przyjęłam  propo
zycję Kom isji O św iaty [była ona 
przeciw na likw id acji SP1 i zało
żen iu  tam  g im n azju m ]. Szkoła  
numer 1 jest najstarsza w mieście, 
ma tradycje, spełnia wym ogi m a
łej szkoły środowiskowej. Ale jest 
za ciasna, nie spełnia wym ogów  
gimnazjalnych, jeśli chodzi o bazę
- mówiła Kaczmarek, która potem 
zostanie dyrektorką G im nazjum  
nr 1...

- Ile nas ta reforma będzie kosz
towała? - p ytał ów czesny radny 
Edmund Kaleciński (SLD), rozpo
czynając gorącą dyskusję rajców.
- M inu sem  je s t w iek  bud ynku, 
sp rzy ja jący  patologiom  szkolny 
park i skon cen tro w an ie  dw óch 
gimnazjów obok siebie [1 i 3] - mó
w ił Władysław Ostrowski (SLD).

- Nie dajmy się ponieść politycz
nym  i pozam erytorycznym  za
strzeżeniom ! - grzm iał burm istrz 
Jan Bronś.

W głosow aniu w ygrał w ariant 
gim nazjów, który obow iązuje do 
dzisiaj.

- N au czy cie le  są  do reform y  
przygotowani i dla uczniów mają 
bogatą ofertę zajęć - przekonywała 
na rozpoczęciu roku szkolnego już 
w Gim nazjum  nr 3 dyrektor W io
letta Kozyra. I prosiła rodziców, by 
się nie obawiali zm ian w szkolnic
twie.

Powrót do przyszłości
M am y w ięc w stolicy pow iatu 

Gim nazjum  nr 1 im. Książąt O le
śnickich, Gim nazjum  nr 2 im. Ar
mii Krajowej i Gimnazjum nr 3 im. 
Podróżników  i O dkryw ców  Pol
skich. Dyrektorkami ich są: Maria 
Kaczmarek, Dorota Rasała-Świtoń 
i Wioletta Kozyra.

Trzy panie dyrektorkami w gim
nazjach ju ż nie będą (a są jeszcze 
ich zastępczynie...). Funkcję dyrek
torską mogą oczywiście zachować, 
jeśli w ygrają konkursu na szefów 
nowych podstawówek.

Imiona szkół podaliśmy nie bez 
kozery. Ta tradycja, indywidualna 
dla każdej szkolnej społeczności, 
też odejdzie do lamusa. Bezpow
rotnie? Zw łaszcza w przypadku 
Gim nazjum  nr 2 byłaby to wielka 
szkoda, bo pielęgnowanie historii, 
tyle lat zakłam yw anej, było w tej 
szkole na wysokim poziomie.

Co się stanie z budynkami, które 
dotychczas zajmowały trzy oleśnic
kie gim nazja? Czy może np. m ia
sto planuje, że etap podstaw owy 
będzie się odbyw ał w obecnych 
m iejscach szkół podstawowych, a 
tzw. gimnazjalny w dawnych gim
nazjach?

Ile w Oleśnicy powstanie szkół 
podstawowych? Gdzie będą miały 
swoje siedziby?

Czy były już robione symulacje 
od nośn ie  za tru d n ien ia  obecnej

liczby nauczycieli szkół podstawo
wych i gim nazjalnych w nowych 
szkołach powszechnych? Ilu z nich 
będzie musiało szukać pracy np. w 
liceach?

Czy zmiana statusu szkoły pod
stawowej na powszechną wiąże się 
z konkursem na dyrektora? Inaczej
- czy zm iany w 2017 skutkow ały 
będą konkursam i na dyrektorów 
we w szystkich now ych szkołach 
powszechnych?

Pytań jest wiele. O dpow iedzi - 
przynajmniej na razie - brak.

- Minister Zalewska przedstawi
ła propozycję reformy edukacji i jej 
ogólne założenia. Wejdzie ona naj
prawdopodobniej w życie, jednak 
trudno dzisiaj ocenić, jaki będzie jej 
ostateczny kształt. A - jak wiadomo
- diabeł tkwi w szczegółach.

M inisterstw o nie przedstaw iło 
jeszcze bowiem kalkulacji finanso
wych dla reformy, nie znamy także 
konkretów dotyczących propono
wanych zm ian w programie, wy
tycznych, itd. - mówi nam M ichał 
Skrzypek, asystent burmistrza.

O leśnica jest zatem  dokładnie 
w takiej sam ej sytuacji, jak  inne 
sam orządy - n ie w ie, jak ie  i ile 
środków trzeba zaangażow ać do 
w p row ad zen ia  p ro jek tu , który  
został zapowiedziany na wrzesień 
2017 roku.

- W prowadzenie reformy w ży
cie będzie w yzw aniem , którem u 
musimy podołać z pełną troską o 
uczniów i z poszanowaniem praw 
n au czy cie li, n ie  zap o m in a jąc  o 
oświatowej infrastrukturze, która 
taką funkcję pow inna pełn ić na
dal. Z ogólnych zapow iedzi w y
nika, że nowe szkoły powszechne 
będą m ogły realizow ać swoje za
dania naw et w kilku budynkach, 
obiekty szkolne nie powinny więc 
zmienić swego przeznaczenia. Ob
sługa zarządcza i organizacy jna 
oraz księgowa wobec szkół reali
zowana jest przez ZOS i tu nic nie 
powinno się zm ienić - mówi nam 
też Skrzypek.

I p o d k re ś la : „M am y z n a k o 
m ity ch  n a u cz y cie li i zd o ln ych  
uczniów, a oleśnicka ośw iata jest 
zarządzana w sposób nowoczesny 
i sprawny. Jeżeli reform a będzie 
miała wejść w życie, Oleśnica bę
dzie gotowa, wiele jednak zależy 
od ostatecznego kształtu nowych 
aktów prawnych w zakresie syste
mu edukacji w Polsce".

Roman Rybak

Wolniej na Wileńskiej
Na ulicy Wileńskiej w II półroczu 
pojawią się znaki o ograniczeniu 
prędkości. Od 70 do 40 kilome
trów na godzinę.

Radna Józefa Stefani (PS 2018) 
na sesji Rady Miasta Oleśnicy 
skierowała zapytanie w  sprawie

poprawy bezpieczeństwa na ulicy 
Wileńskiej. Za pośrednictwem 
Sekcji Dróg Miejskich trafiło ono 
do Zarządu Dróg Powiatowych - 
Wileńska jest drogą powiatową. 
Dyrektorka ZDP Marzena Gra
czyk informuje w  odpowiedzi, że 
na Wileńskiej staną dwa znaki: na

©
wjeździe do Oleśnicy 
od Bogusławie przy 
cmentarzu, przed 
znakiem „obszar za
budowany” - o ogra
niczeniu prędkości do 70 km/h; a 
znak o ograniczeniu do 40 km/h 
w  obszarze zabudowanym do 
skrzyżowania z Podchorążych. 
Znaki staną w II półroczu 2016 
roku. (ror)

Masz pasje? Jesteś kolekcionerem?
W 9  iH S I

U czes tn icy  S potkań  O leśn ick ich  K o lekc jon erów  
z ap ra sza ją  hobbystów .

S p otykam y s ię  co m ies iąc  
w  O leśn ick im  Domu S p otkań  z H is to rią .

Zgłoś sw ój udzia ł: m uzeum @ m uzeum .olesnic a .p l

http://www.olesnica24.com
mailto:muzeum@muzeum.olesnica.pl
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Coraz łatwiej i bezpieczniej dojechać

DROGOWE INW ESTYCJE
- budowa chodnika w Dąbrowie
- budowa kanalizacji deszczowej, przebudowa dróg wewnętrznych wraz 
z infrastrukturą towarzyszącą w Spalicach, ul. Sosnowa

- przebudowa dróg i chodników w Krzeczynie

- przebudowa drogi gminnej w Nieciszowie (304.636 zł)

- przebudowa drogi wewnętrznej w Świerznej (205.156 zł)

- przebudowa drogi wewnętrznej w Gręboszycach

- remonty wiat przystankowych (12.175 zł)

- zakup (172.133 zł) i wbudowanie destruktu bitumicznego (3.350 ton) na drogi polne
- bieżące remonty dróg wewnętrznych (42.259 zl)

- remont cząstkowy dróg gminnych (45.879 zł)

- przebudowa drogi w Ligocie Małej (114.577 zł)

- przebudowa drogi w Sokołowicach (Gęsia Górka) za 60.000 zł

- remonty dróg wewnętrznych i gminnych (326.526 zł)

- równanie dróg wewnętrznych (33.300 zł)

- przebudowa drogi wewnętrznej w Boguszycach (39. 999 zł)

- montaż wiaty przystankowej w Boguszycach Osiedlu (4.095 zł)

- budowa chodnika w Sokołowicach (44.999 zł)

- przebudowa drogi wewnętrznej w Poniatowicach (15.000 zł)
- przebudowa drogi wewnętrznej w Piszkawie (30.000 zł)

- przebudowa drogi wewnętrznej w Smolnej (30.000 zł)

- dokumentację na przebudowę drogi gminnej w Świerznej (11.000 zł)

- dokumentację na przebudowę drogi gminnej we Wszechświętem (4.000 zł)

- dokumentacja projektowa na budowę zatoczki autobusowej w Osadzie 
Leśnej (2.460 zł)

- koszenie dróg gminnych (66.208 zł)

Radni z uwagą obejrzeli ciekawy pokaz multimedialny

Bardzo ciekaw a była realizacja 
zd jęć z użyciem  d rona, która w 
sposób sugestywny przedstawiała 
zm iany którym i gm ina może się 
pochwalić.

Dróg gm innych wraz z częścia
mi drogi krajowej nr 8 i nr 25, któ
re gm ina musiała przejąć, jest 130 
km. Ok. 75 proc. jest utwardzonych 
trwale, tzn. mają one nawierzchnię 
asfaltow ą. P ozostałe  25 proc. to 
drogi gruntowe.

Jednym  z najw ażniejszych ob
szarów działalności gminy w 2015 
r. była poprawa stanu dróg gm in
nych i wewnętrznych.

Na utrzymanie dróg gminnych, 
poprzez ich odśnieżanie i koszenie 
poboczy, gmina wydała 114.437.

- G m ina p o zyskała  z U rzędu 
M arsza łk o w sk ieg o  136 tysięcy ,

za co w ykonaliśm y utw ardzenia 
trw ałe, tj. z m asy m ineralno-as- 
fa lto w ej d róg  w N iec isz o w ie  i 
Jenkowicach - dodawał kierownik 
Łobacz.

Dzięki w spółpracy z powiatem 
oleśn ick im  popraw iono b ezp ie
czeństwo w Boguszycach Osiedlu, 
Bogusław icach, K olonii Poniato- 
wice i Brzezince, poprzez budowę 
chodników oraz nakładek z masy 
m in era ln o -asfa lto w ej za kw otę 
232.957 zł.

Gm ina rów nież dba o poprawę 
bezpieczeństw a na drogach i wy
godę ruchu poprzez budow ę n o
w ych odcinków  ośw ietlenia. - W 
2010 r. udało nam  się zakończyć 
budowę rozbudowę i przebudowę 
ośw ietlenia drogowego, zgodnie 
z pro jektam i z 2006 r., na łączną

G M IN A  O LEŚN IC A . Jednym z najważniejszych obszarów działalności gminy w 2015 roku była poprawa stanu dróg 
gminnych i wewnętrznych. Gmina wykłada na to swoje środki i pozyskuje je z zewnątrz.

N ieobecność dwójki zaproszo
nych  g ości (M arzen y  G raczy k , 
d yrektor Z arząd u D róg P ow ia
tow ych, i K rzysztofa Balickiego, 
k iero w n ik a  R ejonu  G en era ln e j 
Dyrekcji Dróg Krajow ych i Auto
strad) sprawiła, że zapowiedziana 
w cześniej tem atyka drogowa na 
sesji Rady G m iny nie była om a
w iana tak, jak to wcześniej zapla
nowano. Ale drogowego wątku nie 
pominięto.

Temat rozbudowy infrastruktu
ry drogowej w gm inie uzupełnio

ny został o inform ację dotyczącą 
środków zewnętrznych, pozyska
nych przez gm inę w  2015 roku, i 
zaprezentow any w form ie cieka
w ego pokazu m u ltim edialnego. 
Przygotowali go kierow nicy refe
ratów - Paweł Łobacz (Budownic
two i Infrastruktura) oraz M aciej 
Syta (Prom ocja, W spółpraca i Po
zyskiwanie Funduszy). 13-minuto- 
wy film w skondensowany sposób 
pokazał, jakie inwestycje drogowe 
w gm inie powstały na przestrzeni 
ostatniego roku.

kwotę ok. 1,9 m in zł. Przybyło nam 
560 punktów świetlnych. Łącznie 
na terenie gm iny mamy ich 2.100. 
W  2015 roku w ym ieniono 40 ist
n ie jący ch  opraw  na opraw y led 
w Sm ardzow ie za 49.200 zł. Stan 
ośw ietlenia oceniam  jako bardzo 
dobry, poniew aż w szystkie opra
w y m am y nowe i źródła św iatła, 
które są energooszczędne - powie
dział Paweł Łobacz.

A w 2015 roku gm ina przystą
piła do opracow ania rozbudow y 
ośw ietlenia o kolejne 1.250 punk
tów.

Kierow nik M aciej Syta pow ie
dział Panoramie, że na te drogowe 
i na in n e  in w esty c je  gm ina p o 
zyskała 740 tysięcy  środków  ze
wnętrznych.

Grzegorz Huk

Samobójca w  lesie
C H E Ł S T Ó W E K  •  Poszukiwa
nia zaginionego mężczyzny były 
szybkie i intensywne. Niestety, w 
lesie pod wsią znaleziono tylko 
jego zwłoki. Najprawdopodobniej 
popełnił samobójstwo.

W piątek 1 lipca ok. 20.30 służ
by ratownicze OSP Twardogóra 
otrzymały zgłoszenie o zaginięciu 
w Chełstówku jego mieszkańca. 
Mężczyznę żywego widziano w 
środę 29 czerwca. Twardogórska 
policja zmobilizowała do poszuki
wań druhów z OSP z Twardogóry, 
Goszcza, Grabowna Wielkiego oraz 
Domasławic. Akcja poszukiwaw
cza trwała około godziny. Zastępy 
strażaków, przeczesując okoliczne 
zagajniki i las, odnalazły 25-latka. 
Niestety, już nie żył. Najprawdopo
dobniej popełnił samobójstwo przez 
powieszenie. Na miejsce tragedii 
przyjechał prokurator oraz policyjna 
grupa dochodzeniowo-śledcza, któ
rzy badają okoliczności tragicznego 
zdarzenia. Szybkie znalezienie 
poszukiwanego było możliwe dzięki 
trafnemu wytypowaniu obszaru 
poszukiwań przez policjanta dowo
dzącego akcją. (OAI)

OGŁO SZEN IE
o przystąpieniu do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Oleśnica dla terenu położonego 
w obrębie Nieciszów

Wójt Gminy Oleśnica, na podstawie art. 11 pkt 1) ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 778) 
oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
o ocenach oddziaływania na środowisko (Tekst jednolity Dz. U. 2016 poz. 353 z 
późniejszymi zmianami z późniejszymi zmianami) zawiadamia o podjęciu przez Radę 
Gminy Oleśnica uchwały nr XVIII/114/16 z dnia 22.03.2016 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Oleśnica dla terenu położonego w obrębie Nieciszów.

Zgodnie z art. 39 ust 1. pkt 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowi
ska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko zainteresowani mają możliwość 
składania uwag i wniosków.

Zgodnie z art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro
waniu przestrzennym zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionej 
zmiany studium.

Wnioski należy składać na piśmie w Urzędzie Gminy Oleśnica, ul. 11 Listopada 
24, 56-400 Oleśnica, w terminie 21 dni od daty publikacji niniejszego ogłoszenia.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot 
wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy.

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Oleśnica.

Wójt Gminy Oleśnica 
/-/M arcin  Kasina
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G M IN Y  W  S K R Ó C IE

Twardogóra: Z akaz  
parkow ania
W związku z zakończeniem 
przebudowy parkingów na terenie 
Spółdzielni Mieszkaniowej przy 
ulicy Ogrodowej w Twardogó
rze przywrócony zostaje zakaz 
zatrzymywania i postoju w Rynku: 
po prawej stronie jezdni na odcinku 
między wjazdem od Ratuszowej w 
kierunku Dąbrowskiego; na odcinku 
pomiędzy wjazdem od Dąbrowskie
go do Krzywoustego.

Św ierzna: BMW w  row ie
Do wypadku doszło w piątek 
ok. godz. 18.30 na łuku drogi za 
Świerzną. Kierowca bmw combi 
na śliskiej nawierzchni stracił 
panowanie nad pojazdem, auto 
kilka razy obróciło się i w efekcie 
wylądowało w rowie na poboczu. 
Rannego kierującego zabrało 
pogotowie.

Dobroszyce: W yposażą  
siłow nię
Gmina rozstrzygnęła przetarg na 
dostawę i montaż urządzeń gimna
stycznych siłowni zewnętrznej przy 
ulicy Szkolnej w Dobroszycach. 
Została wybrana oferta Fit Park z 
Torunia. Wartość zamówienia wy
nosi 19.803 zł. Startowało 7 firm.
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Nie myli się, kto nic nie robi
BIERUTÓW. Burmistrz przyznał, te musiał zapłacić karę za uchybienia w prowadzeniu gminnych 
finansów. Zaznaczył jednak, że częściowo poniósł odpowiedzialność za _ błędy podwładnych, 
a ponadto w natłoku zajęć łatwo o pomyłkę.

Radni chcieli wiedzieć, a burmistrz im to umożliwił

Na początku ubiegłotygodnio- 
wej sesji Rady M iejskiej w Bieru
towie Piotr Baranow ski w im ie
niu Klubu Radnych Niezależnych 
złożył wniosek, aby do porządku 
obrad wprow adzić now y punkt: 
„Z ap o zn an ie  R ady M ie jsk ie j z 
sentencją orzeczenia Regionalnej 
Komisji Orzekającej z dnia 5 lute
go 2016 r. w  sprawie o naruszenie 
d y scy p lin y  fin a n só w  p u b licz 
nych przez b u rm istrza B ieru to
wa". Radny powołał się na prawo 
mieszkańców do informacji o prze
strzeganiu dyscypliny finansów  
publicznych przez urzędników sa
morządowych. Dodał też, że dotąd 
burm istrz  odm aw iał udzielenia 
radnym jakichkolwiek informacji 
w tej spraw ie. Poniew aż radni 
spoza klubu w nioskodaw ców  
nie poparli w niosku, przepadł 
on w głosow aniu . N atom iast 
przewodnicząca Rady Ma
rianna Jarząb wyrazi
ła w ątpliw ość, czy 
isto tn ie  chod ziło  
tu ta j o in fo rm o 
w anie m ieszkań
ców , cz y  ra cz e j 
w y k o r z y s t a n i e  
o b e c n o ś c i  m e 
diów.

- C h o d z i  o 
m i e s z k a ń c ó w ,  
którzy będ ą poin
form ow ani przez 
media - argum en
tował radny Piotr

Sawicki. - Cała sprawa była rela
cjonowana w mediach, więc jej fi
nał też powinien być -  postulował.

- Każdy z radnych m a sw oich 
wyborców, spotykacie się, w każ-* 
dym razie ja, jako radna, to czynię, 
w ięc proszę w sw oich środow i
skach na ten tem at rozm aw iać. 
Tym bardziej teraz, kiedy w n io
sek odrzucono, różne osoby będą 
zaciekawione -  odparła M arianna 
Jarząb. I gdy w ydaw ało się ju ż, | 
że tem at został tym czasow o za- ś 
mknięty, do sprawy powrócił pod i  
sam koniec sesji burmistrz. §

- Chciałabym zaspokoić oczeki- £ 
wania radnych z Klubu Niezależ
nych odnośnie informacji o moim

spotkaniu z kom isją dyscy
p lin a rn ą  -  ośw iad czył 

Władysław Kobiałka. -  
Przecież już od zeszłe
go roku było zacieranie 
rąk, bo burm istrz musi 
dostać karę. Tak, m ia
łem spotkanie z komisją 

d yscyplinarną, które 
w ynikało z protoko
łu  p o k o n tro ln e g o  
przeprowadzanego 
co 4 lata przez RIO. 
N ie będ ę cy to w a ł 
protokołu, bo radni 
prawie znają go na 
pam ięć, a kto nie 
zn a , m oże p rze
czytać na stronie 
U rz ęd u  M i a s t a  
i G m iny, w BIP.

Jednak w tym protokole są zarów
no rzeczy, za które ja bezpośrednio 
odpow iadam , jak  i rzeczy, które 
robili moi podw ładni, a za które 
odpowiadam jako kierow nik jed
nostki. Nie ma sprawy, przyjmuję 
tę odpowiedzialność. Jak państwo 
pamiętają, prokuratura przesłuchi
wała mnie też w sprawie sprzeda
ży zwrotnej, która jest solą w oku 
niektórych. Ale jedna prokuratura 
umorzyła to, a druga, w Trzebnicy, 
nie dopatrzyła się żadnego złama
nia prawa. Jednak, przyznaję, że w 
ciągu 4 lat dopuściłem się jako bur
mistrz pewnych niedociągnięć, co 
skutkowało wezwaniem mnie „na 
dywanik". Była to moja pierwsza 
kara w ciągu ok. 30 lat pracy. Nie 
myli się ten, kto nic nie robi -  ar
gumentował Władysław Kobiałka

i przytoczył długą listę zm ian na 
lepsze, jakich udało mu się, wraz z 
podwładnymi i radnymi, dokonać 
w trakcie m ijających lat: budowa 
wodociągów, hali sportowo-wido
wiskowej, św ietlicy w Karw ińcu, 
studni głębinow ej, oczyszczaln i 
ścieków i inne znaczące inwesty
cje.

- Te n ied ociągnięcia , które się 
pojawiły, które RIO mi wytknęło, 
faktycznie były, i ja się z tym zga
dzam, nie mam niczego do ukry
cia. I żeby zaspokoić ciekaw ość 
powiem: Tak, burm istrz Kobiałka 
na spotkaniu z kom isją otrzym ał 
naganę i zap łacił praw ie 300 zł 
kosztów. Teraz ju ż wiecie i może
cie o tym  mówić -  zw rócił się do 
oponentów.

Zbigniew Nowak

Zapraszamy do 320 salonów firmowych
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Cmentarz będzie większy
TW ARDOGÓRA. Samorząd zdecydował o powiększeniu twardogórskiej 
nekropolii i zwiększeniu dodatku specjalnego dla burmistrza.

Wczoraj biały, biały welon...
D O B R O S Z Y C E  •  - 50 lat to 
tak wiele - mówiła jubilatka Ma
ria Jednoróg - ale jakże szybko 
minęły te lata... Razem z mężem 
Michałem pani Maria obchodziła 
złote gody.

„Nie w ystarczy pokochać, trze
ba jeszcze umieć wziąć tę miłość w 
ręce i przenieść ją  przez całe życie" 
- ta refleksja Gałczyńskiego była 
m ottem  tej uroczystości w U rzę
dzie G m iny D obroszyce. W  sali 
narad odbył się jubileusz 50-lecia 
pożycia m ałżeńskiego M arii i M i
chała Jednorogów.

50. rocznica zaw arcia zw iązku 
małżeńskiego, czyli złote gody, to 
ju bileu sz niezw ykły, w yjątkow a 
okazja do spojrzenia na m inione 
lata, d okon ania podsu m ow ań i 
w zbudzenia re fleksji nad zm ie
n ia jący m  się na p rze strze n i lat 
uczuciem  dwojga w iernych sobie 
ludzi. No i wzór do naśladowania

dla m łodych pokoleń. - 50 lat to 
tak wiele - jak  m ówiła M aria Jed
noróg - ale jakże szybko m inęły te 
lata. W ciągu tych długich wspól
nie przeżytych lat, było wiele dni 
radosnych i pięknych, były też dni 
sm utne i przykre - dodała szcze
rze. W szystkie te przeżycia zw ią
zały ju bilatów  jeszcze bardziej i 
p o tw ierd ziły  s łu szn o ść d ecyzji 
sprzed 50 lat...

Jubilaci zostali odznaczeni przez 
prezydenta RP M edalam i za D łu
goletnie Pożycie Małżeńskie. Słowa 
uznania pod ich adresem, podzię
kow ania za godne i długie poży
cie m ałżeńskie w ygłosił i dokonał 
aktu dekoracji wójt Dobroszyc Ar
tur Ciosek, wspólnie z dyrektorką 
Gm innego Centrum  Kultury M o
niką Zdobylak.

Po części oficjalnej były życzenia, 
kw iaty  oraz trad ycy jna lam pka 
szampana.

(OAI)
G M IN *

Jubilaci w otoczeniu rodziny, wójta i pani dyrektor

G M IN Y  W  S K R Ó C IE
M iędzybórz: U tw ardzi 
teren
Do przetargu na utwardzenie terenu 
w obrębie Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Kultury w Międzyborzu 
stanął tylko jeden podmiot. To miej
scowy ZGKiM. Oferta komunalnej 
spółki została zaakceptowana.

M iędzybórz: Śm ieci dla  
ZG KiM
Dwóch oferentów stanęło do prze
targu na odbiór i transport odpadów 
komunalnych od właścicieli nieru
chomości zamieszkałych i nieza
mieszkałych położonych na terenie 
miasta i gminy Międzybórz. Kryteria 
wyboru były dwa: ceny (waga 95 
proc.) i samochody spełniające

europejskie normy emisji spalin 
minimum Euro 1 (waga 5 proc.). 
Wybrano ofertę Zakładu Gospo
darki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Międzyborzu Sp. z o.o. Drugim 
oferentem było PW „Kosz” Barbara 
Nowicka Wszewilki (gmina Milicz).

Gm ina O leśnica: 
K sięgow i poszukiw ani
Szkoła Podstawowa Gminy Ole
śnica oraz szkoły podstawowe w 
Ligocie Polskiej i Sokołowicach 
ogłosiły konkursy na stanowisko 
główny księgowy. Wymagane 
dokumenty aplikacyjne należy skła
dać osobiście lub przesłać listem 
poleconym w terminie do 8 lipca do 
godz. 9 na adres szkół. W każdej z 
nich księgowy zostanie zatrudniony 
na 1 etat (20 godzin tygodniowo).

G R A B O W N O  W IE L K IE  •  
Najlepsi na gminnych zawodach 
strażakich okazali się junacy z 
OSP w Twardogórze.

T ra d y cy jn e  g m i n n e  zaw od y 
sportowo-pożarnicze zostały zor
ganizowane 2 lipca w Grabownie. 
4  strażackie  d rużyny ry w alizo 
w ały  w sz ta fecie  p o żarn icze j i 
ćw iczeniach  bojow ych. Zawody 
otworzył burm istrz Zbigniew Po- 
tyrała, zarazem  prezes Zarządu

G m innego OSP. Ich  koordynato
rem była inspektor ds. obrony cy
wilnej, wojskowości, obrony kraju 
i spraw p-poż. Leokadia Bielecka, 
a spikerem M arcin Badowski - ko
m endant gm inny OSP. W rozgry
wanych konkurencjach liczyły się 
sprawność, w ytrzym ałość i szyb
kość. Nad przebiegiem  zawodów 
czuwał przewodniczący komisji sę
dziowskiej mł. bryg. Robert Gąsior.

Komisja powołana przez komen
danta powiatowego PSP najmniej

punktów karnych przyznała juna
kom z Twardogóry i tym  samym 
oni odnieśli zwycięstwo. Z radości 
wskoczyli do basenu z wodą. Dru
gie miejsce zajęła OSP Domasławi- 
ce, trzecie OSP Grabowno Wielkie, a 
czwarte OSP Goszcz. Puchary wrę
czył burmistrz, dyplomy zastępca 
komendanta powiatowego PSP mł. 
bryg. A ndrzej Fischer. W szyscy 
strażacy zostali ugoszczeni poczę
stunkiem w miejscowej remizie.

Andrzej G łow acz

W sesji uczestniczyli sołtysi i pracownicy

W ostatn im  dniu czerw ca od
b yła  się X V III sesja  Rady M ie j
skiej. 13 obecnych radnych podję
ło 20 uchwał. Trzy pierw sze były 
zw iązane z nazew nictw em  i sie
cią  przed szkoli oraz oddziałów  
przedszkolnych. Dokonano zmian 
w budżecie i w planie wieloletnim, 
w yrażono zgodę na zaciągnięcie 
d łu g o te rm in o w e j p o ży czk i na 
budow ę kanalizacji sanitarnej w 
Goszczu i Grabownie. Rada przyję
ła regulamin utrzymania czystości 
i porządku na terenie gminy oraz 
o kreśliła  sposób od bierania  od
padów kom unalnych. Podjęła też 
uchwałę w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego pla

Urzędu

nu zagospodarowania przestrzen
nego dla terenów rolnych i leśnych. 
Na m ocy uchw ały postanowiono 
rozszerzyć cm entarz kom unalny 
w Tw ardogórze. Nadano nazw y 
now ym  ulicom  - Ju rand a, M ać
ka, O leńki, Basieńki. Zm ieniono 
uchwałę z 2003 r. dotyczącą zasad 
w ynajm ow ania lokali. W yrażono 
zgodę na przystąpienie do Stowa
rzyszenia Dolnośląska Organizacja 
Turystyczna. Uchwały podjęto jed
nomyślnie.

Na w niosek 11 radnych zwięk
szono burm istrzowi Zbigniewowi 
Potyrale w ysokość dodatku spe
cjalnego z 35 do 40%. Wnioskodaw
cy uzasadniali to bardzo dobrymi

w ynikam i i osiągnięciam i finan
sowymi oraz zaangażow aniem  w 
rozwój gminy. „Za" głosowało U 
obecnych radnych, 2 się w strzy
mało.

Radni zatw ierdzili także plany 
pracy kom isji na II półrocze. Na 
koniec Jerzy Chrzan jako przedsta
w iciel Rady Rodziców  ze Szkoły 
Podstaw ow ej nr 1 złożył na ręce 
burm istrza i jego zastępcy pisem
ne podziękow anie za finansow e 
w spieranie inicjatyw  przeprowa
dzanych przez rodziców w szkole 
oraz bardzo dobrą współpracę.

Kolejna sesja Rady Miejskiej jest 
zaplanowana na 31 sierpnia.

Andrzej G łow acz
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Kto weźmie 14 milionów?
14 min zł z Unii trafi do Partner
stwa Dobra Widawa, a za jego 
pośrednictwem  do 10 gmin. 
Przewidziane są dwa tryby na
boru wniosków: konkursowy 
oraz dla projektów grantowych.

R u s z a  w s p a r c i e  w r a m a c h  
P ro g ram u  R ozw oju  O bszaró w  
W iejskich na lata 2014 -  2020. Do 
Lokalnej Grupy D ziałania Dobra 
W idaw a b ęd zie  m ożna sk ład ać 
w nioski o przyznanie pom ocy w 
ramach PROW. Aż 14 min zł LGD 
przeznaczy na działania związane 
z realizowaniem Lokalnej Strategii 
Rozw oju. Strateg ia  realizow ana 
będzie w okresie od 2016 do 2023

r. na obszarze 10 gm in: Bierutów, 
Czernica, Długołęka, Dobroszyce, 
Dziadowa Kłoda, Jelcz- Laskowi- 
ce, Międzybórz, Oleśnica, Syców i 
Wilków.

Przew idziane są dwa tryby na
boru wniosków: konkursowy oraz 
dla projektów  grantow ych. Kon
kursy  b ęd ą dotyczyć pro jektów  
zw iązan y ch  z p odejm ow aniem  
działalności gospodarczej, rozwi
janiem  działalności gospodarczej 
oraz z ogólnodostępną infrastruk
turą sportową, rekreacyjną lub kul
turową. Natomiast w ramach pro
jektów grantowych przewidziane 
jest wsparcie kapitału ludzkiego.

(OAI)

! Sekt, Badzamtalt 
Twardogórski basen na dawnej pocztówce

T W A R D O G Ó R A  •  Muzeum  
Szkolne Ziemi Twardogórskiej 
ma swoje początki w 1957 roku.
Dziś zaprasza nie tylko uczniów.

H istoria muzeum  regionalnego 
jest ściśle zw iązana z funkcjono
w aniem  szkoły -  obecnie Z espo
łu  Szkół Ponadgim nazjalnych w 
Twardogórze. W ielkie zasługi w 
jego powstaniu miał nauczyciel hi
storii Alojzy Zielecki. Dzięki niemu 
w 1957 r. zaczęto akcję planowego 
gromadzenia pamiątek historycz
nych . U d ało  się u zy sk ać w iele  
cennych zbiorów : starodruków , 
num izm atów , zabytków  kultury 
m aterialnej, a także broni białej.
Próby stworzenia ekspozycji stałej 
w zabytkow ym  poew angelickim  
kościele w  Tw ardogórze nie po
w iodły się. Sukcesem  zakończyły 
się dopiero starania dyrektora Sta
nisława Sawickiego.

15 lutego 1977 r. doszło do pierw
szego udostępnienia zbiorów pu
b liczności. E kspozycja  stała zy
skała m iano M uzeum  Szkolnego 
Ziemi Twardogórskiej. Adaptacją 
szkolnych pomieszczeń, fachowym 
grom adzeniem  i udostępnianiem 
zajął się prawdziwy pasjonat histo
rii -  nauczyciel Alojzy 
W ieczorek. Przez po
nad  30 ła t p raco w ał 
on nad wzbogacaniem 
zb iorów , a k ty w u ją c  
p rzy  ty m  m ło d z ie ż .
Już w pierwszym roku 
działalności m uzeum  
odbyło się tu pierwsze 
sp o tk an ie  z pracow 
nikam i m uzeów  w ro
cław sk ich  połączone 
z prezentacją zbiorów.
W latach 90. ekspozy
cję zw iedzili uczestni
cy D olnośląsko-W iel- 
kopolskiego Spotkania 
Regionalnego, a także 
a n i m a t o r z y  k u l t u r yBurmistrz i jego mcmna

re g io n a ln e j ów czesn eg o  w o je 
wództwa wrocławskiego. W  roku 
szkolnym 1998/99 zbiory muzeum 
zyskały nową siedzibę. Zostały one 
przeniesione do pomieszczenia po 
poradni psychologiczno-pedago
gicznej. Ód 2007 r. opiekunem mu
zeum jest Katarzyna Krzywda. W 
2008 r. zbiory udostępniono uczest
nikom jubileuszu 60-lecia szkoły.

W  murach m uzeum  znajdują się 
najstarsze dokum enty dotyczące 
ziemi twardogórskiej. Prawdziwą 
p ere łk ą  je s t ilu m in ow any „Bre- 
w iarzyk  T ercyarsk i czy li k siąż
ka m odlitew na dla braci i sióstr 
Iii-go  zakonu św. O. Franciszka". 
Na uwagę zasługuje „Kalendarz 
Ilustrow any dla Polaków  m iesz
kających  na Ś ląsk u " w ydany w 
C ieszynie w 1903 r. (egzem plarz 
z n a le z io n y  w  O ław ie). W śród  
starych fotografii można znaleźć 
zdjęcie ostatniego burm istrza sta
rej Tw ardogóry w raz z rodziną. 
C iekaw a je s t też h istoria  n u m i
zm atów , np. m ed ale  „Z a O d rę, 
Nysę, Bałtyk" czy „Dla poległych 
na polu chwały". Niemniej intere
sujące są zbiory sztuki użytkowej. 
Na uw agę zasłu gu ją  zw łaszcza: 
żarna do mielenia zboża, cepy, że

lazka z duszą czy 
skrzyn kow e apa
raty fotograficzne.

Zbiory Muzeum 
Regionalnego przy 
Zespole Szkół Po
nadgim nazjalnych 
w  T w a rd o g ó rz e  
nieprzerwanie słu
żą rea lizac ji ed u 
kacji reg io n aln e j, 
u d o stę p n ia n e  są  
uczniom  i studen
tom . Z a ch ę ca m y  
do zw iedzania po 
u p rz e d n im  k o n 
tak cie  te le fo n icz 
nym: 71-3158014. 

Jadw iga Woźniak

Droga z dotacją
G O S Z C Z /S Y C Ó W  •  Przebu
dowa drogi powiatowej Goszcz- 
Syców -  etap III została zakwa
lifikowana do dofinansowania 
w 2016 r. z budżetu państwa w 
ramach programu wieloletniego 
„Program rozwoju gminnej i po
wiatowej infrastruktury drogo
wej na lata 2016-2019”.

Przebudowa drogi powiatowej 
nr 1490 D Goszcz - Syców koszto
wała 461.584 zł. Dofinansowanie ze 
środków budżetu państwa stanowi

50 proc. wartości zadania. 25 pro
cent wyłoży gmina Twardogóra, a 
pozostałe 25 proc. zostanie wydat
kowane z budżetu powiatu.

P rogram  w ielo letn i „Program  
rozwoju gm innej i powiatowej in
frastruktury drogowej na lata 2016 
-  2019" jest kontynuacją N arodo
wego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych, który był realizowany 
w latach 2008 - 2015.

Przy wyborze wniosków do do
finansowania bardzo duże znacze
nie ma wpływ zadania na poprawę

Pada, a oni tańczą!

Z B Y T O W A  •  Taniec w desz
czu, czyli strażacy się bawią. 
K apryśna aura ty lko  w n ie 
wielkim stopniu pokrzyżowała 
plany organizatorów tradycyj
nego Festynu Strażackiego w 
Zbytowej.

Dwudniowy tradycyjny Festyn 
Strażacki w Zbytow ej, m im o ka
pryśnej aury, nie został odwołany. 
O w iana w ręcz legendą sobotnia 
potańcówka pod gwiazdam i mu
siała  się odbyć, bow iem  czekali 
na n ią wszyscy. Nawet wieczorna

Najlepszy smak masła
M IĘ D Z Y B Ó R Z  •  Piotr Bikont 
zasmakował nie tylko w „Maśle 
tradycyjnym ”, ale i w „Torcie 
twarogowym”.

F e stiw al ku l i na rn y  „E u rop a 
na W idelcu" to cykliczna im pre
za prom ująca produkty D olnego 
Śląska. W kom isji konkursow ej 
zasiadają znane postaci, eksperci 
od smaków i światowych kuchni. 
3 czerw ca rozstrzygnięta została 
kolejna edycja konkursu „Najlep
szy Sm ak D olnego Śląska 2016". 
Poddano ocenie 84 produkty, które 
oceniało jury, w składzie którego 
znaleźli się Robert Makłowicz oraz

bezp ieczeństw a u żytkow ników  
dróg, poprawę połączeń kom uni
kacyjnych niezbędnych dla rozwo
ju obszarów wiejskich, ośrodków 
gospodarczych oraz do instytucji 
publicznych.

B ar d zo  w a ż n y m  e le me nt em  
oceny  je s t  rów nież w sp ółp raca  
samorządów lokalnych przy dofi
nansow aniu zadania. Powiat zre
alizował już 11 inwestycji na łączną 
wartość 27.858.685, przy dofinanso
waniu zewnętrznym w wysokości 
15.241.467 zł. (OAI)

ulew a nie była w  stanie przepło
szyć spragnionych dobrej zabawy 
mieszkańców wsi i okolic. W rolę 
didżeja w cielił się n iestrudzony 
Adam  U rdzela, a pląsy w k a lo 
szach i pod parasolkam i, w rytm  
przebojów  disco-polo, trw ały do 
trzeciej w nocy.

Niedziela, już z lepszą pogodą, 
upłynęła pod znakiem  klasyczne
go festynu z m ałą gastronom ią i 
atrakcjami. Były anim acje dla naj
m łod szych , pokaz ratow nictw a 
drogowego oraz pierwszej pomo
cy. Śpecjalne szkolenie pod okiem 
strażackich instruktorów przeszła 
nawet przewodnicząca Rady Miej
skiej M arian n a Jarząb . D użym  
pow odzeniem  cieszyła się akcja 
znakowania rowerów, przeprowa
dzona przez policjantów z Bieru
towa. A nad całością m ieli pieczę 
głów ni organizatorzy im prezy - 
druhowie z OSP Zbytowa.

(hag)

Piotr Bikont. Okręgowa Spółdziel
nia Mleczarska w Międzyborzu, po 
raz pierw szy uczestnicząca w tej 
imprezie, poddała ocenie „Masło 
tradycyjne". I odniosła sukces. Ko
misja potwierdziła opinie eksper
tów i klientów, że m iędzyborskie 
masło nie ma sobie równych. Jury 
było zachw ycone jego sm akiem  i 
naturalnością.

Podczas w ręczania dyplomów 
23 czerwca jury i zaproszeni goście 
m ieli okazję posm akować „Tortu 
twarogowego", którym  szczegól
nie zainteresow ał się i zachw ycił 
Robert Makłowicz.

(OAI)
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA 0 PRZETARGU
Nr

działki

18/5
AM-25

Pow. Cena
dziatki wywoławcza 

(ha) brutto (zł)

0,2437 600 000

Wadium
(zł)

60 000

Minimalne
postąpienie

(zł)

6000

1) Działka posiada dostęp do drogi publicznej 
poprzez dz. 18/6 AM-25 obręb Oleśnica, sta
nowiącą drogę wewnętrzną, na której zostanie 
ustanowiona służebność o wartości 28 091zł 
netto + VAT
2) Na działce znajduje się mały parterowy bu
dynek magazynowy, przeznaczony do rozbiórki

Zarząd Powiatu Oleśnickiego ogłasza IV przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nw. działki, stanowiącej własność 
Powiatu Oleśnickiego, położonej w Oleśnicy przy ul. Armii Krajowej powiat Oleśnicki, woj. dolnośląskie. Jednostka ewi
dencyjna Oleśnica - miasto, Nr jedn. rejestrowej: G.1567, KW WR1E/00102822/7
Przez teren działki przebiega ciepłociąg oraz kanalizacja deszczowa. Przeznaczenie działki w SUiKZP: M/U-tereny  
zabudowy mieszkaniowo-usługowej. Wadium płatne gotówką do 25.08.2016r. na konto Nr 90 9584 0008 2001 0000 
9999 0004 Przetarg odbędzie się w dniu 31.08.2016r., o godz. 10:00 w Starostwa Powiatowym w Oleśnicy przy 
ul. Słowackiego 10, pok. 210,1 piętro. Ogłoszenie pełnej treści zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Starostwa (II piętro), na stronie internetowej Urzędu oraz stronie BIP Informacja tel. (71) 314 01 39, (71) 314 01 37, pok. 
311, II piętro Pełna treść ogłoszenia: http://www.bip.powiat-olesnicki.pl/index.php?kat=198&page=43

Starosta Oleśnicki -  Wojciech Kociński

http://www.olesnica24.com
http://www.bip.powiat-olesnicki.pl/index.php?kat=198&page=43
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MKS 
na zero jest
Stowarzyszenie MKS Pogoń Ole
śnica podsumowało rok 2015 na 
walnym zebraniu. Pojawiło sie 
na nim zaledwie 13 członków...

13 członków, w tym 4 z Wrocławia, 
pojawiło się na zebraniu Stowarzy
szenia MKS Pogoń Oleśnica. To ono 
dawniej zarządzało klubem. Potem 
wyprowadzono z niego sekcję piłki 
nożnej (w tej sprawie Prokuratura 
Rejonowa prowadzi śledztwo), a na
stępnie odeszły zeń sekcje szachowa 
i brydża sportowego.

Na krótkim  w alnym  członkom  
przedstawiono sprawozdanie finan
sowe i udzielono absolutorium (12 
głosów „za" i 1 wstrzymujący się). 
Jakie były finanse stowarzyszenia? 
Sekcje brydżowa i szachowa dostały 
po 5 tys. zł dotacji i w niosły po 3 
tys. zł wkładu własnego. W pływy 
wyniosły więc 16 tys. zł. Jak poda
no, tyle samo wydatkowano i bilans 
wyszedł na zero. Żadnej dyskusji o 
działalności stowarzyszenia i pla
nach funkcjonowania na przyszłość 
nie było.

Zebranie prowadził prezes stowa
rzyszenia Michał Krej. Jego spółka z
o.o. jest obecnie właścicielem sekcji 
piłkarskiej Pogoni. (OAI)

Karkonoski 
Mosur 
i Piotrowski

Myślałem, że awans nam umknął...

Reprezentujący Oleśnicę w bar
wach Szerszenia Marek Piotrow
ski i Adam Mosur wystartowali 
w 8 PZU Półmaratonie Karkono
skim. Jak wypadli?

Na lin ii startu wym agającego 8 
PZU Półmaratonu Karkonoskiego 
stanęło 373 zawodników. Wśród nich 
reprezentujący Oleśnicę w barwach 
Szerszenia Marek Piotrowski i Adam 
Mosur.

Start biegu odbył się z Dolnej Stacji 
Wyciągu na Szrenicę w Szklarskiej 
Porębie, następnie zawodnicy po
biegli nartostradą „Lolobrygida" do 
Schroniska pod Łapskim Szczytem na 
Śnieżne Kotły, dalej na Mokrą Prze
łęcz, czerw onym  szlakiem  wkoło 
Szrenicy do Hali Szrenickiej, gdzie 
na drodze transportowej zlokalizo
wany był nawrót.

Trudną techniczne trasę Piotrowski 
przebiegł w czasie 2:16:58, zajmując 
35. miejsce w kategorii open. Adam 
Mosur był 258. z czasem 02:56:07.

Najszybszym zawodnikiem okazał 
się wałbrzyszanin Piotr Holly, który 
na mecie pojawił się z czasem 1:44:54.

(is)

Marek Piotrowski zajął 35. miejsce

830 zawodników walczyło w 2. PZU Maratonie Szczecińskim. Zna
komity występ odnotował reprezentant KB Lupus Oleśnica - Adam 
Banaszewski, który dystans 42 km pokonał w czasie 3:01:53, zajmując 
14. pozycję w generalnej klasyfikacji zawodów i 5. w kategorii M40. 
Trasa maratonu biegła po obu stronach Odry, start i meta znajdowały 
się przy hali Azoty Arena. Zawodnicy biegli przez teren Stoczni Szcze
cińskiej, w otoczeniu suwnic i doków, oraz w najbardziej malowniczych 
częściach Szczecina, (ws)

WKS Oleśniczanka zaprasza na XXXII Międzynarodowy Bieg Uliczny 
o Memoriał Bogusława Psujka. Wystartuje on 17 września o godzinie 
9. Start i meta usytuowane będą na placu Zwycięstwa. Od godz. 9 do 
11 potrwają biegi dzieci i młodzieży, a o 12 wystartuje bieg główny i 
juniorzy. Zgłoszenia są przyjmowane na portalach internetowych 
vrww.datasport.pl, www.maraton.pl, lub te ł: 694-877-921, 504-227- 
201. (is)

- Byliśmy zjednoczoną drużyną - mówi „Panoramie” Oskar Olczykowski, 
Oleśnica.

prezes i piłkarz Olimpii

...i na zielonej murawie w roli zawodnika 
swojego klubu.

W ięź, jaka  jest w drużynie, nie 
powinna na to pozwolić. Mieliśmy 
już kilka słabszych momentów, ale 
najczęściej udawało nam  się z nich 
w ych od zić zw ycięsko. N ajw ięk
szy m  m o ty w ato rem  w  O lim p ii 
jest Tom asz Idziorek. N ie raz, nie 
dwa jego przemowy w przerwach 
budziły  w  nas chęć do w alki i do 
zw ycięstw a za w szelką cenę. 
Olimpia istnieje głównie dzięki 
Tobie oraz Kamilowi Rybce. W  
okręgówce będzie tak samo 
czy będziesz szukał dotacji i 
sponsorów?

O lim p ia  to  n ie  je s t  ty lk o  m ój 
projekt, w ykonanie i sukces. Od 
sam ego początku prowadzim y to 
w szystko z K am ilem  Rybką. Już 
w rundzie jesiennej minionego se
zonu m ieliśm y przyjaciół, którzy 
nas w spierali. Jeśli chodzi o dota
cje sam orządu, to nie podjęliśm y 
jeszcze decyzji, czy będziem y się 
o n ią  starać.

R ozm aw iał Jarosław  M usiałek

Czy nie masz już dość gratula
cji po awansie do ligi okręgo
wej?

Fakt. G ratulacji było naprawdę 
dużo. Szczególnie po ogłoszeniu 
potwierdzonego awansu na naszej 
stronie internetow ej. W szystkie z 
nich były bardzo m iłe i z optym i
styczną w iz ją  na przyszłość. 
Koniec sezonu mieliście bar
dzo nerwowy. Nieco słabszy 
mecz z Gromem Szczodrów  
nieomal pozbawił was awan
su. Co tam się działo?

Nie uw ażam , aby końcówka se
zonu była w naszym  w ykonaniu 
nerw ow a. W ydaje m i się, że taka 
kulminacyjna sytuacja dla zespołu 
m iała m iejsce na początku maja. 
G raliśm y w ów czas m ecz z Polo
n ią  W rocław  i p rzegraliśm y 0:2. 
Jeśli chodzi o m ecz z Grom em , to 
nasza obrona przespała pierw sze 
dwadzieścia minut, w których go
spodarze doskonale wykorzystali 
swoje okazje. Pozostała część meczu 
to nasza zdecydowana przewaga, 
ale zaw odziła skuteczność. N am  
zabrakło szczęścia, a i Grom mógł 
nas skarcić...
Czego was nauczył ten minio
ny A-klasowy sezon?

Wydawać by się mogło, że dzięki 
takiemu doświadczeniu, jakim dys
ponujem y w  drużynie, to nic nas 
nie powinno zaskoczyć. Natomiast 
m ecz z rundy jesiennej ze Z byto- 
wą oraz w spom niane spotkania z 
Polonią czy Gromem dowodzą, że 
nie m ożna liczyć punktów  przed 
rozpoczęciem  m eczu.
Z kim Olimpii grało się naj
trudniej? Czy rzeczywiście 
Energetyk Siechnice przera
stał ligę poziomem?

Za najtrudniejszy m ecz sezonu 
u w ażam  ten  z B u rzą  B y strzy ca  
O ław ska, k tóry  w y g ra liśm y  po 
rzucie karnym  w 92. minucie. Jeśli 
chodzi o Energetyka, to organiza
cy jn ie na pew no przerastali ligę. 
Piłkarsko mają bardzo doświadczo
ny zespół. Im  jednak też zdarzały 
się potkn ięcia . N ie m a drużyny, 
który by wyłącznie wygrywała. Jest 
wiele czynników, które w pływ ają

na postaw ę zespołu. Nie zm ienia 
to jednak faktu, że poza jedną czy 
dw iem a kole jkam i to Energetyk 
zdecydowanie przewodził klasie A. 
Sezon był długi i wyczerpują
cy. Jednak na pewno jesteś w 
stanie wskazać najważniejszy 
dla was jego moment.

Z a n a jw ażn iejsze  w  tym , ja k  i 
poprzednim  sezonie, uw ażam  to, 
że  b yliśm y b ard zo  z jed n o czo n ą  
drużyną. Pomimo kilku potknięć, 
każdy z nas mobilizował i wspierał. 
To z p ew nością  budow ało nasze 
morale. Potrafiliśmy się zebrać cho
ciażby na m ecz z Polonią, a wielu 
z n as m ia ło  ak u rat w  ten  d zień  
obow iązki zawodowe.
Idziorek, Mularczyk, Sajewicz, 
Graf, a w  ostatnim meczu po
jawił się jeszcze Artur Koziara. 
Czyżbyś reaktywował „starą” 
Pogoń?

Patrząc na to z boku, można od
nieść takie wrażenie. Jednak nie o 
to mi chodziło. Są to ludzie z piłką 
zw iązani „od zaw sze", a do tego 
zawsze łączyły m nie z nim i dobre 
relacje. Po rozmowach wyrazili chęć 
pomocy Olimpii i znacząco pomogli 
zespołowi swoim doświadczeniem. 
M owa o Sajew iczu, M ularczyku i 
Koziarze. Graf i Idziorek od począt
ku tw orzyli O lim pię i to głów nie 
od nich zależało, czy rozpoczniemy 
ten projekt.
Dlaczego Artur Koziara 
pojawił się tak późno? Jego 
doświadczenie i umiejętności 
byłyby dla was bezcenne.

Sytuacja zawodowa A rtura nie 
p ozw oliła  na  to, aby m ó gł być z 
nami wcześniej. Nawet jego udział 
w  m eczu z Energetykiem stał pod 
znakiem zapytania do samego koń
ca. Mamy nadzieję, że w okręgówce 
będziemy mogli częściej korzystać 
z jego usług.
Po ostatnim meczu byłeś 
pewny awansu czy z niecier
pliwością czekałeś na decyzję 
DZPN-u?

Kwestia awansu była niewiadomą 
do m om entu telefonu od prezesa 
D ZPN -u A ndrzeja Padew skiego. 
N a k ilk a  d n i p rzed  m e cz e m  z

Oskar Olczykowski na posiedzeniu 
Komisji Sportu w roli prezesa Olimpii...

Energetykiem  chciałem  zaczerp
n ąć in fo rm a c ji w  s e k re ta r ia c ie  
Z w iązku, ale n ik t nie potrafił m i 
odpow iedzieć, jak  w ygląda sytu
acja na chw ilę obecną. D o końca 
rozgryw ek nie by ły  jasne zasady 
awansu. Ale szczerze mówiąc, mia
łem  w  głow ie ty lko to, że aw ans 
nam  um knął...
Jaki macie cel na przyszły 
sezon? Planujesz już jakieś 
transfery?

Plan jest taki, jak  w każdym  se
zonie. Robić swoje, aby rezultaty 
b y ły  ja k  najlepsze. Jeśli chod zi o 
w zm ocnien ia i nazw iska, to gdy 
będziem y mieli już potwierdzone 
informacje, to na pewno będziemy 
je  z radością upubliczniać.
Przez ostatnie dwa sezony 
niemal bez przerwy wygrywa
liście. Czy nie obawiasz się, że 
po kilku słabszych meczach 
w okręgówce - czego wam nie 
życzę - atmosfera w zespole 
się popsuje?

http://www.olesnica24.com
http://www.maraton.pl
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Danuta Urbanik, honorowa 
członkini KB Szerszeń Ole
śnica, w mityngu Pavo Nurmi 
Games w fińskim Turku wy
grała bieg na 1500 metrów i 
z rezultatem 4:06,58 zdobyła 
minimum na Igrzyska Olim
pijskie (wynosi 4:07,00). 
Urbanik obok ambasadorki 
Biegu Szerszenia-Nocne- 
go Biegu Świętojańskiego 
Iwony Lewandowskiej będzie 
drugą reprezentantką Polski 
związaną z Klubem Biega
cza Szerszeń Oleśnica na 
zbliżającej się Olimpiadzie w 
Rio De Janeiro. Lewandow
ska wystartuje w maratonie.

(DG)

Nasi ultrasi
Trzech zawodników z KB Szer
szeń i jeden z KB Lupus wystar
towało w 8 PZU Maratonie Kar
konoskim na dystansie ultra, 
który wynosił 46,7 km.

Maraton Karkonoski w ubiegłym 
roku został uznany najlepszą impre
zą biegową 2015 na Dolnym Śląsku. 
Piękne widoki, malownicza, a przy 
tym wymagająca, trasa przyciągają 
twardzieli, którzy są gotowi przebie
gnąć blisko 47 kilometrów szlakiem 
Karkonoszy.

W tym roku na starcie zameldo
wało się 429 śmiałków, z czego bieg 
ukończyło 427 zawodników.

Oleśnicę reprezentował kwartet 
biegaczy. Najlepiej poradził sobie

Bartłomiej Szukalski z Szerszenia, 
który na m ecie zam eldow ał się z 
czasem 5:27:32, zajmując 40. lokatę 
w  open. N iew iele w oln ie jsi byli 
K rzyszto f W ajerow ski z Lupusa 
i K am il P ap iersk i z Szerszen ia , 
k tó rzy  z ta k im  sam ym  czasem  
5:43:03 uplasow ali się na 61. i 62. 
miejscu. Prezes Szerszenia Łukasz 
Z im niak  po przygodzie z grado
b iciem , b u rzą  i silnym , p o ry w i
stym  w iatrem , które dopadły go 
w  drodze pow rotnej w  okolicach 
Śnieżnych Kotłów, uplasow ał się 
na 188. m iejscu  z czasem  6:33:38. 
Mirosław Furman (Szerszeń) zma
gania ukończył, plasując się na 300. 
m iejscu, z czasem  7:09:09.

(ws)

W Oleśnicy trwa kolejna akcja 
„Bądź FIT!”. Tradycyjnie potrwa 
ona do ostatniego weekendu 
września.

W  tym  roku w roli realizatora 
przedsięwzięcia zadebiutował OKR

Atol. Oprócz sprawdzonych zajęć, jak 
nordic walking, rolkarstwo, zumba, 
boule, czy gimnastyka, zaproponował 
oleśniczanom nowe atrakcje: warsz
taty tenisowe i jogę.

Organizator zaprasza do korzy
stania z zajęć prowadzonych przez

profesjonalnych instruktorów. Udział 
jest bezpłatny. A szczegółowy har
monogram znajduje się na stronie 
w w w .atol.olesnica.p l. Na prośbę 
uczestników zajęcia zumby odbywać 
się będą na boisku przy Gimnazjum 
nr 1 w Oleśnicy. (is)

47 kilometrów - czysta przyjemność...

biegiem
— — O t

Pamięci
17 lipca o godz. 10 na terenie  
Szkoły Podstawowej w Ligo
cie Polskiej odbędzie się I Me
moriał Karoliny Kułakowskiej 
- turniej piłki plażowej po łą 
czony z piknikiem  i zabawą. 
Poświęcony będzie pam ięci 
tragicznie zmarłej młodej ko
biety.

- Z apraszam y n a to w y d arze
nie, k tórym  chcem y up am iętn ić 
cudowną dziewczynę, jej pasję do 
sportu, uśm iech, koleżeństwo, ra-

Karoliny
dość, czyli to, co ceniła Karolina, 
oraz  p o z y ty w n ą  en erg ię , k tórą 
przekazywała innym - mówi Artur 
Koziara, kierownik Działu Sportu 
i Rekreacji w G m innym  Ośrodku 
K ultury Oleśnica.

D o turnieju  można zgłaszać się 
p aram i lub po jed yn czo . O soby, 
które zgłoszą się indyw idualnie, 
będą dobrane w  pary w  dniu tu r
nieju. Charakter turnieju  (miksy, 
d ru ży n y  d am sk ie  albo m ęskie) 
ustalon y  zostan ie  na podstaw ie 
liczby zainteresow anych osób.

Turniej połączony jest z piknikiem, 
dlatego do udziału organizatorzy 
zapraszają rów nież osoby, które 
chcą uczcić pamięć Karoliny swo
ją  obecnością oraz kibicow aniem  
uczestnikom zawodów. W programie 
jest też poczęstunek dla młodszych 
i starszych, plenerowa fotościanka, 
plac zabaw dla dzieci oraz ciekawe 
upominki i nagrody dla uczestników.

Patronem  I M em oriału K aroli
ny Kułakow skiej jest wójt gm iny 
Oleśnica.

(OAI)

Zagrali samochodziarze

Z okazji 20-lecia zakładu GKN Driveline w Oleśnicy w niedzielę na stadionie przy Brzozowej mecz między 
drużyną administracji i produkcji. W  regulaminowym czasie było 3:3. W  serii rzutów karnych 5:2 wygrał 
zespół produkcji. (OAI)

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchom ościam i-(tekst jedn. Dz. U. z 2015 r., poz. 1774, ze zm.), Bur
mistrz Miasta Oleśnicy informuje, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta 
Oleśnicy zostały wywieszone wykazy nieruchomości przeznaczonych do:
1. sprzedaży w drodze przetargowej (działka gruntowa nr 24/16 AM 71 przy 
ul. Modrej w Oleśnicy) - wykaz nr 12/2016,
2. sprzedaży w drodze przetargowej (nieruchomość gruntowa - działki nr 80/3 
i 80/5 AM 69 przy ul. Stolarskiej w Oleśnicy) - wykaz nr 13/2016.
3. sprzedaży w drodze bezprzetargowej (lokal mieszkalny w budynku przy ul. 
Łużyckiej 9 w Oleśnicy na rzecz najemcy) - wykaz nr 14/2016,
4. sprzedaży w drodze bezprzetargowej (lokale mieszkalne w budynku przy 
ul. Leśnej 5, ul. Krótkiej 1 i ui. 3 Maja 18 w Oleśnicy na rzecz najemców) - 
wykaz nr 15/2016,
5. dzierżawy w drodze bezprzetargowej (nieruchomość gruntowa położona 
przy ul. Wojska Polskiego -  część działki nr 3/77 AM 12, nieruchomość prze
znaczona na działalność handlową nieuciążliwą dla środowiska) -  wykaz nr 
7/2015,
6. nieodpłatnego użytkowania w drodze bezprzetargowej (część nierucho
mości zabudowanej budynkiem byłej siedziby Zespołu Szkół Medycznych 
stanowiącej działkę nr 18/8 AM 25 o pow. 5.494 m2, położona w Oleśnicy 
przy ul. Armii Krajowej 2) -  wykaz nr 8/2016.

SPORT W  SKRÓCIE  

Aw ans i spadki

Dolnośląski ZPN potwierdził w ofi
cjalnym komunikacie awans Olimpii 
Oleśnica do klasy okręgowej. I 
równocześnie spadek trzech powia
towych drużyn z klasy A. Do klasy 
B zdegradowane zostały: Grom 
Szczodrów, KS Zbytowa i Dąb Do
broszyce. Z klasy B awansowała z 
kolei Widawa Stradomia, a spadek 
zaliczył WKS Miłowice.

N aucz się p ływ ać
Od 1 lipca do 31 sierpnia Atol Ole
śnica oferuje indywidualne kursy 
pływackie. Terminy i liczba zajęć

są dostosowane do potrzeb. Zapi
sy bezpośrednio u instruktora - tel. 
732-959-569. Bilety na zajęcia do 
nabycia w kasie basenu krytego.

Pogoń zaczn ie  15 s ierp 
nia
15 sierpnia Pogoń Oleśnica roze
gra swój pierwszy mecz w nowym 
sezonie IV ligi. Nowo wybrany 
Zarząd DZPN (prezesem pozostał 
Andrzej Padewski) na pierwszym 
posiedzeniu kadencji na lata 2016- 
2020 postanowił m.in., że z dwóch 
grup IV ligi spadają po 4 ostatnie 
zespoły. W ten sposób awans po 
sezonie 2016/2017 uzyskają mistrz

i wicemistrz każdej klasy okręgo
wej.

Juniorzy uratow ani
Cztery zespoły miały spaść z Dol
nośląskiej Ligi Juniorów Starszych. 
Wśród nich podopieczni Mariusza 
Kartochy z Pogoni Oleśnica, którzy 
zajęli 14. miejsce w rozgrywkach. 
Ale MKS został uratowany. Przez 
kogo? Przez Miedź Legnica, która 
awansowała do Centralnej Ligi 
Juniorów i dzięki temu oleśniccy 
juniorzy ponownie będą grali w 
lidze wojewódzkiej. Awans do DLJS 
wywalczyli juniorzy Wiwy Goszcz, 
ale klub zrezygnował z występów w 
wyższej lidze.

■  e s m a s a i  . c o m

http://www.olesnica24.com
http://www.atol.olesnica.pl
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DAMY PRACĘ
Jednorazowy wpis do tej rubryki kosztuje 5 zł

■ TAPICER - 5 osób ■ bardzo dobre zarobki - 4.000 
brutto) ■ PAKOWANIE I ZAŁADUNEK TOWARU - 2 
osoby ■ WYKLEJANIE NA BIAŁO- 2 osoby ■ PPH
lmport-Export Twardogóra, ul. Kościuszki 1. Tel. 667-475- 
003, 661-476-393, 722-009-412.

■ LAMINATOR - 4 osoby ■ POMOCNIK LAMINATO- 
RA - 4 osoby ■ CV składać na adres Aquafor. Oleśnica ul. 
Warszawska 9.

Pralnia Panda poszukuje

we Wrocławiu.
Oferujemy: umowę o pracę,

2.000 zł brutto podstawy + premie. 
Zwrot kosztów za dojazd. Szukamy osób 

na stałe z doświadczeniem życiowym. 
CV proszę składać w pralni w Oleśnicy, 

ul. Rzemieślnicza 10.

1LPEA
Sp. z o. o.

Światowy lider w produkcji wyrobów i komponentów 
do przemysłu motoryzacyjnego oraz AGD

___________________ Poszukuje kandydatów dó pracy na stanowisko.________________

PRACOWNIK 
PRODUKCYJNY

Lokalizacja: Twardogóra
.(Ifecwkrns
* Pracę w systemie- 3-zmianowym;
• Zatrudnienie na podstawie umowy o pracę;
» Pracę również dta osób bez doświadczenia zawodowego;
» Gwarantowane stałe wynagrodzenie miesięczne + premie;
* Pracę do- kobiet i mężczyzn (10 miejsc)

• Pa ęęod M iż

CV prosimy złożyć na portierni zakładu produkcyjnego 
w Chełstówku 2a łub wysłać na adres e-mail:

rekrutacja ,adTO@o2.pl

Tel: 71 3996527. 713996520

Sp. » 
ł;>/iał Personalny
Chtftstówek 2a
56-416 Twardogóra ....       ...____________
Na, aplikacji [maimy a, dupinami; klauzuli. „Wyrażam zgpdp na przetwarzanie m okk dmycb  
ombowych Ulu, potrzeb niezbydnych do realizacji procesu rekrutacyjnego, (zgodnie z ustawą ;  dnia 
29ibb. IMi?n o, ochroni* dunycb osobowych* 0c, t ;. W ?  ot

BIURO RACHUNKOWE
Optima libra
w w w .optim alibra.p l

od 50  z ł  c  GRATIS
OlesniiM, ks Sudoł.i do /Ó8 095 000

Po ulicy Lotniczej błąka 
się ciemnobrązowy kot 
z puszystym ogonem, 
prawdopodobnie rasy 

maine coon. Informacje 
pod nr 695-05-07-42.

PRACA
■ ZATRUDNIĘ H YD RAU LI
KÓW. Tel. 508-260-214.
■ Absolwentka finansów i ra
chunkowości poszukuje pracy. 
Tel. 884-082-649.
■ Zatrudn ię  księgową, na 
kolejne stanowiska, do Biura 
Rachunkowego „Bilans” w Ole
śnicy. Wymagane: staż pracy 
w księgowości minimum 3 lata, 
umiejętność samodzielnego 
prowadzenia Podatkowej Księgi 
Przychodów i Rozchodów oraz 
Rejestrów VAT. Mile widziana 
umiejętność prowadzenia Ksiąg 
Handlowych. CV ze zdjęciem 
prosimy przesyłać na adres 
e-mail: bilans_romaniuk@inte- 
ria.pl.

Zakład Usługowy s.c.
Stanisław Garbicz 

ul. Mickiewicza 4b, 56-400 
Oleśnica, tel. 71-314-94-79, 
607-042-116, 605-418-611 
zatrudni pracowników na 

stanowiska:

M I ESZK<AI2N tYiC H
Zatrudnienie na 
umowę o pracę.

■ Przyjmę do prac budowlanych 
najlepiej murarza. Resztę szcze
gółów pod nr. tel. 506-575-943.
■ Zatrudnię malarza, regipsiarza 
z doświadczeniem. Tel. 502-723- 
394.
■ Praca w gospodarstwie rybac
ki. Tel. 602-634-272.
■ Przyjmę do pracy w Niem
czech, legalnie pracownika z 
samochodem, może być bez 
kwalifikacji, do regipsów. Pra
ca od poniedziałku do piątku, w  
weekendy zjazd do domu. Tel. 
510-190-722.

Firma transportowa  
DOLMAT TRANS  

Przem ysław W ójciński 
zatrudni

10 K IE R O W C Ó W  
z k a t. C+E. 

Transport UE. Pojedyncze 
oraz PODWÓJNE obsady.

Kontakt: 71/738-23-15; 605 -265-  
785. CV prosimy wysyłać mailem  

na adres: cv@dolmat.pl 
lub złożyć w punkcie ochrony 

przy ul. Kleeberga 1 w Oleśnicy.
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Zadania:
-za rzą d za n ie  flo tą firmy, 
-tworzenie planu logistycznego, 
-ew idencja  m agazynow a, 
rozliczanie dokum entów  
m agazynow ych.

Wymagania:
-dośw iadczen ie  na podobnym  
stanowisku m in.2 lata  

-uczciwość, dyspozycyjność, 
sum ienność.
Oferujemy:
-S tabilną pracę oraz atrakcyjne 
w ynagrodzen ie  

Kontakt: tel. 6 2 5 -9 0 3 -0 7 1  
w ew .140, e-m ail: 

kadry@ team plast.p l

rozbiórki samochodów. Mile 
widziani obcokrajowych. Moż
liwość zakwaterowania. W y
nagrodzenie ryczałtowe. Tel. 
726-20-20-20.
■ Przyjmę uczniów na okres 
wakacji do prac porządkowych. 
Tel. 601-725-681.
■ Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
transport krajowy. Płaca od 3.800 
do 4.200 zł. Tel. 601-853-269.
■ Zatrudnię od połowy sierpnia 
br. opiekunkę do 87-letniej niedo
łężnej kobiety. Tel. 517-852-418.

Centrum Kształcenia 
i Wychowania OHP 

w Oleśnicy 
poszukuje pracowników 

na stanowiska:
- G Ł Ó W N Y  K S IĘ G O W Y
- IN S T R U K T O R  

P R A K T Y C Z N E J  
N A U K I  Z A W O D U  
w zawodzie: zabudowa
i wykończenia mieszkań 
Więcej informacji pod nr 

tel. 71 707 04 92, e-mail: 
ckiw-olesnica@ohp.pl

■ Zatrudnimy montera stolarki 
okiennej i drzwiowej z doświad
czeniem. ZPH „Anwil” Oleśnica. 
Tel. 71-314-40-50, 601-896-267, 
509-081-520.
■ Zatrudnię fryzjera/-kę damsko- 
-męskiego w Twardogórze. Miła 
aparycja, umiejętności. Tel. 692- 
256-990 wieczorem.
■ Przyjmę pracowników do

USŁUGI
■ Czyszczenie dywanów i tapice- 
rek. Tel. 601-92-68-75.
■ REMONTY DACHÓW, prace 
dekarskie, podbitka. Tel. 665- 
095-109, 732-657-190.
■ Rozniosę każdą ilość ulotek 
reklamowych. Tylko poważne 
oferty. Tel. 698-242-632.
■ Malowanie, tapetowanie, re- 
gipsy, panele, gładzie, luksfe
ry, docieplenia budynków. Tel. 
603-795-542.
■ Profesjonalna pralnia dywa
nów. Tel. 605-878-104.
■ Remonty mieszkań i domów, 
tynki, malowanie, tapety, kafle, 
panele, zabudowy, karton, gips. 
Tel. 732-657-190,792-156-958.

SKŁAD WĘGLA

Tel. 71 788 91 50 
S K U P  Z ŁO M U

■ Czyszczenie dywanów i tapi- 
cerek. Tel. 71-780-49-35, 784- 
759-776.
■ NIANIA na telefon. Tel. 512- 
237-963.
■ Naprawa pralek Waldemar 
Płaneta. ul. Chopina 7. Tel. 314- 
49-33, 0-601-78-86-87.
■ Posadzki z mixokreta. Tel.
0-606-874-272.
■ U sług i w yko ń czen io w e  
mieszkań, gładzie, płytki, pane
le, malowanie. Solidnie i tanio. 
Tel. 667-420-041.
■ M ontaż p ły t g ipsow ych, 
kafelki, malowanie, gładzie, 
tanio i solidnie. Tel. 0-665-160- 
732.

K UPI
■ Kupię wszystkie starocie, nawet 
z PRL. Tel. 665-850-859.

SPRZEDAM
■ Pralki, lodówki, zmywarki z 
Niemiec - 220 zł/szt. Tel. 790- 
883-249.
■ W ielka H istoria Św iata - 
O xford, 37 tom ów, tw arda  
oprawa, nieużywana, 500 zł. 
Tel. 607-643-209.
■ Sprzedam atrakcyjny stół z 
litego bukowego drewna w ko
lorze mahoniowym, składany 
o wymiarach 180 x 100 cm, 
po rozłożeniu 280 x 100. Cena 
2000 zł. Kontakt: 781-399-160.
■ Sprzedam wózek inwalidzki 
elektryczny, 3-letni, 4-kołowy, 
stan bardzo dobry, 3.500 zł. Tel. 
505-105-154.

G r a n i t y ,  m a r m u r y  
OLGRAN
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■ ALARMY. ZAMKI antywłama- 
niowe. Tel. 314-35-45 w godz. 
10-18, 314-88-09 dom, 0-601- 
76-12-82.
■ Tanio usługi transportowe. 
Tel. 505-611-842.
■ OKNA PCV, ROLETY. Do
broszyce. Tel. 0-602-381-937, 
071-314-17-49, www. oknana- 
pokolenia.pl.
■ Deski podłogowe, tarasowe, 
podbitka. Ceny producenta. 
Tel. 601-973-247.
■ Okna PCV, żaluzje. RATY. Wy
konujemy posadzki z mixokreta. 
Oleśnica, ul. Wrocławska 30B. 
Tel. 71/314-95-49,606-874-272.
■ W ESELA - I MPREZY - 
ROCZNICE. Kryształowy Dwór. 
Tel. 602-459-919.
■ BHP-Center - szkolenia bhp, 
kursy wózki widłowe + gaz, 
uprawnienia SEP, pomiary elek
tryczne. Tel. 507-823-846.
■ SZAMBA ekologiczne, oczysz
czalnie ścieków - Oltrans Spalice. 
Tel. 606-311-690.
■ Ocieplanie budynków. Tel. 881- 
507-760.
■ Pranie dywanów i tapicerki me
blowej. Tel. 604-511-683.

DOMI - sprzedaż kostki, 
brukarstwo. Tel. 884-985-101

■ ELCOR elektroinstalacje, pro
jekty, realizacja. Tel. 790-709-575.
■ Tanie usługi transportowe, 
przeprowadzki, przewóz mebli, 
RTV, AGD itp. Tel. 601-989-030.
■ Cyklinowanie, układanie parkie
tu. Tel. 607-042-133.
■ Zespół CZAR - festyny, wese
la. Tel. 664-605-512.

FIN A N S E
■ Biuro Rachunkowe „D e
kret”. Oleśnica, ul. Wiśniowa
5. Dla nowych firm 1. miesiąc 
gratis. Tel. 608-617-323.
■ Ubezpieczamy dzieci, mło
dzież szkolną. Oleśnica, ul. 
Matejki 11 A. Tel. 398-11-22, ul. 
Słowackiego 10. Tel. 314-01-23.

■ N ow oczesne in s ta lac je  
grzewcze, gazowe i wodno- 
-kanalizacyjne, montaż i serwis 
kolektorów słonecznych reno
mowanych firm. Klimatyzacja i 
wentylacja oraz roboty ziemne. 
Tel. 604-406-519.
■ Hydraulika, junkersy, grzej
niki, inst. wod.-kan. Tel. 665- 
468-587.
■ Całodobowe awaryjne otwiera
nie samochodów i mieszkań. Tel. 
314-35-45 w godz. 10-18,314-88- 
09 dom, 0-601-76-12-82.

UJB EZR1EGZE N IW
- najtańsze OC + AC
- mieszkanie, dom
- życie, szkolne

i turystyczne
Oleśnica, ul. Młynarska 7/3, 

parter. Tel. 71-721-81-67.

■ Pomoc finansowa bez zbęd
nych formalności. Zadzwoń 505-
500-509.
■ Chwilówki, kredyty. Oferta 
wielu firm. Kilińskiego 2/7. Tel. 
793-688-083.

OGŁOSZENIE
Spółdzie ln ia  M ieszkaniow a „Zac isze” w  O leśnicy og łasza przetarg  

nieogran iczony o fertow y na:
I. W ykonanie remontu i m odernizacji in
stalacji elektrycznych i odgromowych w 
wybranych budynkach mieszkalnych w za
sobach SM Zacisze w Oleśnicy.
Sposób przygotowania ofert:
1. Szczegółowy opis zam ówienia i sposób 
przygotowania oferty znajduje się w specy
fikacji przetargowej dostępnej od dnia 7 lipca 
br. na stronie internetowej Spółdzielni lub do 
nabycia w siedzibie Spółdzielni przy ul. Kocha
nowskiego 5, pokój 112 poz. za kwotę 10 zł/szt.
2. Szczegółowy tryb przetargu określony jest 
w „Regulaminie przeprowadzania przetargów 
na roboty, dostawy oraz usługi na rzecz Spół
dzielni Mieszkaniowej „Zacisze” w Oleśnicy”.

3. Pisemne oferty, zaw ierające podane po
wyżej informacje należy składać w siedzibie 
Spółdzielni przy ul. Kochanowskiego 5; w pok. 
103 do dnia 19 lipca 2016 r. do godz. 9 :30. 
Otwarcie ofert nastąpi w dniu 19.07.2016 r o 
godz. 10.00 w sali widowiskowej w siedzibie 
SM „Zacisze” (I piętro) ul. Kochanowskiego 5 
w Oleśnicy.
4. Bliższych informacji udziela Dział Technicz
ny, pok. 112, tel. 71 798 20 37 lub 38
5. Obecność oferentów przy otwarciu ofert nie 
jest obowiązkowa.
6. Spółdzielnia zastrzega sobie prawo swo
bodnego wyboru oferenta oraz unieważnienia 
przetargu bez podania przyczyn.

mailto:adTO@o2.pl
http://www.optimalibra.pl
mailto:cv@dolmat.pl
mailto:kadry@teamplast.pl
mailto:ckiw-olesnica@ohp.pl
http://WWW.OLGRAN.PL
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konsolidacyjne, 
■ bankowe i pozabankowe 
■ bez BIK
Oleśnica, ul. Młynarska 

7/3, parter 
Tel. 71-721-81-67.

TU R YSTYK A
■ Centrum  M iędzynarodo
wych Przewozów Autokaro
wych, w yjazdy codziennie  
z O leśnicy, Sycowa, W ro 
cławia. BILETY LOTNICZE, 
PROMOWE-zniżki do 90 %. 
OPAL-Rzemieślnicza 10, tel. 
71-398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. R ezerw uj na w w w . 
OPAL.olesnica.pl.
■ Wczasy krajowe 149 ofert. 
Morze, Góry, Jeziora. Dojazd 
własny i autokar. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS, w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel.71-398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki). Tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl. Dalekie Podróże 55 
% zniżki z Polski bezpośrednio. 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS - w Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71-398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl”
■ Dalekie podróże: Sri Lanka, 
Meksyk, Kuba, Tajlandia, Domi
nikana, Mauritius, Wyspy Zielone
go Przylądka 29 % zniżki OPAL 
OLEŚNICA Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71-398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), Tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl”
■ Lato 2016, 41 % zniżki,

zaliczka 10 %, dziecko 690 pin, 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS w Galerii przy po
stoju taksówek). Tel. 71-398-14- 
06, Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel.71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl.
■ Wczasy, imprezy dla firm i za
kładów pracy 39 % zniżki. OPAL 
Oleśnica, tel. 71-398-14-06, 71- 
399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl”
■ Wyspy Kanaryjskie 1439 pin. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14- 
06, 71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl.
■ Rejsy cały świat, basen Morza 
Śródziemnego, dojazd gratis. 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71-398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 
2689 pin, bilety wstępu w cenie. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14-06, 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Chorwacja 12 dni wyjazd z 
Oleśnicy co tydzień 1509 zł wy
żywienie, własna plaża, riwiera 
makarska- półwysep Peljesac. 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w Galerii, przy posto
ju taksówek). Tel. 71-398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Grecja 8 dni samolot Ali Inc- 
lusive przy plaży 1294 zł OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS w Galerii przy postoju taksó
wek). Tel. 71 398-14-06, Kilińskie
go 4 (koło Biedronki), tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.

M IESZK A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 1 zł/słowo
■ Sprzedam mieszkanie 3-po- 
kojowe na ul. Kopernika, i p., 
62 m2, cicha, spokojna okolica. 
Tel. 691-743-032.
■ Sprzedam lub zamienię na 
większe mieszkanie na I p., 45 
m2 na IV p. Tel. 787-309-295.
■ MIESZKANIE w prestiżowej 
lokalizacji OLEŚNICY 83,05 m2, 
II piętro, 3p  + k + ł + pp + duży 
balkon + garderoba, dwie piwnice, 
strych oraz garaż. ADart, tel. 71- 
798-01-49.
■ Oleśnica ul. Lotnicza parter, 
67,6 m2 3 pokoje+2 balkony+ga- 
raż. ADart, tel. 71-798-01-49.

Tfa iE r a im i  fm rerasflrcira
74 m2, 3 pokoje (z możliwością 

zrobienia 4), kuchnia 
osobno, I p., pomieszczenie 
gospodarcze, balkon, duża 

piwnica, jasne, wolne od 
zaraz, Oleśnica, ul. Lotnicza 15. 
Tel. 71-314-94-89, 606-973-314

■ OLEŚNICA, Rynek 36,3 m2, 
II piętro (pokój 23 m2 +kuchnia 
z oknem+ł). ADart, tel. 71-798- 
01-49.
■ Oleśnica Zielone Ogrody piętro 
budynku mieszkalnego, 82,01 m2 
3 pokoje+ kuchnia + łazienka + 
piwnica + strych + ogródek, do
datkowo budynek garażu 34,1 m2. 
ADart, tel. 71-798-01-49.
■ Mieszkanie 38 m2, Oleśnica 
ul. Żeromskiego, IV p., 2 po- 
koje+kuchnia+łazienka+p.p. 
Dobra cena. Tel. 602-634-272.
■ S przedam  lub zam ien ię

mieszkanie 63 m2, 2 pokoje, 
kuchnia, łazienka, II p., cen
trum Oleśnicy, po kapitalnym 
remoncie, 3.500 zł/m2. Tel. 510- 
190-722.
■ Sprzedam mieszkanie 36 m2, 
2 pokoje, ul. Kilińskiego. Tel. 601-
501-737.
■ Sprzedam mieszkanie 60 m2, 3 
pokoje + garaż, parter, ul. Suchar
skiego, 190.000 zł. Tel. 71-798-95- 
16, 699-925-116.
■ Sprzedam mieszkanie 37 m2, 2 
pokoje, po remoncie, w Oleśnicy, 
cena 150.000 zł. Tel. 723-667-563 
od godz. 16.
■ Sprzedam 3-pokojowe, 48 m2, 
z garażem, 9 piętro (winda). Tel. 
663-499-007.
■ Sprzedam kawalerkę 17 m2, w 
centrum Oleśnicy. Tel. 531-611- 
575.

KUPIĘ
■ Kupię kawalerkę do 90.000 zł. 
Tel. 534-133-657. -

WYNAJMĘ
■ Szukam do wynajęcia taniej 
kawalerki. Tel. 787-525-291.
■ Do wynajęcia mieszkanie 
3-pokojowe w Oleśnicy. Tel. 888- 
693-495.
■ Do wynajęcia kawalerka/2 
pokoje, 28 m2, salon z aneksem 
kuchennym, sypialnia, łazienka, 
ul. Prosta. Tel. 603-083-834.
■ Do wynajęcia mieszkanie 43 
m2, 2 pokoje, ul. 11 Listopada 6a,
1.000 zł + opłaty + kaucja. Tel. 
698-698-128.
■ Do wynajęcia pokój dla pana. 
Tel. 71-314-72-58.

LOKALE
■ Do wynajęcia pomieszcze
nie 100 m2, 70 m2, 35 m2 pod

działalność, Wały Jagiellońskie 
20. Tel. 601-774-867.
■ Sprzedam lokal użytkowy w 
centrum miasta ul. Traugutta 
6, pow. 38 m2, wszystkie me
dia, własne ogrzewanie. Tel. 
602-66-77-85.
■ Do wynajęcia salonik fryzjerski 
w Oleśnicy. Tel. 888-693-495.
■ Do wynajęcia lokal usługowo- 
-handlowy, ul. Paderewskiego 5g. 
Tel. 508-110-270.

D O M Y
■ Sprzedam pół bliźniaka o 
powierzchni użytkowej 104 m2, 
całkowitej 216 m2 w Oleśnicy lub 
zamienię na mieszkanie. Tel. 723- 
505-188.
■ Sprzedam lub zamienię dom 
180 m2, ul. Chabrowa, 790.000 
zł. Tel. 603-848-915.
■ Poniemiecki dom w DZIADOWEJ 
KŁODZIE 160 m2, na dz.700 m2. 
ADart, tel. 71-798-01-49.
■ NIECISZÓW, DOM stan su
rowy otwarty 168 m2, na działce
10.5 arów. ADart, tel. 71-798-01- 
49.
■ Budynek użytkowy poniemiecki 
parterowy, w okolicach Oleśnicy, 
o pow. zab. 249 m2, do remontu, 
na dz.5 arowej. ADart, tel. 71-798-
01-49.
■ Dom w budowie - SMARDZÓW
149.5 m2, na dz.10-arowej. ADart, 
tel. 71-798-01-49.
■ POSIADŁOŚĆ - Łuczyna gm. 
Dobroszyce DOM 180 m2, na 
gruncie 67 arów z zabudową go
spodarczo rekreacyjną. ADart, tel. 
71-798-01-49.

DZIAŁKI BUDOWLANE
■ S przedam  d zia łkę  1 ha, 
w tym 40 arów pod zabudo
wę, O leśnica Spalice. Tel.

696-859-146.
■ Do sprzedania atrakcyjnie 
położona działka budowlana 
o pow. 726 m2, w Oleśnicy na 
Starych Ratajach, 500 m od 
obwodnicy, dobry dojazd do 
Wrocławia i Sycowa, ulokowa
na w obrębie ul. Dobroszyckiej, 
Wielkopolnej i Jarzynowej, nie
opodal terenów rekreacyjnych, 
140 zł/m2 do negocjacji. Tel. 
790-804-873.
■ Sprzedam działki budowlane z 
podłączonymi mediami, Wilczyce 
gm. Długołęka. Tel. 601-093-661.
■ Sprzedam działki 15-arowe 
w Dobroszycach, z warunkami 
zabudowy, wszystkie media. Tel. 
602-381-937.
■ Sprzedam działkę w Ostrowi- 
nie, 30 arów. Tel. 600-244-896.
■ Działka budowlana 0,49 ha z 
pozwoleniem na budowę, 11 km 
od Oleśnicy. Tel. 0-696-406-792.
■ Kupię działkę budowlaną w 
Oleśnicy. Tel. 603-848-915.

SPRZEDAM  7 DZIAŁEK
budowlanych (2 sprzedane), 

każda po 11 arów, 
Gęsia Górka, teren uzbrojo
ny, woda, energia, w pobliżu 
rzeka, las. Tel. 606-973-314.

■ Działki budowlane o powierzch
ni 20 arów, Sadków gm. Dobro
szyce, położone blisko lasu, me
dia, prąd, woda, kanalizacja przy 
działkach, w sąsiedztwie nowo 
powstałe budynki jednorodzinne, 
odległość od Oleśnicy 12 km, 29 
zł/m2. Tel. 697-406-735.
■ Sprzedam atrakcyjnie poło
żoną działkę budowlaną w miej
scowości Karwiniec-Bierutów. 
Działka w pobliżu drogi asfal
towej z dostępem do wszyst
kich mediów. Powierzchnia

KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: 665-498-100, 517-076-620.

O lse24.pl
INTERNETOWA PLATFORMA HANDLOWA

ZINTEGROWANY SYSTEM:
- mamy 10 ekranów lse24.pl
- pętla czasowa na jednym urządzeniu max 6 min.
- Twoja reklama wyświetlana jest co 30 - 40 sek.
- gwarantujemy min 15 000 wyświetleń każdego 
spotu miesięcznie

r* ■*

u y a a . i  k a .u a

DAKO - 4-5-letni pies w typie 
labradora, uwielbia spacery 
po lesie i bieganie z piłką, mi- 
zianie, aportowanie. Dako jest 
odrobaczony, zachipowany i 
odpchlony.

M O R E L A  - ma ok. 1,5 roku, 
waży ok. 8 kg. Bardzo przyjazna 
wobec ludzi, potrafi godzinami 
się wtulać. Jest zachipowana, 
zaszczepiona, odpchlona, odro
baczona i wysterylizowana.

P O S Z U K I W A N Y  W Ł A 
Ś C I C I E L  - suczka wi ek 
około 1,5 roku. Znaleziona w 
Cieślach. Sunia przebywa pod 
opieką Fundacji O leśn ickie  
BIDY.

L E T N I A  K A W A  - okoł o 
5/6-letnia sunia, waga ok. 5 kg, 
została zabrana z opuszczone
go domu po śmierci właściciela. 
Jest bardzo delikatna i bojaźli- 
wa.

P O S Z U K IW A N Y  W Ł A Ś C I 
C IE L  E M I  (imię tymczasowe) 
- znaleziona w Bogusławicach. 
Wiek około roku, waga około 4/5 
kg. Sunia jest bardzo domowa i 
wesoła.

P O S Z U K IW A N Y  W ŁA Ś C I 
C IE L  - suczka znaleziona w 
Nieciszowie, o imieniu tymcza
sowym Cola, wiek około 4/5 lat 
Zna zasady mieszkania w domu, 
a zwłaszcza uwielbia kanapę.

http://www.olesnica24.com
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
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AUTO -M O TONFZ, LUXMED, prywatnie 
Lekarze POZ, bez kolejki, 
przyjęcia z dnia na dzień

C.M. H ipokrates. Oleśnica, 
ul. W rocławska 41. Tel. 7 1 -3 9 8 -3 3 -2 3 .

h ip o k ra te s -o le s n ic a .p l

całkowita 0,25 ha. Możliwość 
w ydzielenia dwóch odręb
nych 0,125 ha działek. Kontakt 
grzeczn. 71-398-86-00.
■ Sprzedam działkę budowlaną 
Syców Wioska, 36 arów. Tel. 605- 
317-978.
■ OLEŚNICA, ul. Wiejska, dział
ka budowlana 547 m2. ADart, tel. 
71-798-01-49.
■ BOGUSŁAWICE działka bu
dowlana 15 arów. ADart, tel. 71- 
798-01-49.
■ Oleśnica SPALICE działka 
budowlana 743 m2. ADart, tel. 71- 
798-01-49.
■ NIECISZÓW działka budowla
na 13,3 arów, dojazd drogą szutro
wą, media: woda, prąd i gaz w 
drodze. ADart, tel. 71-798-01-49.
■ Sprzedam działki pod budowę 
o powierzchni od 3.000 m2 przy 
drodze asfaltowej, z tyłu staw, 
ładnie położone, cena od 48.000 
zł, Olszówka k. Twardogóry. Tel. 
0049-621-495-393,692-479-925.
■ Sprzedam działkę budowlaną o 
pow. 10 arów, Oleśnica, ul. Rze
pakowa. Tel. 71-314-23-02.
■ Sprzedam tanio działkę bu
dowlaną 1.054 m2, w Oleśnicy, ul. 
Rzepakowa, cena do negocjacji. 
Tel. 509-625-153.
■ Sprzedam działki budowlane 
17, 14, 12 arów w Twardogórze 
(koło stadionu). Tel. 601-074-063.
■ Sprzedam działkę w Strzel
cach. Tel. 796-620-390.

BUD O W LA N E
■ Przyjmę gruz. Tel. 784-043- 
957.

LE K A R S K IE

Pryw atny Gabinet Onkologiczny 
Dr m ed. Mariusz Krawczyk  
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
piersiowego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, węzłów chłonnych, 
ślinanianek, jąder-biopsje

- badanie znamion 
barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego 2A 
Środy godz. 16-18. Rej tel. 71/396-21-70

G A R A ŻE
■ Do wynajęcia garaż przy ul. 
Rzemieślniczej. Tel. 510-105-422.

ROLNICZE
■ Ferma Drobiu Sokołowice 
skupuje zboże. Tel. 601-774- 
867, 71-314-88-92.
■ Ferma Drobiu w Kolonii Strzelce

■ Maria Tarnawska - pedia
tra, neonatolog, poniedziałek, 
czwartek 17-19. Ul. Ceglana 1b. 
Tel. 314-99-55,601-459-308.
■ G ABINET STO M ATO LO 
GICZNY - lekarz dentysta Grze
gorz Masternak. Oleśnica, ul. 
Żytnia 28. Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG  
- lekarz chorób w ew nętrz
nych, specjalista reumatolog

j SSPi *  GABINET 
PODOLOGICZNV

Je:

6  :

Monika Czapla
W trosce o zdrowie Twoich stóp

Jeśli masz problem ze swoimi stopami:
bolące odciski • grube i twarde paznokcie

• pękające modzele • wrastające paznokcie 
pękające pięty • pedicure medyczny

Oleśnica, ul. Krzywoustego 15 F. Tel. 533-424-656
w w w . p o d o l o g - o l e s n i c a . p l

NFZ, LUXMED, prywatnie  
Dermatolog bez kolejki

C.M. Hipokrates 
Oleśnica, ul. Wrocławska 41 

Tel. 71-398-33-23.
h ip o k ra te s -o le s n ic a .p l

skupuje zboże. Tel. 601-934-459.
■ Sprzedam grunt rolny 2,80 ha w 
Sokołowicach. Tel. 601-739-246.
■ Sprzedam działkę rolną 1 ha nr 
487, okolice Solnik Wielkich. Tel. 
661-407-422.
■ Sprzedaż młodych kur niosek - 
7 kolorów. Tel. 601-934-459.
■ Sprzedam 5 rodzin pszcze
lich wraz z kompletem sprzętu 
niezbędnego do ich obsługi. Tel. 
71-398-12-23.

ZW IER ZĘTA
■ G ab inet w eteryn ary jny  
P R A K -VET lek. w et. K a ta
rzyna M róz. O leśn ica , ul. 
O grodowa 4B, pn-pt 17-19, 
sob 10-13. Tel. 71-399 10-21.
■ Chcesz mieć czworonożnego 
przyjaciela? Zaadoptuj jednego 
z bezdomnych psów lub kotów 
wyłapanych z terenu powiatu 
oleśnickiego na zlecenie Urzędu 
Miasta. Tel. 71-798-21-90.

przyjmuje w poniedziałki i czwart
ki od 16 do 18 przy ulicy Wschod
niej 7. Tel. 314-43-53.
■ ZBIGNIEW OLEJNIK specja
lista chirurg ortopeda-trauma- 
tolog, Oleśnica, ul. Krzywouste
go 3c, wtorek i czwartek 16-18, 
Twardogóra, ul. Krzywoustego 
2, piątek 9-11. Rejestracja tel. 
71-398-60-23.

REJESTRACJA : 71 3143111
Przychodnia Specjalistyczna

f  DOKTOR O
Oleśnica ul. Łqkowa 15

D r n a u k m ed. Je rzy  C e g le ck i 
s p e c ja lista  ch irurg  

Konsultacje i kwalifikacja do zabiegów
Syców ul. Daszyńskiego 45 

______ tel. 602-247-716_________

■ Lek. med. Andrzej Banaszak 
- specjalista ginekolog-położ- 
nik, wtorki - piątki od godz. 16; 
USG - poniedziałki 16-17. Cen
trum Medyczne Qmed. Oleśni
ca, ul. Krzywoustego 2 a. Tel. 
71-396-21-70,602-131-992.
■ Specjalista dermatolog Ewa 
liska, Oleśnica, ul. Wojska Pol
skiego 12 (pałacyk I piętro) wto
rek i piątek godz. 15.30-19.00.

K A R D IO LO G ]
Wioletta Braciszewicz 

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985.

CHIRURGIA 
dr n. med. Andrzej Janeczko 

specjalista chirurgii ogólnej
ORTOPEDIA 

lek. m ed. Jacek Kowalski 
specjalista ortopeda traumatolog

PRAKTYKA LEKARSKA OGÓLNA 
Katarzyna Janeczko-Pussak 
specjalista medycyny rodzinnej

DIAGNOSTYKA OBRAZOWA 
lek. med. Łukasz Janeczko

BIOPSJE TARCZYCY
BADANIA USG + DOPPLER
tętnic szyjnych i kręgowych 

jam y  b rzu s zn e j, ta rczy c y , p iers i 
jąd er, w ęz łó w  c h ło n n yc h , ś lin ia n ek  

s taw ów , guzów , to rb ie li, innych  
z m ia n i n a rząd ó w  p o w ierzc h o w n y ch

w w w . j a n e c z k o . p l

Rejestracja tel. w godzinach 
wieczornych 0-603-747-009.
■ Protezy zębowe - wykonaw
stwo, naprawy. Leszek Pastuła. 
Oleśnica, ul. Mickiewicza 3 ,1 p. 
Tel. 603-934-901.
■ UROLOG - lek. Stanisław  
Pawlak, konsultacje, USG we 
wtorki i czwartki od godz. 17. 
Centrum Medyczne Daszyń
skiego, Oleśnica, ul. Daszyń
skiego 2 A, tel. 71-396-21-70, 
kom. 603-953-465.

O
Apteka i Centrum 

Medyczne
M A S T E R M E D
Serdecznie zapraszamy 

do składania deklaracji wyboru:

•  lekarza rodzinnego
• pielęgniarki rodzinnej
•  położnej rodzinnej 

www.mastermed.com.pl 
ul. Kopernika 12, Oleśnica. 
Rejestracja: 71/396-28-65.

GABINET UROLOGICZNO- 
-CHIRURGICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub
USG środy 15.30-18.30 USG 

soboty 10.00 -13.00

Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 
Rejestracja: 71-75-75-210, 500 22 28 28, 

www.urologolesnica.pl

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

Apteka i Centrum 
Medyczne

M A S T E R M E D
Oferujemy prywatne 

usługi lekarzy wielu specjalności:
Kardiolog (USG serca), podolog, dietetyk, 

internista, pediatra, ginekolog, pełna 
diagnostyka USG, lekarz medycyny pracy, 
urolog, neurolog, psycholog, psychiatra, 

psychoterapeuta, ortopeda, fizjotera
peuci dorosłych i dzieci oraz chirurdzy: 

naczyniowy i ogólny, a także lekarze 
stomatolodzy, ortodonta, protetyk i 

chirurg stomatologiczny. 
www.mastermed.com.pl 

Oleśnica, ul. Kopernika 12. 
Rejestracja: 71/ 396 -28-65

ZD R O W IE
■ Psychoterapia. Tel. 662-722- 
792.

N A U K A
■ Język niemiecki - korepety
cje, przygotowanie do egzaminu 
gimnazjalnego i maturalnego. Tel. 
605-894-074.
■ Matematyka. Tel. 698-139-285.

M A TR Y M O N IA LN E
■ Kawaler lat 39 pozna panią - 
stały związek. Tel. 608-359-830.

www.rdi.pl • tel. 71 721 8000

59 z ł
Telewizja

150 kanałów 
w tym 40 HD

Internet
80 Mb/s

(w ysy łan ie  20  Mb/s)

przez pierwsze 2 miesiące - potem 1 26 ,90  zł brutto miesięcznie

Oleśnica, ul. Łąkowa 2
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

AUTO - USŁUGI

POMOC  
DROGOWA
Tel. 601-936-766.

FORD
■ Ka, 1,3, 2000,164.000 km, zare
jestrowany, ubezpieczony, sprawna 
klimatyzacja, 2 x elektryczne szyby, 
2 x airbag, c.z., wspomaganie, re
gulacja kierownicy, ABS, alufelgi, 
lakierowane zderzaki, 2.790 zł do 
negocjacji. Tel. 790-467-226.

KAMPER
■ A-505 liberty LMC, rok zabu
dowy 2014, rok samochodu 2001 
- fiat ducato, 1,9 turbo diesel, stan 
bardzo dobry, 126.000 km, używa
ny raz w jednym sezonie, lodów
ka, telewizor, kuchenka gazowa,

łazienka + ubikacja chemiczna, 
klimatyzacja, Oleśnica. Tel. 511- 
745-642, 577-896-797, 71-721- 
86-13 wieczorem.

TOYOTA
■ Corolla, 1.4 D4D, 2005, wersja 
soul - bogate wyposażenie, auto
matyczna skrzynia biegów, 17.000 
zł. Tel. 694-001-348.

VOLKSWAGEN
■ Passat, 1,9, 2004 XII, 130 kM,
14.000 zł do negocjacji. Tel. 609- 
513-064.
■ Golf III, 1996, 208.000 km, c.z., 
ABS, klimatyzacja, podgrzewane 
siedzenia, elektryczne szyby, 2.000 
zł do negocjacji. Tel. 781-152-275.

C ZĘŚC I
■ Sprzedam 4 stalowe felgi do 
opla astry II, 200 zł. Tel. 509-752- 
101.

U R Z Ę D O W E  
ZŁ O M O W A N IE  P O JA Z D Ó W

■ w y s ta w ia m y  z a ś w ia d c z e n ia  do w y d z ia łó w  
k o m u n ik a c ji o ra z  firm  u b e zp ie c ze n io w y c h  
przy odbiorze pojazdu 

- za każdy pojazd płacimy gotówką 
' pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

drukarnia
-h ; i d = i b  - b o

L igo ta  W ie lk a  1fia t e l . 071 398  86 00

I Witlobarwmf drub (jffle to w y
■PS Gd projeb tu do druhu

____________
5 6 - 4 0 0  O l e ś n i c a

> — ........................ — -  ul .  Ś w .  J a d w i g i  4
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PIECZĄTKI od ręki
-wydruki wielkoformatowe
- wizytówki, szyldy
- wydruk i oprawa prac
- znaczki okolicz.__________

papiemiczyamfol@gmail.com

56-400 Oleśnica 
G ’ ul. Daszyńskiego 5F 
Y i  tel./fax 71-314 76 92

56-400 Oleśnica 
ul. 3 Maja 16 

'  ,7 “^ te l. / f a *  71-7981101

a m _ fo l# w p .p

56-400 O leśn ica 
ul. 3 M a ja  16 

. te l./ fa *  7 1 -79811 01  
'  kom. 693 444 250

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III 
rm ordthd (JlCStllCkr Konkursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta 

Oleśnicy 1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy 
Lokalnej 1998, III nagroda w V  Konkursie dla Pra
sy Lokalnej 2000. Wydawca: „OLPRESS". Adres 

redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 B, 56-400 Oleśnica. Tel./ 
fax 71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, panoramaolesnicka@ 
poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: Krzysztof Dziedzic 
(redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), Grzegorz Huk, 
Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń, reklam 
i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie prawo skracania i 
adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany tytułów. Publikowane 
listy i stanowiska nie muszą być zgodne z poglądami redakcji. Druk: Drukarnia 
Bielany Wrocław.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, 
ul. Młynarska 4B.

Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 10-13,15-18.

http://www.olesnica24.co
http://www.podolog-olesnica.pl
http://www.janeczko.pl
http://www.mastermed.com.pl
http://www.urologolesnica.pl
http://www.mastermed.com.pl
http://www.rdi.pl
mailto:papiemiczyamfol@gmail.com
mailto:panorama@dyskietka.pl
http://www.olesnica24.com
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BEZ ODSETEK I BEZ PROWIZJI! BEZ PIERWSZEJ WPŁATY

WEZ NA RATY 
I DZIAŁAJ

OD 20.06.2016 DO 10.07.2016

Zestaw mebli 
„MALAGA"
Stół śr. 90 cm, 
4 krzesła składane

•

CASTORAMA WROCŁAW KORONA 
ul. Krzywoustego 126A, 51-421 Wrocław ^ 
tel.: (71) 32 08100, fax: (71) 32 08 200

N o m  godziny otwarcia sklepu: 
Pan-Sah; &00 - 21:00, Md: 9:00 - 20:00

castorama

http://www.olesnica24.com

